
 قائم مقام حزب اعتمادملی با اشاره به حمله های اخیر 
بردن دستاوردهای دولت  برای زیر سؤال  مخالفان دولت 
آنها  نیست،  برجام  بحث  گفت:  برجام  بحث  در  ویژه  به 

می خواهند دولت روحانی نباشد.

حجت الاسلام رسول منتجب نیا  با اشاره به شدت گرفتن 
فعالیت های مخالفان دولت به بهانه ناکارآمد جلوه دادن برجام 
و زیر سؤال بردن تلاش های دولت برای توافق هسته ای، 

اظهار داشت: واقعیت این است که اصل قضیه و  ...

رئیس جمهور گفت: دولت با وجود همه ی مشکلات مسکن مهر را تکمیل می کند و تحویل می دهد.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در دیدار معاونین و مدیران ارشد بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، به مناسب سالروز 
تاسیس بنیاد مسکن ضمن انتقاد از پروژه مسکن مهر، اظهار کرد: اینکه تنها یک ساختمان دیوار دار و سقف دار ساخته شود 
بدون آن که نیازمندی هایی مثل امنیت، بهداشت، آموزش، آب، برق، گاز و غیره در نظر گرفته شود درست نیست و مردم 
چطور می توانند از ساختمانی که در بیابان ساخته و رها شده استفاده کنند، بنابراین برای حل مساله مسکن باید راه صحیح 

را انتخاب کنیم...

برای حل مساله مسکن باید راه صحیح را انتخاب کنیم

انتقاد »روحانی«
 از پروژه مسکن مهر
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واگذاری وکالتنامه بخشی از اموال بدهکار نفتی در خارج کشور

فروش بخشی از اموال خارج کشور زنجانی

سید محمد غرضی:

مخالفت ها با برجام برای انتخابات 96 است 

استرداد ضراب به ایران و افشای نقش همدستانش

رسول منتجب نیا:

هدف تندروها، یک دوره ای کردن 
دولت روحانی است

رضایی در مراسم سالگرد شهادت صیاد شیرازی:

عربستان 
ماجراجویی را 

کنار بگذارد

فرمانده انتظامی استان قم: در سال گذشته

37 باند بزرگ 
تهیه و توزیع مواد مخدر 

متلاشی شد

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام به عربستانی ها 
توصیه کرد وارد بازی آمریکایی ها نشوند و ماجراجویی 
در منطقه را کنار بگذارند و آمریکا را فاقد صلاحیت لازم 

برای مذاکره درباره امنیت دنیا توصیف کرد.
 محسن رضایی پیش از ظهر دیروزمراسم سالگرد 
شهادت سرلشکر علی صیاد شیرازی و 110 تن از شهدای 
امیر نیروهای مسلح با اشاره به مجاهدت ها و تلاش های 
شهید بزرگوار صیاد شیرازی، ایشان را افسر فداکار اسلام 
خواند و گفت: شهید صیاد شیرازی در دوران سخت 
ریاست جمهوری بنی صدر در مقابل اعمال فشارهای 
بسیار ایستادگی کردند و تا زمان شهادت، همواره زمینه 

ساز و یاری رسان وحدت میان سپاه و ارتش بودند...

فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به اینکه در سال 
گذشته 37 باند بزرگ تهیه و توزیع مواد مخدر متلاشی 
شده، گفت: 9 هزار و 289 نفر معتاد در سال 94 از سطح 

معابر جمع  آوری شده اند.
سردارکاظم مجتبایی با اشاره به آمار دستگیری های 
ناجا در سال گذشته اظهار کرد: در سال گذشته 39 هزار 
و 930 نفر به دلیل جرایم مختلف دستگیر شدند که 53 

درصد از این افراد بیکار بودند.
افراد دستگیر شده  از  اینکه 75 درصد  بیان  با  وی 
بدون سابقه بودند، افزود: باید دستگاه های مختلف تلاش 
جدی تری داشته باشند تا بتوانیم شاهد کاهش میزان 
دستگیری و وقوع جرم باشیم. فرمانده انتظامی استان 
قم با اشاره به کاهش یک درصد وقوع سرقت در قم بیان 
کرد: جرایم خشن 50 درصد، سرقت به عنف 30 درصد و 

سرقت با پوشش 58 درصد کاهش یافته است.
وی از کاهش 35 درصدی وقوع قتل خبر داد و یادآور 
شد: میزان کشفیات مواد مخدر در سال جاری 8.5 تن 
بوده است و این در حالی است که سال گذشته 4.9 تن 

مواد مخدر کشف شده بود...
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روزنامه صبح ایران

خیابان  ابتدای  اول  رینگ  طرح  اجرای  جهت  قم  شهردای  اینکه  به  نظر   
ظهور)حدفاصل درمانگاه تا خیابان ظهور( با حدود مشخص در کروکی فوق قصد 
تملک اراضی و املاک واقع در محدوده طرح مذکور را دارد ، بنا بر این به کلیه 
مالکین و صاحبان حقوق اراضی و املاک واقع در محدوده طرح  ابلاغ و اعلام می 
گردد ظرف مدت 15 روز از انتشار این آگهی با در دست داشتن سند مالکیت خود به 
دفتر اجرای طرح واقع در میدان پلیس شهرداری منطقه 5 )واحد توسعه و تعریض ( 
مراجعه تا نسبت به تقویم  عرصه اعیان و سایر حقوق متعلقه املاک و اراضی واقع در 
محدوده از طریق توافق و یا انتخاب کارشناس مطابق مفاد لایحه قانونی نحوه خرید 
و تملک اراضی و املاک برای اجرای برنامه های عمومی ، عمرانی و نظامی دولت 
مصوب 1358/11/27 اقدام گردد ، بدیهی است در صورت عدم مراجعه مالکین یا 
صاحبان حقوق در مهلت مقرر فوق شهرداری به منظور جلوگیری از وقفه یا تأخیر 

در اجرای طرح وفق مقررات لایحه قانونی مذکور اقدام خواهد نمود.

نقشه کروکی طرح:

ابلاغ و اعلام به مالکین و صاحبان حقوق اراضی و املاک 
پلاک های ثبتی 1/481-1/482-1/483-1/732 

واقع در طرح رینگ اول ، ابتدای خیابان ظهور

شهرداری قم

آگهی نوبت اول

منتخب اول مردم تهران با بیان اینکه جدل های بی حاصل در فرایند پیشرفت 
و توسعه کشور خلل ایجاد می کند، تاکید کرد: مردم بزرگوار با استفاده از تجارب 
گذشته به خوبی تشخیص می دهند چه کسانی با عوام فریبی می خواهند به قدرت 

برسند.
محمدرضا عارف  در دیدار اعضای هیات رئیسه اتاق اصناف ایران با تبریک سال 
جدید و حلول ماه رجب بر ضرورت استفاده از فیوضات این ماه تاکید کرد و گفت: 
آغاز و پایان سال 95 با ولادت حضرت فاطمه )س( همراه است که امسال متبرک 
است با نام  حضرت فاطمه، نزولات آسمانی که در آغاز سال جدید در بخش های 

مختلف کشور شاهد آن بودیم مطمئنا نویدبخش سالی پر خیر و برک برای 
ملت ایران است. او با اشاره به سفرهای نوروزی مردم در ایام تعطیلات، گفت: 

گزارشی که مسئولان درباره سفرهای نوروزی ارائه می کنند، نشان از رشد 
صنعت گردشگری است، اما وقتی آمار تصادف های جاده ای را می شنویم، 
بسیار دردناک است و مردم و مسئولان باید تلاش کنند سفرهای نوروزی 

با کمترین حادثه برای هموطنان همراه باشد. عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با بیان اینکه سرمایه نظام ما مردم هستند بر ضرورت پاسخگویی به 

مطالبات به حق ملت ایران تاکید کرد و ...

محمدرضا عارف:

می خواهند با عوام فریبی به قدرت برسند 
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مخالفت با برجام، خلاف نظر رهبری است
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آیت الله  مقتدایی:
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قاهره مستعمره ریاض
پادشاه سعودی برای سفری 5 روزه راهی قاهره شده 
است. رسانه های نزدیک به دولت مصر با انعکاس گسترده 
این سفر و انتشار گزارش های اغراق آمیز درباره شخصیت 
ملک سلمان تلاش کردند از آن با عنوان انقلاب در یک اتحاد 

تاریخی یاد کنند.
اگرچه ملک سلمان ماه مارس سال 2015 دیداری کوتاه از شرم الشیخ برای شرکت در 
کنفرانس بین المللی حمایت از توسعه اقتصادی مصر داشت، ولی سفر جاری نخستن سفر 
رسمی او به مصر از زمان پادشاه  شدن او در در ژانویه 2015 است. براساس گزارش الاهرام، 
در سفر پادشاه سعودی چندین توافقنامه همکاری میان مصر و عربستان در زمینه های 
نظامی و اقتصادی امضا می شود. یکی از مهم  ترین آنها تفاهم ها یک توافقنامه نفتی است 
که بر اساس آن عربستان نیازهای نفتی مصر را به مدت 5 سال به ارزش 20 میلیارد دلار 
تامین می کند. قرار است عربستان یک میلیون و پانصدهزار دلار به عربستان برای توسعه 
صحرای سینا بپردازد. عربستان سعودی و سایر کشورهای عرب حوزه خلیج فارس از زمانی 
که آقای سیسی در سال 201۳ میلادی قدرت را در مصر برعهده گرفت میلیاردها دلار 
به این کشور کمک مالی کرده اند. حکومت مصر دارای پشتوانه های قوی مردمی نیست 
و با کودتا به قدرت رسیدند. عربستان که در جریان موج بیداری اسلامی از مردم مصر 
شکست خورده بود در ساقط کردن محمد مرسی، رئیس جمهوری مخلوع این کشور 
دخالت مستقیم داشت. سعودی ها با شرکای خود در آنکارا در مورد مصر دارای اختلافاتی 
هستند که احتمالا در مذاکرات قاهره در مورد این موضوع نیز مذاکراتی صورت گرفته 
است. عربستان برای ادامه جنگ نیابتی علیه نیروهای مقاومت در سوریه نیازمند همراهی 
ترکیه در چارچوب استراتژی های عثمانی است اما مسئله اساسی اینجاست که اردوغان 
ادامه حبس مرسی را نمی تواند تحمل کند. عربستان با پرداخت پول های میلیاردی تلاش 
می کند افول حمایت مردمی از السیسی و کاهش درآمدهای مصر را جبران کند. پادشاه 
سعودی در عین حال تلاش دارد قاهره را از یک قدرت تاثیرگذار دنیای عرب به یکی از اقمار 
دست نشانده عربستان تبدیل کند. ملک سلمان اعلام کرده که پلی با هدف مرتبط کردن 
این کشور به مصر بر روی دریای سرخ ساخته می شود. رئیس جمهور مصر هم گفته است 
که این پل به نام پادشاه عربستان نامگذاری خواهد شد. پیشنهاد ساخت این پل ارتباطی 
بر روی دریای سرخ تاکنون چندین بار مطرح شده بود. برآوردهای قبلی برای اجرای این 
پروژه حدود ۳ تا ۴ میلیارد دلار بوده است، اما اطلاعات بیشتری در این مورد ارائه نشده 
است. عربستان تلاش می کند در میان بحران اقتصادی و مردمی حکومت مصر، سیطره 
سعودی را بر این کشور تاریخی تثبیت کند. تحولات سیاسی، اجتماعی و فرهنگی مصر به 
عنوان بزرگ ترین کشور عرب روی کل دنیای عرب تاثیرگذار بوده است. عربستان تلاش 
می کند با پرداخت رشوه های کلان حیثیت تاریخی مصر را نابود کند. سرسپردگی در 
قاهره به دلارهای کثیف سعودی مسئله دردناکی برای کشور بزرگ مصر است. عربستان در 
چارچوب مناقشات منطقه ای خود با ایران حسابی عمده بر روی مصر باز کرده است. ریاض 
می خواهد که قاهره به عنوان پایتخت پرنفوذ دنیای عرب  در جدال با ایران در کنار آنکارا 
متحد جنگ افروزی های سعودی ها باشد. اگرچه قرار است عربستان در غالب قراردادهای 
چندجانبه با مصر مبلغ 27 میلیارد و 800 میلیون دلار به قاهره بپردازد اما مساله نادیده 
گرفته شده این است که ریاض عملا تلاش می کند که قاهره را به مستعمره خود تبدیل 
کرده و از جیب ملت مصر در مجادلات منطقه ای سعودی ها هزینه کند. ملت مصر در 
مقابل پدرخوانده دیکتاتورهای عرب که سرکوب جریانات فکری این کشور را همراه با ترویج 

تروریسم دنبال می کند باید ایستادگی کنند.
* نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

 برای رفع نا امنی ها و اختلافات منطقه ای 
به همسایگان کمک کنیم

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: جمهوری اسلامی ایران باید به همسایگان 
خود کمک کند تا نا امنی ها و اختلافات منطقه ای را رفع کنند.

به گزارش ایرنا از روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، آیت الله اکبر هاشمی 
رفسنجانی روز شنبه در جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام با تبریک و تهنیت آغاز سال 
جدید به اعضای مجمع، ابراز امیدواری کرد که در سال جاری، شاهد سربلندی و بالندگی 
هر چه بیشتر مردم خوب کشورمان و رفع مشکلات مسلمانان جهان به ویژه کشورهای 
همسایه منطقه باشیم. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با توجه به شرایط نامطلوب 
منطقه به دلیل نا امنی ها و تحرکات خطرناک تروریست ها، گفت: در این شرایط، جمهوری 
اسلامی ایران از یک سو باید با حفظ آرامش، وحدت و همکاری و تعامل داخلی، امنیت 
کامل خود را تقویت کند و از سوی دیگر به همسایگان خود کمک کند تا نا امنی ها و 
اختلافات منطقه ای را رفع کنند. هاشمی رفسنجانی همچنین با تسلیت فقدان آیت الله 
واعظ طبسی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، اظهارداشت: درگذشت برادر بسیار 
بزرگوارمان، شخصیت عالی مقام کشور و به خصوص استان خراسان، ضایعه ای دردناک در 
اواخر سال گذشته برای مردم و مسؤولان بود که جای خالی ایشان را احساس می کنیم. 

وی ابراز امیدواری کرد فردی صالح و خدوم جای خالی ایشان را پر کند.

عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز:

احمدی نژاد صلاحیت نامزدی انتخابات 
ریاست جمهوری را ندارد

یک عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز، محمود احمدی نژاد را به دلیل »مردم 
فریبی«، »هدر دادن 700 میلیارد درآمد نفتی«، »قانون شکنی« و »بی اخلاقی« واجد 

صلاحیت شرکت در انتخابات آینده ریاست جمهوری ندانست.
حجت الاسلام والمسلمین سیدرضا اکرمی در گفتگو با پایش در پاسخ به این سوال 
که »آیا صلاحیت احمدی نژاد توسط شورای نگهبان تایید خواهد شد؟« گفت: من از 
نظر شورای نگهبان نسبت به وی اطلاعی ندارم اما به دلایل مختلفی وی را واجد شرایط 

کاندیداتوری ریاست جمهوری نمی دانم.
نماینده پنج دوره مجلس شورای اسلامی گفت: احمدی نژاد به دلیل قانون شکنی، عدم 
رعایت اخلاق و بیان برخی اظهاراتی که در داخل و خارج کشور ضررهایی به همراه داشت، 
نباید کاندیدا شود. او هزینه های زیادی برای سیاست خارجی کشور ایجاد کرد و قطعنامه 

های صادر شده علیه ایران را کاغذ پاره می دانست.
وی به موضوع قهر و خانه نشینی 11 روزه احمدی نژاد اشاره کرد و گفت که او به دلیل 
ایستادن در برابر فرمان رهبری واجد صلاحیت نیست. او فکر می کرد با قهرش، صداهایی 
در کشور بلند می شود اما دیدیم که هیچ کس اعتنایی نکرد تا اینکه خود به سرکار برگشت. 
اکرمی با اشاره به دعواهای مکرر او با روسای دیگر قوای کشور گفت: احمدی نژاد از 700 تا 
800 میلیارد درآمد نفتی استفاده درستی نکرد و ما شاهد بودیم که دوران ریاست جمهوری 
اش با قرض و بدهکاری به وزارتخانه ها و سازمانها و پیمانکاران به پایان رسید و روحانی 
دولت را با خزانه ای خالی و با بدهی تحویل گرفت. وی احمدی نژاد را عوامفریب توصیف 
کرد و افزود: وی مرتب وعده می داد که با مافیا مقابله می کند اما در عمل هیچ اقدامی 
نکرد. عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز در پاسخ به این سوال که اگر احمدی نژاد 
کاندیدا شود، میزان موفقیت وی چقدر است، گفت: در حال حاضر نمی توان در این زمینه 
پیش بینی کرد چرا که زود است. اکرمی افزود: باید زمان انتخابات فرا رسد و داوطلبان 
مشخص شوند تا معلوم شود مردم برای ریاست جمهوری به چه کسانی میل و رغبت دارند. 
وی در عین حال گفت: عرف جامعه ما تاکنون این بوده که هر رئیس جمهوری حداکثر 
دو دوره مورد اقبال قرار می گیرد و ما تاکنون رئیس جمهوری نداشتیم که سه دوره و یا 
بیشتر رئیس جمهور شود. وی گفت: مثلا آقای هاشمی رفسنجانی بعد از دو دوره ریاست 
جمهوری برای ریاست جمهوری دوره نهم داوطلب شد که رای نیاورد. اگر روسای جمهور 
گذشته هم کاندیدا شوند، زمینه عرفی برای رای آوردن آنها وجود ندارد. عضو شورای 
مرکزی جامعه روحانیت مبارز با اشاره به عملکرد احمدی نژاد بخصوص در چهار ساله دوم 
ریاست جمهوری گفت: کارنامه وی مخصوصا در دولت دهم خوب نبود و کمکی به کاندیدا 

شدن مجدد وی نمی کند.

حجت الاسلام سبحانی نیا: 

برجام، چارچوبی برای حل مشکلات است 
 نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: آنچه مورد تاکید 
رهبری قرار گرفته که به دنبال برجام دو و سه نرویم، به این دلیل است که تحت تاثیر 

بازی غرب قرار نگیریم. 
حجت الاسلام حسین سبحانی نیا در گفت و گو با ایلنا، با بیان اینکه برجام، چارچوبی 
برای حل مشکلات است، تاکید کرد: در پی مذاکراتی هسته ای، چارچوبی شکل گرفت که 
بر اساس آن مشخص شد که دو طرف چگونه باید عمل کنند و قرار شد هر دو طرف به 

وظایف خود بنابر متن برجام عمل کنند.
نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ادامه داد: با این حال، 
اینکه غرب بخواهد تحت عنوان برجام دو، سه و چهار ما را به دنبال خود بکشانند، درست 
نیست. دو طرف تعهدهایی دارند که موظف به اجرای آن هستند و اینکه تقسیم بندی 
کنیم و بگوییم در مرحله برجام 1 فلان کار را در بحث هسته ای انجام دهیم؛  در برجام 2 
تحریم ها تعلیق شود و در برجام ۳ کارها ادامه یابد، خواسته غرب است و آنها می خواهند 

ما را به این سمت بکشانند.
نماینده مردم نیشابور در مجلس تصریح کرد: قطعاً تمامی مسائل مربوط به بحث 
هسته ای اعم از اصلاح مقررات، موانع پیش رو، لغو تحریم ها و مسائل دیگر همگی باید 
در قالب همین برجام که یک توافق کلی است، حل شود. بنابراین فکر می کنم آنچه مورد 
تاکید رهبری قرار گرفته که به دنبال برجام 2 و ۳ نرویم، به این دلیل است که تحت تاثیر 
بازی غرب قرار نگیریم. چراکه آنها می خواهند ما را به دنبال خود بکشانند و در هر مرحله 

امتیاز بگیرند.

سخنگوی وزارت کشور:

نامزد ششم اصفهان منتخب تلقی می شود
سخنگوی وزارت کشور اعلام کرد: از نظر این وزارتخانه نامزد پس از خانم مینو خالقی 
در حوزه انتخابیه اصفهان، با کسب 25 درصد آرا منتخب محسوب می شود و می تواند 

به مجلس راه یابد.
حسینعلی امیری گفت: به فرض اصرار شورای نگهبان بر ابطال آراء خانم خالقی، علیرضا 
آجودانی به عنوان نامزد بعدی، منتخب محسوب می شود. امیری در گفت وگو با خبرگزاری 
صدا و سیما افزود: با توجه به تفاوت استنباط وزارت کشور و شورای نگهبان از قانون 
انتخابات مجلس شورای اسلامی، موضوع حوزه انتخابیه اصفهان در نشستی با حضور وزیر 
کشور و اینجانب با دبیر شورای نگهبان بررسی شد با این حال، شورای نگهبان همچنان نظر 
قبلی خود را درباره منتخب اصفهان اعلام کرد. این موضع وزارت کشور درحالی است که بنا 
بر تصمیم شورای نگهبان قانون اساسی، آراء نفر سوم حوزه انتخابیه اصفهان باطل و تعیین 
تکلیف منتخب بعدی یعنی نفر پنجم این حوزه انتخابیه، به انتخابات میان دوره ای مجلس 
شورای اسلامی همزمان با انتخابات ریاست جمهوری در سال 1۳96 موکول شد. سیامک 
ره پیک، سخنگوی هیات مرکزی نظارت بر انتخابات، چهارشنبه گذشته در گفت وگو با خبر 

نیمروز شبکه یک سیما بار دیگر بر اعمال این تصمیم شورای نگهبان تاکید کرد.

وزیر دفاع:

آمریکایی ها، منطقه را برای ایجاد ثبات ترک کنند
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با اشاره به حمایت آمریکایی ها از گروهك های 
تروریستی و تکفیری تاکید کرد: اگر آنان بطور واقع قصد ایجاد ثبات در منطقه را دارند، باید 

این منطقه را ترك کرده و دست از حمایت تروریست ها بردارند.
سردار حسین دهقان روز شنبه در حاشیه مراسم هفدهمین سالگرد شهادت امیر 
سپهبد شهید علی صیاد شیرازی در جمع خبرنگاران این مطلب را عنوان کرد. وی با اشاره 
به درخواست دولتمردان آمریکایی  مبنی بر محدودیت توانمندی های موشکی و دفاعی 
ایران افزود: آمریکایی ها همیشه چنین هدفی را دنبال کرده اند و سخنان اخیر وزیر خارجه 
آنها نیز نشان  دهنده انفعال و استیصال آمریکا در برابر توانمندی های دفاعی جمهوری 
اسلامی ایران است. وزیر دفاع با بیان اینکه آمریکایی ها اکنون دیگر توان حمایت از عناصر 
وابسته به خود را ندارند، ادامه داد: آنها تلاش می  کنند که از طریق فروش سلاح و طرح 
این موضوع که لازمه بقای کشورها اجرای سیاست های آمریکاست، کشورهای منطقه را به 
خودشان وابسته کنند. سردار دهقان افزود: اگر آمریکایی ها مدعی هستند که قصد ایجاد 
ثبات در منطقه را دارند باید جان کری و سایر مسئولان آنها توضیح دهند که دلیل حضور 
آمریکا در سایر مناطق چیست و آیا آنها در پی منافع خود یا منافع سایر کشورها هستند؟

سردار سلامی:

آمریکایی ها صلاحیت اظهارنظر 
درباره توان موشکی ایران را ندارند

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: آمریکایی ها صلاحیت 
اظهارنظر درباره توان موشکی جمهوری اسلامی ایران را ندارند و این موضوع خارج از 

صلاحیت مقامات آمریکایی است.
به گزارش ایرنا، این مطلب را سردار سرتیپ پاسدار حسین سلامی روز شنبه در حاشیه 
برگزاری مراسم هفدهمین سالگرد شهادت امیر سپهبد علی صیاد شیرازی در جمع 
خبرنگاران عنوان کرد. وی با اشاره به خواست مقامات آمریکایی برای مذاکره درباره توان 
موشکی ایران تصریح کرد: این موضوع خارج از صلاحیت و شایستگی آمریکایی ها است که 
بخواهند در مورد الزامات صنایع دفاعی جمهوری اسلامی ایران ورود کنند. سردار سلامی 
تاکید کرد: قدرت اصلی دفاعی جمهوری اسلامی ایران هیچگاه مورد مذاکره قرار نخواهد 
گرفت و تابع اراده درونی نظام اسلامی است که از سوی مقام معظم رهبری حضرت امام 
خامنه ای )مدظله العالی( شکل گرفته و مورد حمایت مردم و نیروهای مسلح است که 

تجلی این تجمیع و انسجام را در قدرت موشکی و اقتدار ملی مشاهده می  کنیم.

بیژن زنگنه:

قراردادهای جدید نفتی
منافع عده ای را به خطر می اندازد 

وزیر نفت گفت: عده ای با ایجاد سر و صدا و جوسازی تلاش داشتند برای مدل جدید 
قراردادها حاشیه سازی کنند زیرا منافع آنها در خطر قرار می گرفت.

وزیر نفت در گفت وگو با ایلنا در خصوص قراردادهای نفتی اظهار داشت: علی رغم اینکه 
برخی ها شیطنت هایی داشتند اما ما از ماه آینده قراردادهای جدید خود را شروع خواهیم 
کرد. بیژن زنگنه افزود: از زمانی که ما بحث قراردادها را مطرح کردیم؛ عده ای با ایجاد سر و 
صدا و جوسازی تلاش داشتند برای مدل جدید قراردادها حاشیه سازی کنند زیرا منافع آنها 
در خطر قرار می گرفت. وی افزود: ما بدون توجه به این حاشیه سازی ها از ماه آینده مدل 

جدید قراردادها را اجرا خواهیم کرد.

واگذاری وکالتنامه بخشی از اموال بدهکار نفتی در خارج کشور

وزارت نفت بخشی از اموال خارج کشور 
زنجانی را می فروشد

مسئول کمیته وصول مطالبات وزارت نفت گفت: فقط وکالتنامه بخشی از اموال خارج 
کشور بدهکار نفتی در اختیار این وزارتخانه قرار داده شده است تا آن را به بیت المال 

برگرداند.
به گزارش ایرنا، اواخر سال 1۳9۴ مزایده بخشی از اموال »بابك زنجانی« بدهکار نفتی، 
برگزار شد و قرار است بزودی باقیمانده اموال وی نیز به مزایده گذاشته شود. بتازگی نیز 
وکالتنامه بخشی از اموال خارج کشور متهم نفتی در اختیار وزارت نفت قرار داده شده است 
تا نسبت به فروش آن اقدام شود. مسئول کمیته وصول مطالبات وزارت نفت، درباره در 
اختیار قرار دادن وکالت بلاعزل به وزارت نفت برای بازپس گیری اموال خارج از کشور این 
متهم نفتی گفت: این وکالتنامه فقط مربوط به یکی از اموالی می شود که پیش از این از 
سوی دادستانی در اختیار وزارت نفت قرار داده شده است. به گزارش وزارت نفت، سیدعلی 
اصغر هندی افزود: به وزارت نفت ماموریت داده شده است این مورد را پیگیری کند و آن 
را به بیت المال برگرداند. این بدهکار نفتی، بارها وعده پرداخت بدهی دو میلیارد و 600 
میلیون یورویی خود را داده اما این امر هیچ گاه محقق نشده است. به گزارش ایرنا، دلیل 
زنجانی برای تاخیر در پرداخت بدهی، تحریم های مالی کشور بود که اینك با توجه به رفع 
تحریم ها، راه برای پرداخت بدهی باز شده است. برای پرداخت مطالبات پارسال مزایده 
بخشی از اموال وی برگزار شد و بزودی قرار است باقیمانده اموال نیز به مزایده گذاشته شود. 
پپیش از این مسئول کمیته وصول مطالبات وزارت نفت گفته بود: در روزهای پایانی پارسال 
آگهی مزایده برخی اموال بابك زنجانی مانند شرکت هواپیمایی، هتل ها، مجتمع های 
مسکونی و مجتمع های تجاری داده شده و در دست اقدام است؛ آگهی مزایده باقیمانده 

اموال بابك زنجانی نیز بزودی منتشر می شود.

در گفت و گو یی مطرح شد؛ 

هشدار یک اصلاح طلب 
به اصلاح طلبان مجلس دهم 

نماینده مجلس ششم گفت: بنده از سال ۴2 به بعد در جریان مسائل سیاسی این 
کشور هستم و به واسطه همین تجربه، امروز به اصلاح طلبان هشدار می دهم، در این 
دوره بیش از پیش باید مراقب انسجام نیروها و وحدت درون جناحی خود باشند و  اعتماد 

مردم را حفظ کند.
حجت الاسلام ناصر قوامی در گفت و گو با جماران، در خصوص شرکت حداکثری 
مردم در انتخابات و رأی به اصلاح طلبان، اظهار کرد: رد صلاحیت ها موجب شد مردم به 

نمایندگان اصلاح طلب رای دهند. 
نماینده اسبق مردم قزوین در مجلس همچنین عملکرد بد نماینگان فعلی مجلس را 
دلیل دیگر اقبال مردم به اصلاح طلبان دانست و خاطرنشان کرد:  عملکرد بد نمایندگانی 
که به جای نظارت بر فساد و بی قانونی بعضاً خودشان در این فساد ها غرق شده بودند و 
حتی برخی از این افراد برای حضور دوباره در مجلس از سوی شورای نگهبان رد صلاحیت 
شدند، باعث سلب اعتماد مردم از آنها و جریان حامی آنها شد. به طوری که مردم ترجیح 
دادند به کسانی که نمی شناسند رأی بدهند، ولی برخی نمایندگان فعلی یک بار دیگر به 

مجلس راه پیدا نکنند.
قوامی با اشاره به این که شرایط به وجود آمده علی رغم پیروزی جریان اصلاحات 
می تواند برای آنها خطرناک باشد، گفت: همان گونه که گفته شد در این دوره سلب 
اعتماد مردم از اصولگرایان و رد صلاحیت هایی شورای نگهبان، ورق را به سمت اصلاح 
طلبان چرخاند، اما از طرف دیگر همین امر موجب شد کم تجربه ترین و ناشناخته ترین 
نیروهای اصلاحات به مجلس راه پیدا کنند که این مسئله خود می تواند برای اصلاح طلبان 
دردسرساز باشد.وی تأکید کرد: اصلاح طلبان باید مراقب باشند، نیروهایی که وارد مجلس 
کرده اند به دلیل بی تجربگی و آشنایی کمتر با گفتمان اصلاح طلبی، جذب جریان های 
رقیب نشوند تا در دراز مدت این امر به ضرر اصلاح طلبان تمام نشود. چرا که به هر صورت 
اصلاح طلبان با همین نیرو ها نیز با وعده و وعیدهایی وارد مجلس شده اند و مردم به خاطر 
این شعار ها به آنها رأی داده اند. شعار اصلاح طلبان در این دوره تغییر و امید است. به نظر 

بنده اصلاح طلبان کار دشواری را برای تحقق این شعارها پیش رو خواهند داشت.
حجت الاسلام قوامی در پایان عنوان کرد: بنده از سال ۴2 به بعد یعنی از سال 
های مبارزه و بعد از آن در انقلاب اسلامی، در جریان مسائل سیاسی این کشور هستم 
و به واسطه همین تجربه، امروز به اصلاح طلبان هشدار می دهم، در این دوره بیش از 
پیش باید مراقب انسجام نیروها و وحدت درون جناحی خود باشندو  اعتماد مردم را 

حفظ کند.

یادداشت

اخبـــار

منتخب اول مردم تهران با بیان اینکه 
جدل های بی حاصل در فرایند پیشرفت و 
توسعه کشور خلل ایجاد می کند، تاکید کرد: 
مردم بزرگوار با استفاده از تجارب گذشته به 
خوبی تشخیص می دهند چه کسانی با عوام 

فریبی می خواهند به قدرت برسند.
محمدرضا عارف  در دیدار اعضای هیات 
سال  تبریک  با  ایران  اصناف  اتاق  رئیسه 
جدید و حلول ماه رجب بر ضرورت استفاده 
از فیوضات این ماه تاکید کرد و گفت: آغاز 
و پایان سال 95 با ولادت حضرت فاطمه 
)س( همراه است که امسال متبرک است با 
نام  حضرت فاطمه، نزولات آسمانی که در 
آغاز سال جدید در بخش های مختلف کشور 
شاهد آن بودیم مطمئنا نویدبخش سالی پر 

خیر و برک برای ملت ایران است.
او با اشاره به سفرهای نوروزی مردم در 
ایام تعطیلات، گفت: گزارشی که مسئولان 

درباره سفرهای نوروزی ارائه می کنند، نشان 
از رشد صنعت گردشگری است، اما وقتی 
آمار تصادف های جاده ای را می شنویم، بسیار 
دردناک است و مردم و مسئولان باید تلاش 
کنند سفرهای نوروزی با کمترین حادثه 
برای هموطنان همراه باشد. عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه سرمایه 
نظام ما مردم هستند بر ضرورت پاسخگویی 
به مطالبات به حق ملت ایران تاکید کرد و 
با اشاره به نامگذاری سال 95 به نام »اقتصاد 
مقاومتی، اقدام و عمل« از سوی رهبر معظم 
انقلاب، گفت: اقتصاد مقاومتی تنها یک شعار 
نیست بلکه واقعیتی ملموس است که نظام 
به آن رسیده است و یکی از نهادهایی که 
می تواند پرچمدار اقتصادی مقاومتی باشد 

اتاق اصناف است.
باید اقتصاد را نجات داد

را  مقاومتی  اقتصاد  اصول  از  یکی  او 

مردمی کردن اقتصاد دانست و اظهار کرد: 
باید اقتصاد  را نجات داد. نمی توان در دهه 
چهارم انقلاب وضعیت معیشتی به گونه ای 
باشد که برخی خانواده ها از حداقل امکانات 
بیداد  کشور  در  فقر  الان  باشند.  محروم 
فساد  زمینه  باشد  فقر  جا  هر  و  می کند 
هم فراهم می شود. البته دولت به تنهایی 
نمی تواند تمام مشکلات کشور را حل کند و 
همانطور که اخیرا رهبر معظم انقلاب تاکید 
کردند نباید سطح مطالبات را از دولت بالا 
برد و همه نهادهای دولتی و غیر دولتی باید 
دولت را در اجرایی کردن سیاست های 2۴ 

گانه اقتصاد مقاومتی کمک کنند.
به گزارش ایلنا، عارف تاکید کرد: رونق 
اقتصادی و عملیاتی شدن اقتصاد مقاومتی 
کشور  در  را  تنش  بدون  و  آرام  فضای 
می طلبد. جدل های بی حاصل سیاسی و رو 
در رو قرار دادن مسئولان و ارکان نظام نه 

تنها کمکی به اقتصاد کشور نمی کند، بلکه 
در فرایند پیشرفت و توسعه کشور هم خلل 
تهران،  مردم  اول  منتخب  ایجاد می کند. 
اقتصاد مقاومتی  اولویت مجلس آینده را 
و آسیب های اجتماعی اعلام کرد و گفت:  
مجلس آینده مطمئنا نسبت به مجلس 
فعلی همکاری و همراهی بیشتری با دولت 
برای رسیدن به اهداف متعالی نظام و سند 
چشم انداز خواهد داشت و سعی خواهیم 
کرد در پایان سال گزارشی از فعالیت های 
برای  مقاومتی  اقتصاد  زمینه  در  مجلس 

اطلاع افکار عمومی منتشر کنیم.
او با بیان اینکه باید با مردم صادق بود، 
گفت: مردم بزرگوار ما با استفاده از تجارب 
گذشته به خوبی تشخیص می دهند چه 
کسانی با عوام فریبی می خواهند به قدرت 
برسند و چه کسانی قصد خدمت صادقانه 

دارند.

وزیر پست دولت آیت الله هاشمی گفت: 
افرادی که به بهانه برجام و توافق هسته ای 
با دولت روحانی به مخالفت می پردازند، 
اصل هدف شان نه برای خیرخواهی برای 
مردم و انتقاد از یک موضوع خاص، بلکه 
برای سیاه نمایی علیه دولت و بهره برداری 
از این پروژه در انتخابات ریاست جمهوری 
سال 96 است؛ یعنی طالب قدرت هستند.

با  وگو  گفت  در  غرضی  سیدمحمد 
با اشاره به تحرکات اخیر مخالفان  ایلنا، 
و  برجام  بهانه  به  امید  و  تدبیر  دولت 
توافق هسته ای، اظهار داشت: کشور ایران 
امروز یکی از قدرت های بلانظیر در غرب 
البته این قدرت به مناسبت  آسیاست و 
ظهور انقلاب اسلامی و حاکمیت جمهوری 

اسلامی ایران محقق شده است.
او افزود: برجام و توافق هسته ای ایران 
با گروه 1+5 یکی از نتایج قدرت بالای نظام 
جمهوری  سیاسی  قدرت  اصولا  و  است 
اسلامی ایران نتایج متنوعی برای کشور 

فرصت  در  نتوان  شاید  که  کرده  حاصل 
اندک به تمام آنها اشاره کرد.

برجام یک دستاورد ملی است
کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 
غیر  مخالفت های  از  انتقاد  با   92 سال 
که  هسته ای  توافق  و  برجام  با  اصولی 
روحانی  دولت  مخالفان  برخی  توسط 
یک  که  این  گفت:   می گیرد،  صورت 
دستاورد بزرگ ملی مانند توافق هسته ای 
را منحصر به دولت روحانی کرده و سپس 
نیست،  درستی  کار  شود،  انتقاد  آن  از 
چراکه برجام یک دستاورد ملی است که 
به پشتوانه مردم و نظام جمهوری اسلامی 

ایران تحقق یافته است.
او افزود:  برجام و توافق هسته ای نتیجه 
اقتدار سیاسی ملت ایران است که در طول 
سال های انقلاب اسلامی پای آن ایستاده 

و به آرمان های این انقلاب وفادار مانده اند.
در  که  مخالفت هایی  گفت:  غرضی 
مثلا  و  روحانی  دولت  به  کنونی  شرایط 

می شود،  هسته ای  توافق  و  برجام  بحث 
محض رضای خدا نبوده و خیر ملت در 

آن نیست.
بهانه  به  که  افرادی  کرد:  تاکید  او 
برجام و توافق هسته ای با دولت روحانی 
هدف شان  اصل  می پردازند،  مخالفت  به 
نه برای خیرخواهی برای مردم و انتقاد از 
یک موضوع خاص، بلکه برای سیاه نمایی 
علیه دولت و بهره برداری از این پروژه در 
انتخابات ریاست جمهوری سال 96 است؛ 

یعنی طالب قدرت هستند.
وزیر پیشین پست تلگراف و تلفن در 
افرادی که بدون لحاظ منافع  به  توصیه 
ملی با برجام و توافق هسته ای مخالفت 
می کنند، گفت: این افراد باید توجه کنند 
که آن چه ماندگار است،  قدرت ملی و امید 
مردم به نظام جمهوری اسلامی است که 
با این اقدامات آنها و سیاه نمایی هایی که 
علیه دولت می کنند، در معرض آسیب قرار 

می گیرد.

وظیفه رییس جمهور 
اجرای برجام 2 است

این فعال سیاسی-اجتماعی با اشاره به 
طرح برجام 2 از سوی رئیس جمهور برای 
اصلاح اوضاع داخلی کشور از جمله بحث 
اقتصادی در سال 95، گفت: وظیفه دولت 
همین اصلاح اوضاع داخلی و سر و سامان 

دادن به وضع اقتصادی کشور است.
وزیر دولت آیت الله هاشمی تصریح کرد: 
متأسفانه عده ای با مخالفت های بی مورد با 
هر چیزی و حاشیه سازی، توان سیاسی 
کشور را صرف امور بی فایده کرده و روند 

پیشرفت کشور را کند می کنند.
آقای  دولت  البته  کرد:  اضافه  غرضی 
روحانی هم باید تلاش کند بدون توجه 
به حواشی و با تمام توان، به اصلاح اوضاع 
داخلی از جمله بحث اقتصادی پرداخته 
و رضایتمندی عامه را بر رضایت خاصه 
ترجیح دهد، چرا که در غیر این صورت 

مشکلاتی ایجاد خواهد شد.

محمدرضا عارف:

می خواهند با عوام فریبی به قدرت برسند 

وجود  با  دولت  گفت:  رئیس جمهور 
همه ی مشکلات مسکن مهر را تکمیل 

می کند و تحویل می دهد.
حسن  المسلمین  و  حجت الاسلام 
روحانی در دیدار معاونین و مدیران ارشد 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، به مناسب 
سالروز تاسیس بنیاد مسکن ضمن انتقاد 
از پروژه مسکن مهر، اظهار کرد: اینکه تنها 
یک ساختمان دیوار دار و سقف دار ساخته 
مثل  نیازمندی هایی  که  آن  بدون  شود 
امنیت، بهداشت، آموزش، آب، برق، گاز 
و غیره در نظر گرفته شود درست نیست 
و مردم چطور می توانند از ساختمانی که 
در بیابان ساخته و رها شده استفاده کنند، 
بنابراین برای حل مساله مسکن باید راه 

صحیح را انتخاب کنیم.
مسکن  زمینه  در  یازدهم  دولت  در  داد:  ادامه  وی 
برنامه های مختلفی در نظر گرفته شده و دولت می داند که 
مساله مسکن اهمیت خاصی دارد و به هر حال مسکن مهر 
را هم با هر مشکلی که دارد تکمیل می کند و تحویل مردم 
می دهد. از طرفی تلاش دولت بر این است که طرح های 
عمرانی نیمه تمام را ولو با قیمت صفر به مردم واگذار کند که 
اجرای آن می تواند تحول خوبی در زمینه ی ساخت و ساز و 

خروج از رکود مسکن به وجود بیاورد.
روحانی بااشاره به فراز و فرودهای مسکن در سال های 
اخیر یاد آور شد: در این سال ها مساله مسکن فراز و فرودهایی 
داشته، سرمایه گذاری کشور در این زمینه که حدود ۳0 تا 
۳5 درصد در مسکن صرف می شد یک دفعه در اواخر دهه ی 
80 و اوایل دهه 90 به دو برابر رسید و بخش بزرگی از آن 
برای خانه های مجلل، لوکس و مراکز تجاری صرف شد. از 
طرفی تورم به شدت بالا رفت و از طرف دیگر سود پس از آن 
به صورت دستوری کاهش یافت؛ و سرمایه گذاری برای تولید 

نیز به دلیل صادرات بی رویه دچار معضل شد.
وی اضافه کرد: در زمانی که سود بانکی کمتر از تورم بود 
و به دلیل واردات زیاد تولید صرفه ی اقتصادی نداشت یکی از 
راه هایی که مردم برای پس انداز پیدا کرده بودند مسکن بود 
آن هم نه به عنوان جایی برای زندگی، بلکه جایی برای تفنن. 
به همین دلیل مسکن حالت خاصی پیدا کرد. لذا سرمایه 
گذاری بزرگی به این سمت رفت و قیمت مسکن نیز به طور 

مداوم در حال افزایش بود.
وی ادامه داد: در این زمان می بینیم که در سال 91 و 
اوایل 92 با مسکن فراوان و شروع رکود، خانه های خالی، 

مراکز تجاری و برج های نیمه تمام مواجه می شویم.
رئیس دولت یازدهم با بیان این که در این دولت تلاش 
شد تورم مهار شود افزود: از زمانی که کاهش تورم شروع شد 
به دلیل این که با مسکن اضافی روبرو بودیم می بینیم که در 
دو سه سال اخیر تقریبا قیمت مسکن رشد نداشته و اخیرا 
تغییراتی در آمار به وجود آمده است. در دولت گذشته برای 
جبران این شکاف از مسیر خطرناکی از پول بانک مرکزی 
برای ساخت مسکن استفاده شد. در حالی که دست زدن به 
پول بانک مرکزی برای پروژه های بزرگ ریسک بزرگی است.

وی ادامه داد: از پول بانک مرکزی تنها در شرایط اضطرار 
و آن هم به صورت محدود می توان استفاده کرد، اما وقتی 
پول بانک مرکزی وارد مسکن شد یکی از عوامل بزرگ تورم 
شد. از طرفی ارزش پول مردم هم یک دفعه کاهش یافت؛ 
چرا که برداشت از بانک مرکزی برداشت از جیب مردم و 

عامل تورم می شود.
رئیس دولت تدبیر و امید به فعالیت های این دولت برای 
کنترل تورم اشاره کرد و افزود: ما در دولت بر پایه ی پولی 
و عدم بهره برداری در روزهای سخت از پول بانک مرکزی 
تاکید کردیم. البته از این بگذریم که بانک مسکن هم در 
دولت معضلی پیش پای دولت بود؛ چرا که به هر حال دولت 
قبلی قولی به مردم داده بود و دولت جدید را موظف می کرد 

که آن قول ها را عملی کند.
روحانی همچنین بیان کرد: مسکن مثل امنیت، سلامت 
و آموزش جزو نیازهای عام و فراگیر جامعه است. در فرهنگ 
ایرانی نیز مسکن هم به عنوان محل زندگی و هم به عنوان 
پس انداز اصلی خانواده بوده است. البته مسکن تنها به معنای 

محل خواب شبانه یا خوابگاه نیست.
وی در ادامه یاد آور شد: در مجموع مسکن جزء نیازهای 
اولیه ماست و حضرت امام و مقام معظم رهبری همواره به 

این نکته تاکید فراوان داشتند.
روحانی اضافه کرد: اساس بنیاد مسکن برای روستاها 
و شرایط خاص غیر قابل پیش بینی و افرادی که شرایط 
درآمدی شان به هیچ عنوان اجازه نمی دهد روزی صاحب 
مسکن شوند بنیان نهاده شده است. در بسیاری از موارد 
درآمد افراد به گونه ای نیست که قدرت تهیه مسکن را 
به  باید  خیرین  و  بانک  دولت،  دراینجا  و  باشند  داشته 
کمک بیایند. در بخش مسکن ما هنوز در بخش خصوصی 
توانمندی این که این بخش بتواند بار مسکن را به دوش 

بکشد در کشور نداریم.
از  بسیاری  در  کرد:   اظهار  ادامه  در  جمهور  رئیس 
کشورهای دنیا بخش خصوصی عهده دار مساله مسکن است؛ 
و در ساخت، حفظ، کاهش انرژی، بهره برداری از فضا و نوع 
مصالح پیشرفت های زیادی در دنیا وجود داشته است. امروزه 
انواع مصالح و سبک های مختلف در زمینه مسکن در دنیا در 
حال تولید است و ما هم باید در زمینه تحقیقات جلو برویم. 
تا بتوانیم مسکن ارزان، مقاوم در برابر حوادث غیر مترقبه 
و کاهنده مصرف انرژی داشته باشیم و حتی دراین زمینه 

جنبه های فرهنگی را نیز باید در نظر بگیریم.
رئیس دولت یازدهم با بیان این که بنیاد مسکن در 
طول تاریخ فعالیتش موفقیت های خوبی داشته است گفت: 
برای بازسازی و بهسازی مسکن ها و سامان دهی روستاها 
فعالیت های خوبی در بنیاد مسکن انجام شده و پوشش ۳8 
هزار روستای بالای 20 خانوار و طرح هادی برای آینده و 

سامان دهی روستاها مسیر خوبی است.
وی افزود: ما در دولت برای کل مسکن صندوق پس از 

انداز قرار می دهیم که افراد به ویژه زوج های 
جوان و مسکن اولی ها بتوانند با پولی که 
پس انداز می کنند و وامی که معادل آن 
را از بانک مسکن می گیرند مسکن خود 
در  تامین مسکن  البته  کنند.  تامین  را 
محدوده شهر که امکانات دارد خیلی با 
مسکن مهر وسط بیابان تفاوت می کند. 
با  شاید  کرد:  تصریح  ادامه  در  روحانی 
صرفه ترین کار این بود که به بافت فرسوده 
رسیدگی می شد، چون آنجا امکانات وجود 
دارد و تنها باید بافت فرسوده را ترمیم کرد. 
در بسیاری از کشورها نیز در این زمینه 
بخش خصوصی فعالیت می کند. ما هم 
در این زمینه خیلی نیاز به سرمایه داریم 
که باید از طریق بخش خصوصی داخلی 
و خارجی جذب شود و حتی می تواند در 
همین تهران ظرف دو سال اگر مشکلات حقوقی حل و فصل 

شود مساله ی بسیاری از بافت های فرسوده را حل کرد.
رئیس جمهور همچنین بیان کرد: اگر بنیاد مسکن در 
این امور طرح هایی داشته باشد مشروط بر این که بخش 
خصوصی را جذب کند و هدف حل و فصل مشکل مردم در 
زمینه مسکن باشد، دولت از آن استقبال می کند. به هر حال 
بودجه ی دولت محدود است و می توان در محدوده ی خاصی 

حرکت کرد در حالی که نیاز جامعه زیاد است.
رئیس دولت تدبیر و امید ادامه داد: کار دیگری که می 
توان در زمینه مسکن انجام داد آماده کردن مکان هایی برای 
ساخت شهرک و شهر است؛ چرا که خیلی فرق می کند یک 
شهر از ابتدا طراحی شود و اگر بتوانیم مکان های مناسبی 
پیدا و آب و امکان آن را تامین کنیم تحول بزرگی درزمینه 
ی مسکن به وجود می آید؛ که البته فعالیت هایی هم در این 
زمینه صورت گرفته باید توجه کرد که رکود مسکن بخش 
بزرگی ازرکود ما را دربر می گیرد و اگر حل شود می تواند 

بخشی از مشکلاشتغال را حل کند.
وی با تشکر از بنیاد مسکن برای کمک به دولت در زمینه 
احیای روستاها تاکید کرد: روستاهاخیلی مهم هستند؛ چرا 
که امنیت غذایی ما را تامین می کنند. علاوه بر این بسیاری 
از روستاها در گردشگری و هنرهای دستی می توانند کارهای 
بزرگی انجام دهند. ۳0 درصد جمعیت درروستاها زندگی 
می کنند که ای کاش بیشتر بود و اگر به روستاها نرسیم این 

میزان هم کاهش پیدا خواهد کرد.
روحانی در ادامه گفت: دولت امسال بیش از پارسال به 
بنیاد مسکن کمک می کند و من هر جایی که فعالیت های 
بنیاد مسکن را دیده ام تحسین برانگیز بوده که به طور مثال 
می توان به بازسازی حرم حضرت احمدبن موسی شاه چراغ 
که خود من از آن بازدید کردم اشاره کرد. به هر حال بخش 
بزرگی از تمدن یک ملت را آثار و ابنیه آنها معرفی می کند. 
در طرح تحول بافت های فرسوده نیز اگر بنیاد مسکن طرحی 
دارد به شرطی که با کمک بخش خصوصی باشد دولت از 

آن استقبال می کند.
وی افزود: دراین زمینه یکی از مسئولیت های دولت خروج 
از رکود است. البته آمارها نشان می دهد که حرکتی برای 
خروج از رکود در مسکن آغاز شده است، اما هنوز مسیر 

زیادی در پیش داریم.
روحانی در پایان اظهار کرد: امیدواریم بتوانیم حساب صد 
امام و آرمانی که در ذهن حضرت امام بود را برآورده کنیم و 

امسال در زمینه ی مسکن پیشرفت داشته باشیم.

برای حل مساله مسکن باید راه صحیح را انتخاب کنیم

انتقاد »روحانی« از پروژه مسکن مهر
اخبار

منصورحقیقت پور

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام به عربستانی ها 
توصیه کرد وارد بازی آمریکایی ها نشوند و ماجراجویی 
در منطقه را کنار بگذارند و آمریکا را فاقد صلاحیت لازم 

برای مذاکره درباره امنیت دنیا توصیف کرد.
 محسن رضایی پیش از ظهر دیروزمراسم سالگرد 
شهادت سرلشکر علی صیاد شیرازی و 110 تن از شهدای 
امیر نیروهای مسلح با اشاره به مجاهدت ها و تلاش های 
شهید بزرگوار صیاد شیرازی، ایشان را افسر فداکار اسلام 
خواند و گفت: شهید صیاد شیرازی در دوران سخت 
ریاست جمهوری بنی صدر در مقابل اعمال فشارهای 
بسیار ایستادگی کردند و تا زمان شهادت، همواره زمینه 

ساز و یاری رسان وحدت میان سپاه و ارتش بودند.
 وی با بیان این که نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران شیوه حسینی دارد، گفت: نیروهای مسلح هرگز 
نمی گذارند کسی کشور را تهدید کند و تا آخرین قطره ی 

خون ایستادگی می کنند.
 رضایی با اشاره به ثمرات ارزشمند هشت سال دفاع 
تجارب  از  استفاده  این سالها شاهد  در  مقدس گفت: 

ارزشمند هشت سال دفاع مقدس هستیم که ثمره اش 
کردن  برطرف  دفاعی،  سیستم  نواقص  کردن  برطرف 
نیازها و حتی اقدام به سازندگی و کمک به دولت در 
دوره های گوناگون اعم از سدسازی، راهسازی و حتی 

بلایای طبیعی هستیم. 
وی گفت: با زحمات بی دریغ مقام معظم رهبری، 
امروزه شاهد استحکام جایگاه نیروهای مسلح هستیم 
تا جایی که این ارگانها توانسته در زمینه های افزایش 
کشورهای  به  رسانی  یاری  و  تجارب  انتقال  آموزش، 
اسلامی که مورد تجاوز قرار گرفته اند خدمات بسیاری 

انجام دهد.
 رضایی با بیان این که جمهوری اسلامی ایران به 
دنبال ماجراجویی در منطقه نیست گفت: در سی و هفت 
سال گذشته اثبات شده است که ایران آغازگر هیچ جنگ 
و یا تهدیدی نیست و بدنبال ماجراجویی نمی گردد ولی 
این مسئله سبب نمی شود دشمنان، ایران را محافظه کار 
بدانند و بخواهند از نجابتش سوء استفاده کنند زیرا در 
این صورت شاهد دفاع دلیرانه ایران همانند سال های 

دفاع مقدس خواهند بود.  دبیر مجمع تشخیص مصلحت 
بد  هنوز شاهد  برجام  مسأله  در  افزود:  نظام همچین 
عهدی طرف آمریکایی در چهارمین تست شان از سوی 
جمهوری اسلامی هستیم که با سعی آنها در ورود به 
مسائل سیستم موشکی ایران ادامه دارد در صورتی که 
مسئله سیستم موشکی ایران بازدارنده بوده و به هیچ 
عنوان قابل مذاکره نیست آنهم با آمریکا که ثابت کرده به 
هیچ عنوان صلاحیت مذاکره درباره امنیت دنیا را ندارد و 

خود کانون ناامنی جهان است. 
رضایی با اشاره به مراودات نظامی عربستان با آمریکا 
در زمینه تسلیحات گفت: این اشتباه آنهاست که پول 
جهان اسلام را خرج آمریکا می کنند و بدنبال ماجراجویی 
در منطقه نباشند زیرا آمریکا همانند دوره شاه و یا حسنی 

مبارک، پشت آنها را نیز خالی خواهد کرد.
 وی گفت: نیروهای مسلح با تمام توان به قوا کمک 
می کنند تا در پایان سال جاری شاهد این باشیم که 
دولت در زمینه بیکاری و تورم موفق به کاهش و در زمینه 

فناوری و صادرات موفق به افزایش شده باشد.

محسن رضایی:

عربستان ماجراجویی را کنار بگذارد

سید محمد غرضی:

مخالفت ها با برجام برای انتخابات 96 است 



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,583,000یک مثقال طلا

1,058,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,330,000سکه بهار آزاد ی

10,340,000سکه امامی

5,450,000نیم سکه

2,890,000ربع  سکه

1,930,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 طلا در پی افزایش هفتگی قیمت این فلز ارزشمند شاهد 
احیای خوش بینی سرمایه گذاران و تحلیلگران است و اکثر 
آنها در نظرسنجی اخیر کیتکو قیمتهای بالاتر برای هفته جاری 

را پیش بینی کردند. 
با  روز جمعه  بازار طلا  اینکه  وجود  با  ایسنا،  گزارش  به 
فشارهای فروش موقتی روبرو شد هر اونس طلا برای تحویل 
در ژوئن در بازار نیویورک با 6.۳0 دلار یا 0.5 درصد افزایش، 
در 12۴۳.80 دلار بسته شد و برای کل هفته حدود 1.7 
درصد افزایش نشان داد که نخستین افزایش هفتگی در بیش 
از یک ماه گذشته بود.  فعالان بازار با خوش بینی تازه ای 
که به طلا پیدا کرده اند انتظار دارند این فلز زرد به بالای 
1250 دلار که محدوده قیمت معاملات اخیر این فلز است 
صعود کند.  در نظرسنجی آنلاین هفته جاری کیتکو علاوه 
بر خوش بینی بالاتر، شمار رای دهندگان هم دو برابر شد و 
1287 نفر شرکت کردند. از میان این تعداد، 10۳5 نفر یا 80 
درصد افزایش قیمت طلا در هفته جاری را پیش بینی کردند 
در حالیکه 162 نفر یا 1۳ درصد انتظار داشتند قیمتها به 
سطح پایین تری سقوط کند و 90 نفر یا 1۳ درصد هم نظری 

نداشتند. در نظرسنجی هفته پیش 60۳ نفر شرکت کردند که 
60 درصد آنها نسبت به قیمت طلا در کوتاه مدت خوش بین 
بودند.  اکثر کارشناسان بازار نظر مطلوبی پیدا کرده اند و در 
حالیکه هفته پیش به طلا بدبین بودند اکنون نظرشان نسبت 
به این فلز ارزشمند تغییر کرده است. از میان ۳6 کارشناس 
بازار که از سوی کیتکو مورد پرسش قرار گرفتند، 15 نفر پاسخ 
دادند که از میان آنها 9 نفر یا 60 درصد اظهار کردند نسبت 
به طلا خوش بین هستند. در مقابل چهار نفر یا 27 درصد 
کاهش قیمت را پیش بینی کردند و دو نفر یا 1۳ درصد نظری 
نداشتند.  کارشناسان بازار شامل معامله گران شمش، بانکهای 
سرمایه گذاری، معامله گران معاملات آتی و تحلیلگران چارت 
فنی هستند.  یکی از دلایلی که باعث شده سرمایه گذاران به 
طلا در کوتاه مدت خوش بین شوند بالا ماندن قیمت این فلز 
و جذب شدن خریداران بوده است. همچنین صعود طلا در پی 
انتشار گزارش نشست ماه گذشته کمیته بازار آزاد فدرال بانک 
مرکزی آمریکا روی داد که عدم تمایل مقامات این بانک برای 
افزایش نرخهای بهره در نشست ماه آوریل را تایید کرد. طبق 
این گزارش، مقامات متعدد بانک مرکزی آمریکا از رویکرد 

محتاطانه برای عادی سازی سیاست پولی حمایت می کنند. 
طلا که دارایی بدون بازده است از پایین ماندن نرخهای بهره 
نفع برده و در برابر دارایی های رقیب مانند اوراق قرضه می  واند 
بهتر رقابت کند. این فلز ارزشمند در سه ماهه اول سال 2016 
با ضعیف شدن احتمال افزایش نرخهای بهره آمریکا بیش از 
16 درصد رشد قیمت داشت که بزرگترین رشد قیمت سه 
ماهه در ۳0 سال اخیر بود.  شاخص دلار آمریکا روز جمعه 
0.2 درصد نزول کرد و برای کل هفته 0.۴ درصد افزایش 
نشان داد. ضعیف شدن دلار به کالاهایی مانند طلا که این ارز 
معامله می شوند امکان داد افزایش قیمت داشته باشند. دلار 
از هفته گذشته که جانت یلن، رییس بانک مرکزی آمریکا 
اظهار کرد این بانک در افزایش نرخهای بهره با احتیاط پیش 
خواهد رفت با ریزش روبرو شد و پس از انتشار گزارش نشست 
ماه مارس این بانک در روز چهارشنبه، تحت فشارهای فروش 
بیشتری قرار گرفت.  به گفته پیتر هاگ، مدیر معاملات جهانی 
شرکت کارگزاری کیتکو، طلا به دلیل نگرانیها نسبت به اوضاع 
اقتصاد آمریکا بویژه سود ضعیف شرکتها و همچنین کندی 

رشد اقتصاد جهانی تحت حمایت قرار گرفته است. 

کارشناسان و سرمایه گذاران پیش بینی کردند 

طلای جهانی این هفته گران تر می شود 
سود در جیب اپراتور و مزاحم برای مشترکان 

برخی از مشترکانی که به تازگی سیم کارت خود را خریداری کرده اند از داشتن مزاحم 
برای خط صفر خود گله مندند. 

به گزارش ایسنا، طی سال های گذشته مصوبات متعددی درباره ی افرادی که بیش از سه 
ماه از سیم کارت خود استفاده نداشته باشند ابلاغ شد و اینگونه اعلام شد که اگر مشترکی 
بیش از 90 روز از سیم کارت خود استفاده نداشته و آن را شارژ نکند، اپراتور مجاز به مسدود 

سازی سیم کارت و انسداد آن خواهد بود. 
در آن دوره درباره دلایل تصویب چنین قانونی اینگونه اعلام شد که نامبرینگ از جمله 
فضاهای پراهمیت در هر کشور است و به منظور حفظ این فضا که از منافع ملی به شمار 
می رود، لازم است شماره هایی که بلااستفاده باقی می مانند به شبکه نامبرینگ کشور باز 

گردانده شوند. 
البته در ابتدای راه اپراتورها ترجیح می دادند به جای قطع سیم کارت ها دست نگه دارند تا 
شاید مشترکان پس از مدتی تصمیم به استفاده مجدد از شماره خود بگیرند و بدین ترتیب 
برای اپراتور درآمد ایجاد شود، اما به هر صورت در موارد متعدد پس از مدتی اپراتور قانع 
می شد که شماره مربوطه را تخلیه کرده و به لیست شماره های باقی مانده خود اضافه کنند. 
مدیر عامل اپراتور دوم یا ایرانسل دو سال پیش در گفت وگویی با ایسنا درباره این موضوع 
گفته بود: طبق مصوبه ی سازمان تنظیم مقررات ارتباطات اگر سیم کارتی به مدت 90 روز 
مورد استفاده ای قرار نگیرد، اپراتور مجاز می شود که آن شماره را به شبکه خود بازگرداند، 

اما ما هیچ گاه این سه ماه را ملاک قرار نداده ایم. 
تنها  دوره ای  در  ما  ابتدا  در  بود:  کرده  اظهار  حال  عین  در  دزفولی  قلمبر  علیرضا 
سیم کارت هایی که حدود دو تا سه سال هیچ استفاده ای از آنها به عمل نیامده بود را به 
شبکه خود باز می گرداندیم که بعدها این عدد به یکسال رسید و به تازگی این عدد به 8 تا 
9 ماه کاهش یافته و در پاره ای موارد شاید بتوان گفت که برخی سیم کارت هایی که شش 
ماه از آنها استفاده نشده نیز به شبکه بازگردانده شده اند اما هیچ گاه بازه زمانی در نظر گرفته 

شده کمتر از این مدت نبوده است. 
مدیر عامل اپراتور دوم در آن مقطع در پایان در پاسخ به این سوال که در مجموع تاکنون 
چه تعداد سیم کارت ایرانسلی به این دلیل سوخته شده و شماره آنها به اپراتور بازگشته 
است، گفته بود: شاید از ابتدا تاکنون در مجموع 10 میلیون شماره ما بازیافت شده باشد. 

بدین ترتیب در شرایطی که طبق آمارهای رسمی حدود نیمی از سیم کارت های ارائه 
شده کشور در حالت غیر فعال قرار دارند، به واسطه مجوزهای قانونی دست اپراتورها برای 
بازگرداندن شماره های مشترکان کم فعالیت به شبکه اپراتوری باز است، اما این موضوع در 
مواردی مشکلاتی را برای خریداران سیم کارت ایجادمی کند به گونه ای که در موارد متعدد 
خریداران سیم کارت های جدید اینگونه اعلام کرده اند که پس از خرید سیم کارت برای آنها 
مزاحمت های مختلفی ایجاد شده و افراد متفاوتی تماس گرفته و اینگونه عنوان می کنند 

که پیش تر این شماره متعلق به فرد دیگری بوده است. 
با این شرایط قطعا لازم است متولیان امر یعنی وزارت ارتباطات و بازوی قانون گذار آن 

یعنی سازمان تنظیم مقررات در همان ابتدای راه فکری به حال حل این مشکل بکنند. 
علی اصغر عمیدیان - رییس سازمان تنظیم مقررات ارتباطات - هفته گذشته در پاسخ به 
سوال ایسنا در این باره اظهار کرد: پیش از این مصوباتی داشتیم تا براساس آنها اگر فردی 
به مدت بیش از 90 روز از سیم کارت خود استفاده نکرد برای اپراتور این امکان وجود داشته 

باشد که پس از سه مرحله اخطار بتواند خط فرد را مسترد کند. 
وی در عین حال متذکر شد: برهمین اساس اگر سیم کارتی غیرفعال شود برای مدتی 
نزد اپراتور باقی می ماند و پس از آن بار دیگر به فروش می رسد. حال اگر فردی سیم کارتی 
خریداری کرده که به واسطه آن مزاحمتی برای او ایجاد شده است می تواند این موضوع را 

از طریق سامانه 195 پیگیری کند. 
در پایان جا دارد به این نکته نیز اشاره شود که طی ماه های گذشته با توجه به درخواست 
اپراتورهای اول و دوم تلفن همراه از سوی سازمان تنظیم مقررات، دو رنج جدید شماره 
برای همراه اول و ایرانسل اعلام شد تا بدین ترتیب دیگر این دو اپراتور مشکلی در واگذاری 

شماره های جدید نداشته باشند. 

صادرات لبنیات به روسیه آغاز شد 

در حالی که براساس توافق ایران و روسیه، صادرات لبنیات ایرانی به این کشور از ابتدای 
بهمن  پارسال مجاز شده بود، برخی موانع بازرگانی، مالی و بانکی مانع این تجارت شد؛ اما 
به گفته دبیر انجمن صنفی صنایع لبنی با وجود پابرجا بودن بسیاری از موانع صادراتی، 
12 تن پنیر سخت در اواخر اسفند  پارسال به روسیه صادر شد و 12 تن دیگر تا چند روز 

دیگر صادر می شود. 
رضا باکری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: اواخر اسفندماه سال گذشته 12 تن پنیر 
سخت توسط یکی از شرکت های تایید شده ایرانی به روسیه صادر شد و هم اکنون نیز 
12 تن دیگر از طریق این شرکت برای صادرات به روسیه آماده شده که تا چند روز آینده 

صادر خواهد شد. 
وی با بیان این که ارزش هر کیلوگرم پنیر سخت صادراتی به روسیه حدود 2.5 دلار 
است، گفت: مشکلات و موانع صادرات به روسیه همچنان به قوت خود باقی است و با 
توجه به ارزیابی های صورت گرفته قیمت محصولات لبنی روسیه نسبت به محصولاتی 
که ایران به آنجا ارسال می کند تقریبا نصف است و این کار را برای صادرات به روسیه 

مشکل می کند. 
دبیر انجمن صنفی صنایع لبنی با اشاره به این که پتانسیل صادرات حدود یک میلیارد 
دلاری لبنیات به روسیه وجود دارد، تصریح کرد: صادر کننده و تاجر باید توانایی و قدرت 
رقابت در بازار های بین المللی را داشته باشد و این اختلاف فاحش قیمت سد بزرگی در 
مسیر صادرات به روسیه است که به نظر می رسد دولت برای ترغیب بیشتر صادر کنندگان 
باید تسهیلات مناسبی وضع کند.  باکری با بیان این که ترکیه برای صادرکنندگان لبنیات 
خود مشوق های صادراتی قابل توجهی مانند حمل ونقل رایگان محصول از مبدأ تا مقصد 
در بازارهای صادراتی تعریف کرده است، اظهار کرد: دولت می تواند از طریق هزینه حمل 
محصولات صادراتی از مبدأ تا مقصد، آیین نامه ها، دستورالعمل ها و تصمیم گیری ها با 
حضور و مشارکت صادر کنندگان و دیگر هزینه های تولید مانند ورود موقت مواد اولیه برای 
شرکت های صادر کننده، مشوق هایی وضع کند تا آنها بتوانند از طریق این تسهیلات قدرت 

رقابت بیشتری را در بازار های خارجی داشته باشند. 
روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

به اطلاع کلیه اشخاص حقوقی و همچنین 
اشخاص حقیقی موضوع بند )الف( و )ب( ماده 
95 قانون مالیات های مستقیم می رساند، مهلت 

ارسال الکترونیکی فهرست معاملات فصل 
  ww.TAX.gov.ir زمستان 9۴ از طریق سامانه
و یا به صورت لوح فشرده )CD( حداکثر تا پایان 

فروردین ماه سال جاری می باشد.

قابل توجه 
مودیان محترم  مالیاتی:

 بررسی عملکرد دولت یازدهم در بخش کشاورزی 
نشان می دهد در این مدت، تحولات مبتنی بر اقتصاد 
مقاومتی به خوبی مسیر خود را طی می کند به گونه 
ای که همسو با کاهش واردات، تولید و صادرات 

افزایش یافته و امنیت غذایی محقق شده است. 
به گزارش ایرنا، آمارهای مربوط به رشد اقتصادی 
کشور نشان می دهد که بخش کشاورزی در مدت 
سپری شده از دولت یازدهم، مسیر توسعه خود را 
پیدا کرده و توانسته است شعار امسال که از سوی 
رهبر معظم انقلاب »اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل« 

نامگذاری شده است را به خوبی محقق سازد.
 وزارت جهاد کشاورزی، »ارتقاء بهره وری و افزایش 
ذخایر  نهاده¬ها،  و  راهبردی  محصولات  تولیدات 
صادرات  توسعه  کشاورزی،  محصولات  راهبردی 
از  استفاده  و  کشاورزی  محصولات  و  موادغذایی 
کشت¬های  چارچوب  در  خارجی  تولید  منابع 
چارچوب  در  خود  برنامه های  از  را  فراسرزمینی« 

اقتصاد مقاومتی اعلام کرده است. 
براساس آمارهای اعلام شده وزارت جهاد کشاورزی 
در دولت یازدهم، تولیدات کشاورزی از حدود 97 
ملیون تن در سال 1۳92 با 15.۴ درصد رشد در 

سال 9۴ به بیش از 112 ملیون تن رسید.
 همچنین در راستای حفظ، احیا و پایداری منابع 
و توان تولیدی کشور، در دو سال گذشته سامانه های 
نوین آبیاری در سطح 270 هزار هکتار و شبکه های 
آبیاری و زهکشی در سطح 200 هزار هکتار به اجرا 

درآمده است.  
در این مدت، عملیات آبخیزداری نیز در سطح یك 
میلیون و ۳۴0 هزار هکتار صورت گرفته که طبق 
برآوردها، با این سطح از آبخیزداری، علاوه بر تقویت 
پوشش گیاهی، حداقل 500 مترمکعب آب در هر 

هکتار ذخیره سازی می شود. 
از سوی دیگر، توسعه کشت نشایی به جای بذرکاری 
با تولید بیش از یك میلیارد نشا و با صرفه جویی آب 
به میزان حداقل سه هزار مترمکعب، اجرای عملیات 
و  کشور  اراضی  هکتار  هزار  در 90  کاری  جنگل 
عملیات بیابان زدایی و کنترل کانون های بیابانی در 
سطح 59 هزار هکتار، از دیگر اقدام های وزارت جهاد 

کشاورزی در دو سال گذشته است.
 همچنین برای حفظ و صیانت از منابع طبیعی 
و اراضی کشاورزی اقدام های مهمی صورت گرفته 
که از جمله می توان به ارتقای 60 درصدی ضریب 
حفاظتی اراضی کشاورزی و کاهش 50 درصدی 
تخلف و تغییر کاربردی های غیرمجاز نسبت به سال 
92 و راه اندازی یگان ویژه حفاظت اراضی کشاورزی 
برای نخستین بار در 250 نقطه بحرانی کشور اشاره 

کرد.
و سطح  تولید  میزان  این مدت همچنین،  در   
حمایت های عمومی دولت از کشاورزان افزایش یافته 
است به طوری که بیش از 28 هزار دستگاه انواع 
تراکتور و کمباین و بیش از 26 هزار دستگاه انواع 
ادوات عمده کشاورزی به کشاورزان تحویل و 50 رقم 
اصلاح شده بذر و نهال در بخش های زراعت و باغبانی 

تولید و معرفی شده است. 
تامین مناسب، به موقع و تثبیت قیمت کودهای 
شیمیایی، اعلام به موقع و مناسب قیمت های خرید 
تضمینی محصولات کشاورزی و تامین، فرآوری و 
دسترسی آسان کشاورزان به انواع نهاده های مورد نیاز 

مانند نهال های شناسنامه دار، بذور با کیفیت، سموم، 
آفت کش ها و واکسن های دامی نیز از دیگر اقدام ها 
به منظور افزایش سطح حمایت های عمومی دولت از 

تولیدکنندگان محسوب می شود. 
از سوی دیگر با روی کارآمدن دولت یازدهم، تلاش 
شده ضریب امنیت غذایی با اتکا به تولیدات داخلی 
افزایش یابد؛ بررسی ها و آمارها نیز از افزایش 67 
درصدی میزان خرید گندم داخلی از ۴.8 میلیون 
تن در سال 92 به بیش از هشت میلیون تن در سال 
9۴، افزایش ۴00 هزار تنی تولید شکر استحصالی 
از چغندرقند و نیشکر نسبت به سال 92 با تولید 
یك میلیون و 500 هزار تن در سال 9۴ و دستیابی 
به رکورد بی سابقه تولید این محصول در 20 سال 

گذشته حکایت می کند. 
در دو سال گذشته، وزارت جهاد کشاورزی به رونق 
اقتصادی، توسعه و تجارت محصولات کشاورزی نگاه 
استراتژیك داشته به طوری که با مجموعه اقدام های 
صورت گرفته، تراز تجاری کشاورزی و غذایی روند 
مثبت را طی کرده و از منفی 8.1 میلیارد دلار سال 
1۳92 به منفی 5.۴ میلیارد دلار در سال 1۳9۳ 

بهبود یافته است. 
در این مدت، واردات و مازاد بر نیاز مصرف برای 
حمایت از تولید داخل ۳0 درصد کاهش یافته و 
بخش کشاورزی توانسته است در فضای کسب و کار 
کشور سهم ۳2.6 درصدی را به خود اختصاص دهد.

 همچنین صادرات ۳۳2 هزار تنی مرغ و تخم مرغ 
برای نخستین بار از کشور در این دوره اتفاق افتاده 
که نشانه ای از توسعه تجارت محصولات کشاورزی 

است.
 در دولت تدبیر و امید، وزارت جهاد کشاورزی 
به دنبال ایجاد ظرفیت های جدید تولید محصولات 
کشاورزی بوده و در این زمینه می توان به آبزی پروری 
در آب های دریاهای جنوب و شمال کشور با استفاده 
از فن آوری پرورش ماهی در قفس و با پیش بینی 
تولید 200هزار تن در برنامه ششم توسعه، زراعت 

گیاهان دارویی و توسعه و گسترش صنایع فرآوری، 
بسته بندی و بازاریابی محصولات تولیدی اشاره کرد.

 این وزارتخانه همچنین برای ایجاد ظرفیت های 
جدید تولید به سمت توسعه کشت محصولات زراعی 
مانند کشت پاییزه چغندرقند به دلیل محدودیت آبی 
با اتکا به ارقام سازگار و ایجاد باغ های دیم مثمر در 
اراضی شیبدار با بارش بیش از ۴00 میلی متر روی 
آورده است.  همچنین در این مدت 28 هزار میلیارد 
ریال برای توسعه روش های نوین آبیاری برای بهره 
وری مناسب و مصرف بهینه آب کشاورزی با توسعه 
یافته  اختصاص  کشور  در  آبیاری  نوین  روش های 
است. خوداتکایی 90 درصدی ایران در تولید حبوبات 
و برداشت 700 هزار تن حبوبات از 825 هزار هکتار 
در سال 9۴، از دیگر اقدامات بخش کشاورزی کشور 
است.  به گفته مسئولان وزارت جهاد کشاورزی، 80 
درصد جو و بخش زیادی از علوفه های تازه مانند 
یونجه و شبدر مورد نیاز کشور در داخل تولید می شود.

   لغو تحریم ها حجم تجارت محصولات 
کشاورزی را افزایش داد 

آمارها نشان می دهد در دولت یازدهم با اجرای 
برجام و لغو تحریم ها، تعاملات بین المللی به ویژه 
در تجارت محصولات کشاورزی، مسائل قرنطینه ای 
افزایش یافت به طوری که نهاده های کیفی تری از 

کشورهای اروپایی به کشور وارد می شود.
  تراز بازرگانی بخش کشاورزی مثبت پنج 

میلیارد دلار
برنامه  براساس گزارش های سازمان مدیریت و   
ریزی کشور، تراز بازرگانی بخش کشاورزی در سال 
گذشته مثبت پنج میلیارد دلار بوده است. همچنین 
از ۳00 هزار تن در سال  ذخایر استراتژیك گندم 
1۳92 به بیش از 6 میلیون تن افزایش یافته و این 
میزان ذخایر به معنی مقاوم شدن اقتصاد در برابر 
با رشد 68  تکانه های خارجی است. خرید گندم 
درصدی از 8.۴ میلیون تن در سال 1۳92 به 1.8 

میلیون تن در سال 1۳9۴ افزایش یافت. 

 در این رابطه محمدباقر نوبخت رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی، درباره موفقیت وزارت جهاد 
کشاورزی در اجرای بند هفتم سیاست های اقتصاد 
مقاومتی یعنی امنیت غذایی و ذخایر استراتژیك گفته 
است: در سه سال گذشته، بخش کشاورزی همواره 
رشد اقتصادی مثبت داشت و حتی سال 9۴ که 
رشد اقتصادی بخش خدمات بین صفر و یك و رشد 
اقتصادی بخش صنعت منفی بود، رشد اقتصادی 
بخش کشاورزی مثبت شد و این بخش توانست تا 

پایان سال 1۳9۴ به رشد مثبت یك تا 1.5 برسد. 
به گفته وی، در سه سال گذشته تولیدات کشاورزی 
در بخش های مختلف 1۳.5 درصد افزایش داشت. 
همچنین در این مدت با رشد تولید چغندرقند، تولید 
شکر ۳00 هزار تن افزایش و واردات این محصول 
کاهش یافت.سخنگوی دولت یادآورشد: در این مدت 
تراز بازرگانی بخش کشاورزی از منفی هشت میلیارد 
دلار به منفی سه میلیارد و 200 میلیون دلار رسید.
  صفرشدن تراز تجاری بخش کشاورزی در 

برنامه های اقتصاد مقاومتی 
 وزیر جهاد کشاورزی پیش از این درباره برنامه های 
این وزارتخانه در تحقق اقتصاد مقاومتی گفته بود، 
در بخش کشاورزی نگاه ما به تراز غذاست که تلاش 

داریم آن را از تراز منفی به صفر برسانیم. 
به گفته حجتی، در سال 1۳92 تراز غذای کشور 
8.1 میلیارد دلار منفی بود که سال 9۳ این رقم به 
5.5 میلیار دلار منفی رسید؛ این بدان معناست که 
تراز تجاری بخش کشاورزی 2.5 میلیارد دلار کاهش 

یافته است. 
وی افزود: تلاش داریم در چارچوب اقتصاد مقاومتی 
و طبق برنامه، با کمك تولیدکنندگان و دولت این تراز 
را به سمت صفر برسانیم و خوشبینیم در یك افق 
قابل قبول، این کار را با حفظ منابع پایه انجام دهیم.

 وزیر جهاد کشاورزی، »کاهش واردات و افزایش 
صادرات محصولات کشاورزی، برنامه ریزی، ایجاد و 
بهره برداری از ظرفیت های جدید تولید محصولات 

کشاورزی مانند آبزی پروری با فن آوری پرورش 
ماهی در قفس با ظرفیت 200 هزارتن در برنامه 
با  مناسبات  و  تعاملات  گسترش  توسعه،  ششم 
گسترش  کشاورزی،  زمینه  در  جهان  کشورهای 
بکارگیری دستاوردهای تحقیقاتی و فناوری در بخش 
کشاورزی و توسعه فعالیت شرکت های دانش بنیان« 
بخش  در  یازدهم  دولت  دستاوردهای  دیگر  از  را 

کشاورزی برشمرد.
  دستاوردهای بخش کشاورزی از نمونه های 

اقدام و عمل است 
وزیر جهاد کشاورزی با تاکید بر لزوم پیگیری و 
اجرای طرح های بخش کشاورزی در سال 95 گفت: 
یازدهم  دولت  در  کشاورزی  بخش  دستاوردهای 
از نمونه های اقدام و عمل به سیاست های اقتصاد 

مقاومتی است.
 محمود حجتی با یادآوری اینکه رئیس جمهوری 
در نخستین جلسه هیات دولت در سال جدید ضمن 
تاکید بر ضرورت توجه به منویات رهبر معظم انقلاب 
در اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی، خواستار 
اجرای طرح های تدوین شده بخش های مختلف در 
چارچوب اقتصاد مقاومتی شد گفت: رئیس جمهوری 
با بیان اینکه کاهش وابستگی کشور به خارج از 
مشخصه های اقتصاد مقاومتی است، از دستاوردهای 
بخش کشاورزی در ارتقای خوداتکایی و همچنین 
بهبود تراز غذایی کشور به عنوان شکل عملی اجرای 

سیاست های اقتصاد مقاومتی یاد کرد. 
گفت:  کشاورزی  محصولات  خرید  درباره  وی 
و  کلزا  سریع  خرید  برای  اجرایی  روشهای  اتخاذ 
پرداخت به موقع از کشاورزان به منظور اجرای طرح 
10 ساله افزایش تولید دانه های روغنی در مسیر 
اقتصاد مقاومتی و دستیابی به ضریب 70 درصدی 
خوداتکایی در تولید این محصول و کاهش وابستگی 

کشور به واردات روغن ضروری است. 
   اولویت سال 95 تولید و صادرات بخش کشاورزی 
 با توجه به اهمیت بخش کشاورزی در اقتصاد 
کشور، معاون اول رئیس جمهوری یکی از مهمترین 
صحنه های اقدام و عمل در اقتصاد مقاومتی را » 
امنیت غذایی، تامین ذخایر راهبردی و استراتژیك 
کشور اعلام و تاکید کرد که بخش کشاورزی در 
مهم  مسائل  از  وی،  مهمی دارد.  نقش  زمینه  این 
در اقتصاد مقاومتی را »کمبود آب« در کشور بیان 
کرد و افزود: کاهش آب های زیرزمینی و فرونشست 
زمین نتیجه برداشت های نادرست و بیش از اندازه 
از سفره های زیر زمینی است که باید مورد توجه 
جدی قرار گیرد. کشاورزی از بخش هایی است که 
بیشترین استفاده از آب را دارد بنابراین باید برای بهره 
برداری بهتر از آن، به سمت آبیاری مدرن حرکت 
کنیم؛ این کار به منابع مالی زیاد نیاز دارد که همه 
باید به آن کمك کنیم. معاون اول رئیس جمهوری در 
ادامه از دیگر اولویت های مهم کشور در سال 95 را 
که در دستور کار دولت قرار دارد، کشت های گلخانه 
ای تمام صنعتی عنوان کرد و گفت: این کار سبب 
ایجاد اشتغال و همچنین صرفه جویی در آب و خاك 
می شود. وی به بخش دامپروری و تولید پروتئین در 
کشور نیز اشاره کرد و گفت: خوشبختانه این بخش ها 
در حال حرکت به سمت صنعتی شدن است؛ نابراین 
باید دغدغه تولیدکنندگان این بخش را برای تولید 

با کیفیت و همچنین بازارهای صادرات رفع کنیم. 

کشاورزی پیشرو در تحقق اقتصاد مقاومتی در دولت یازدهم؛ 

رشد صادرات در برابر كاهش واردات 
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 عناد با فوتبال همچنان ادامه دارد؛

آقای وزیر؛  بقیه فدراسیون ها
 به افکار نو نیاز ندارند؟

وزیر ورزش و جوانان درحالی اعلام کرد که ریاست بیش از دو دوره در فدراسیون 
فوتبال زیبنده علی کفاشیان نیست که برخی روسای فدراسیون های دیگر ایران عمر 

ریاست شان به 20 سال هم می رسد!
محمود گودرزی روز جمعه میهمان حضوری برنامه ورزش و مردم بود و صحبت های 
عجیبی را درباره ریاست علی کفاشیان در فدراسیون فوتبال مطرح کرد. وزیر ورزش تاکید 
داشت که 8 سال فرصت کافی برای کفاشیان بوده تا برنامه ها و افکارش را در فدراسیون 

فوتبال پیاده کند و حالا این فدراسیون نیاز به افکار و رئیس تازه دارد.
گودرزی البته صحبت هایش را جوری مطرح کرد که دخالت محسوب نشود و به نوعی 
دست رسانه ها را در نقد حرف هایش ببندد. گودرزی که سعی داشت با مثال زدن دوران 
کاری رئیس جمهور، افکار را به سمت دیگری سوق بدهد، گفت: دوره ریاست جمهوری 
هم دو دوره چهار ساله است. در اساسنامه ای که ادعا می شود به تصویب دولت رسیده، 
فقط دو دوره ریاست برای فدراسیون فوتبال ذکر شده است. کفاشیان هم استحضار دارد 

که این دو دوره را به اتمام رسانده است.
وی ادامه داد: به نظرم یک مدیر در دو دوره چهار ساله می تواند برنامه هایش را اجرایی 
کند. شرایط باید برای دیگران که افکار نوتر دارند فراهم شود و یا این بچرخد تا جریان تازه 
ای وارد شود. دو دوره، سه دوره یا چهار دوره ریاست در یک فدراسیون زیبنده کشوری 

نیست که ریاست جمهوری در آن دو دوره است!
نکته عجیب اینجاست که وزیر ورزش و جوانان درست در برنامه ای نسبت به ریاست 
بیش از دو دوره ای کفاشیان در فدراسیون فوتبال ایراد گرفته که تهیه کننده و مجری 
این برنامه که روبرویش و در فاصله دو قدمی اش نشسته بود، خودش رئیس فدراسیون 

هاکی است.
بهرام شفیع که بازنشسته سازمان صدا و سیماست، همزمان ریاست فدراسیون هاکی 
را هم بر عهده دارد و در حال حاضر سومین دوره فعالیتش در این فدراسیون را سپری 
می کند. شفیع در واقع آخرین فردی بود که به عنوان رئیس فدراسیون هاکی در این 
فدراسیون آغاز به کار کرد. وی بعد از اینکه اولین دوره چهار ساله ریاست خود را به پایان 
رساند، آذرماه سال 1۳88 در مجمع انتخاباتی فدراسیون هاکی برای دومین دوره رئیس 
این فدراسیون شد و در سال 1۳92 باز هم ریاست این فدراسیون را از آن خود کرد تا 

دهمین سال کارش را در هاکی پشت سر بگذارد.
گودرزی در همین برنامه نام محمدرضا داورزنی رئیس فدراسیون والیبال را آورد و 
گفت که امیدوار است این رشته نه تنها به کسب سهمیه المپیک، که به سکوی این 
رویداد بزرگ ورزشی فکر می کند. داورزنی هم از جمله روسای فدراسیونی است که 
سومین دوره کاری خود را پشت سر می گذارد و البته وزیر هیچ صحبتی در این باره از 

وی به میان نیاورد.
علاوه بر داورزنی، هستند روسای دیگری که سالیان سال و برای دوران متوالی در 
فدراسیون های خود مشغول به کار هستند و هیچکس توجهی به آنها ندارد. مهدی 
هاشمی در تیراندازی، ناطق نوری در بوکس، محمود مشحون در بسکتبال، محمود 
خسروی وفا در فدراسیون جانبازان و معلولان، محمدرضا مقصودلو در فدراسیون کبدی و 
محمد پولادگر در فدراسیون تکواندو هم از جمله روسایی هستند که چندین دوره متوالی 
در فدراسیون های خود مشغول به کار هستند و مشخص نیست چرا وزارت ورزش نیازی 

به »افکار نو« در این مجموعه ها احساس نمی کند!
با بقیه  از سوی دیگر وزیر ورزش در شرایطی تاکید داشت که ماجرای فوتبال 
فدراسیون ها متفاوت است که برخی از کشورهای صاحب سبک فوتبال در دنیا روسای 
فدراسیونی با سالها ریاست دارند. کشورهایی مثل آلمان، ژاپن و ... روسای فدراسیون هایی 
دارند که سالهاست بر صندلی ریاست نشسته اند و البته وزیر ورزش شان هم کاری به 

فوتبال ندارد و سرش به کار خودش است.
به نظر می رسد وزیر ورزش هنوز ته دلش با فوتبال صاف نیست و دنبال رو سیاست هایی 
است که در مدت حضورش برای فوتبال داشته و قصد ندارد به این رشته پرطرفدار نگاه 

مهربانتری داشته باشد.

گفتگو با ملی پوش سابق بدمینتون

چرا بدمینتون بازان ایران
به المپیک ریو نرسیدند؟

ملی پوش سابق بدمینتون گفت: بازیکنانی که به دنبال کسب سهمیه المپیک بودند، 
به همان اندازه که برای حضور در مسابقه تلاش کردند، وضعیت تمرینی خوبی نداشتند.

 علی شاه حسینی درباره ناکامی بدمینتون بازان ایران در کسب سهمیه المپیک بیان 
کرد: من دیگر بازیکن نیستم و اکنون به عنوان شخصی صحبت می کنم که این شرایط 
را پشت سر گذاشته و امیدوارم اظهارنظرهای من کسی را ناراحت نکند زیرا من حقایقی 
را که به نظرم وجود دارد بازگو می کنم. ابتدا باید به این نکته توجه کنیم که حقایق را 
بگوییم. من مصاحبه بازیکنانی که برای کسب سهمیه المپیک تلاش و هزینه کردند و 

همچنین فشار زیادی را متحمل شدند، در این مدت مطالعه کردم.
 او ادامه داد: گاهی اوقات بانوان ما در مورد امکان کسب سهمیه المپیک در بخش 
دونفره صحبت می کردند که به نظرم غیر ممکن بود و فقط جنبه تبلیغاتی داشت چرا 
که در بخش دونفره تنها 16 تیم به المپیک می روند و تیم 20 دنیا نیز این فرصت را به 
دست نمی آورد چه برسد به بازیکنان ما که در مسابقات 5 هزار دلاری مقام می آوردند. 
چند ماه پیش در رادیو هم گفتم که شانس ما در انفرادی بانوان و مردان است و در دونفره 

هیچ شانسی نداریم. 
شاه حسینی همچنین گفت: بازیکنان ما تمام تلاش خود را کردند که در مسابقات 
شرکت کنند در حالی که فقط بحث حضور مطرح نیست و نیاز به کسب نتایج مطلوب 
است. بازیکنان باید از لحاظ تمرینات آماده سازی و روحی و روانی در شرایطی قرار می 
گرفتند که در مسابقات نتیجه کسب کنند. آنها در برخی مسابقات نتایج خوبی می 
گرفتند که ما را خوشحال می کرد اما در برخی رقابتها شاید نتایجی پایین تر از سطح 
واقعی خود به دست می آوردند که البته این ذات ورزش انفرادی است و یک ورزشکار 

همیشه نمی تواند در 100 درصد آمادگی خود باشد. 
ملی پوش سابق با شاره به وضعیت تمرینی بازیکنان تصریح کرد: آن چیزی که من 
دیدم و خودم نیز با بازیکنان در تماس بودم این بود که به همان اندازه که بازیکنان 
برای حضور در مسابقات تلاش می کردند، شرایط تمرینی خوبی نداشتند. اگر قرار بود 
به المپیک برسند باید از شرایط تمرینی بهتر از این برخوردار می شدند. از طرفی برای 
رسیدن به المپیک اصلا موضوع فقط سال کسب سهمیه المپیک نیست بلکه باید از یک 
سال قبل در مسابقات شرکت می کردند تا به رنکینگ زیر 150 برسند و در سال المپیک 
شرایط خود را حفظ و ارتقا دهند تا بتوانند جزو ۳8 نفر باشند. این نیز می طلبید که 

رنکینگشان زیر 85 دنیا باشد.
 او ادامه داد: در میان این چهار بازیکن فقط ثریا آقایی در رده زیر 100 دنیا قرار گرفت 

که او نیز حتی اگر آسیب دیدگی نداشت شانسش بین 5 تا 10 درصد بود.
 شاه حسینی در پاسخ به این پرسش که برای المپیک بعد چه رویه ای را باید در 
پیش گرفت، تصریح کرد: امیدوارم فدراسیون از الان به فکر المپیک 2020 باشد و اگر 
می خواهیم سهمیه المپیک کسب کنیم همه باید کمک کنند. اگر کسی به دنبال سهمیه 
المپیک است فدراسیون باید او را از لحاظ تمرینی، روحی و مالی آن قدر حمایت کند تا 
آن فرد بداند جامعه بدمینتون پشت سر او است و گرفتن سهمیه المپیک افتخار مجموعه 

بدمینتون خواهد بود.
 او در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه ضرورت حضور مربی خارجی برای رده 
های پایه احساس می شود، بیان کرد: قبل از اینکه به فکر آوردن مربی باشیم باید امکانات 
خود را بسنجیم. باید به این موضوع برسیم هر ورزشکاری در سطح ملی باید حداقل 
هفته ای 2۴ ساعت تمرین و سالانه 1200 ساعت تمرین داشته باشد. آیا سالن تمرین 
و امکاناتی مانند توپ را می توانیم فراهم کنیم؟ بعد از این باید به فکر مربی باشیم. به 
نظربنده مربی هایی که اکنون هستند مانند آقای صادق کرباسی چیزی از مربیانی نظیر 
نوا یا افرادی دیگر که به ایران آمدند، کم ندارند. به هر حال ما هم در ایران زندگی می کنیم 
و از محدودیت ها و شرایط خبر داریم و نمی توانیم توقع زیادی داشته باشیم و در شرایط 

موجود باید بهترین برنامه ریزی انجام شود.

پاسخ مورینیو به پیشنهاد عجیب سوریه
سرمربی پیشین چلسی به پیشنهاد فدراسیون فوتبال سوریه واکنش نشان داد.

به گزارش ایسنا و به نقل از روزنامه اوگوگو پرتغال، چند روز پیش فدراسیون فوتبال 
سوریه در اقدامی عجیب اعلام کرد به جذب ژوزه مورینیو علاقه دارد و به زودی مذاکرات 

خود را با این سرمربی سرشناس پرتغالی آغاز خواهد کرد.
مورینیو که بعد از جدایی از چلسی هدایت هیچ تیمی را برعهده نگرفته است، به 
پیشنهاد سوری ها واکنش نشان داد و گفت: تیم ملی فوتبال سوریه نمی تواند اهداف و 
خواسته های من را برآورده کند و به همین خاطر به مربیگری در این تیم فکر نمی کنم. 

سوریه با کارنامه مربیگری من تناسب ندارد.
او درباره تیم بعدی خود گفت: پیش از این هم گفتم تابستان به مربیگری برمی گردم. 
همه شما هم می دانید مقصد بعدی من کجا خواهد بود. در تیمی بزرگ و در لیگی 

سخت که رقابت و گل زدن در آن بسیار سخت است، مربیگری خواهم کرد.
به احتمال خیلی زیاد مورینیو در تابستان سال جاری هدایت منچستریونایتد را بر عهده 
خواهده گرفت. خبرهای زیادی درباره توافق این مربی بزرگ با سران یونایتد به گوش می 
رسد. با این حال هنوز خبری به صورت رسمی در این زمینه منتشر نشده است و لوییس 

فان خال به کار خود در این تیم انگلیسی ادامه می دهد.

هفته 25 لیگ برتر فوتبال

 استقلال به دنبال بازپس گیری صدر؛ سپاهان در اندیشه حفظ آبرو

علی کفاشیان:

حاضر به فسخ قرارداد کی روش نیستیم

هفته بیست و پنجم لیگ برتر فوتبال با انجام دو دیدار 
حساس و جذاب در تهران و اصفهان به پایان می رسد.

 در ادامه دیدارهای هفته بیست و پنجم لیگ برتر فوتبال، 
یک شنبه و از ساعت 16:۳0، ذوب آهن در خانه به مصاف 
تیم  این  از  باید  تراکتورسازی می رود. ذوب آهن در حالی 
تبریزی میزبانی کند که هفته قبل برابر گسترش فولاد، دیگر 
تیم تبریزی، بازی برده را ۴ بر ۳ شکست خورد. تیم یحیی 
گل محمدی این بار در خانه باید تراکتورسازی را ببرد تا از قافله 
مدعیان عقب نماند. شاید شکست از گسترش فولاد کمی 
برای ذوب آهنی گران تمام شد اما برتری خیره کننده 5 بر 2 
آنها برابر نماینده ازبکستان در لیگ قهرمانان آسیا روحیه این 

تیم را بسیار بالا برده است.
تراکتورسازی هم روزهای خوبی را سپری می کند. این تیم 
در نیم فصل دوم به تدریج خود را تا رده پنجم جدول بالا 
کشید تا اکنون هم امتیاز با ذوب آهن و سایه به سایه این تیم 
قرار بگیرد. نماینده تبریزی ایران در لیگ قهرمانان آسیا هم 
این هفته حریف خود را شکست داد و با روحیه ای بالا به 
مصاف ذوب آهن می رود. دیدار دو تیم از آن جهت که قدرتی 
تقریبا برابر دارند می تواند بسیار جذاب باشد. برنده این بازی در 
جمع مدعیان قهرمانی قرار خواهد گرفت و تساوی، هر دو تیم 

را از قطار مدعیان عقب می اندازد.
دیدار دو تیم، امروز ساعت 16:۳0 در ورزشگاه فولادشهر 

اصفهان برگزار می شود.
در دیگر دیدار یک شنبه، استقلال در تهران به مصاف 
سپاهان می رود. این دیدار در چند فصل اخیر یکی از بهترنی 

و حساس ترین بازی های فصل به شمار می رفته اما این بار 
تنها برای یک طرف بازی حساسیت زیادی دارد. استقلال 
برای بازپس گیری صدر جدول از استقلال خوزستان باید از 
سد سپاهان بگذرد اما با وجود ضغف سپاهان در چند هفته 
گذشته، این کار چندان هم برای استقلال راحت نخواهد بود.

 سپاهان همیشه برابر استقلال بازی خوبی انجام داده و حالا 
که به طور کلی از قهرمانی در لیگ برتر و کسب سهیمه لیگ 
قهرمانان آسیا دور شده و بازی آسیایی این هفته خود را هم 

با شکست پشت سر گذاشته، تنها با بردن استقلال در تهران 
می تواند آبروی فوتبالی اش را حفظ کند. نکته مهم این بازی 
قرار گرفتن آن در هفته قبل از شهرآورد است. در استقلال، 
هشت بازیکن در آستانه سه اخطاره شدن و محروم ماندن از 
حضور در داربی هسند و این مساله قطعا روی بازی این تیم 
برابر سپاهان تاثیر منفی خواهد گذاشت. شاید همین نکته به 
عنوان "چشم اسفندیار" استقلال عمل کند و این تیم را از 
کسب سه امتیاز حساس از طلایی پوشان اصفهان محروم کند.

رئیس فدراسیون فوتبال بعد از نشست هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با کی روش گفت: 
هیات رئیسه استدلال های کی روش را پذیرفت و قرار شد نامه ای به او بزنیم. ما حاضر به 

فسخ قرارداد کی روش نیستیم.
به گزارش خبرنگار مهر، علی کفاشیان بعد از پایان نشست هیات رئیسه در جمع خبرنگاران 
درباره جلسه با کارلوس کی روش گفت: جلسه امروز درباره برنامه های آتی کی روش بود که 
وی توضیحاتی ارائه کرد. باید تشکر کنم که تیم ملی مرحله ابتدایی را به خوبی پشت سر 
گذاشت. وی افزود: کی روش گفته بود چون امکانات فراهم نشده اجازه بدهید بروم ولی به وی 

گفتم که باید به هیات رئیسه بیاید و آنرا مطرح کند تا آنجا تصمیم بگیریم.
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: مشکلات ما همان مشکلات قدیمی برای امکانات تیم ملی 
بود که پابرجا مانده است. کی روش به موقع فراهم نبودن پول و پاداش را هم مدنظر داشت 
به علاوه برنامه های خوب تدارکاتی برای تیم ملی. کفاشیان ادامه داد: کی روش روی حمایت 
از اعضای تیم ملی هم تاکید دارد. او معقتد است اعضای تیم ملی مثل سرباز هستند که 
برای کشور می جنگند. سرمربی تیم ملی تدارک قوی می خواهد. شاید در گذشته به خاطر 
مشکلات مالی با تاخیر فراهم کردیم. قرار شد کی روش برای قرعه کشی نیز حضور داشته 
باشد. رئیس فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: خواسته های کی روش منطقی است. او می 
گفت در کشورهای مختلف کار کرده است ولی هیچ کجا مثل بازیکنان ایران را ندیده است که 
میل به بهتر شدن دارند. هیات رئیسه استدلال های کی روش را پذیرفت و قرار شد نامه ای به 
کی روش بزنیم. وی تاکید کرد: ما حاضر به فسخ قرارداد با وی نیستیم و سرمربی تیم ملی باید 
کارش را ادامه بدهد. در ادامه راه با کار گروهی که در فدراسیون ایجاد می کنیم، این مسائل 
را پیگیری خواهیم کرد. کفاشیان یادآور شد: آقای اسدی هم در جلسه امروز حضور داشت و 
گفت آمادگی دارم از برنامه های کی روش دفاع کنم تا برنامه های ایشان فراهم شود. خود آقای 
اسدی هم با برنامه موافق بود و قرار شد هیات رئیسه در این باره پیگیری کند. وی گفت: بحث 
دیگر ما درباره اساسنامه و انتخابات فدراسیون فوتبال بود. قرار شد اساسنامه سال 86 به وزارت 
ورزش برود. گفتیم این اساسنامه ایراداتی دارد و یکسری اصلاحات هم مدنظر وزارت ورزش بود 
که گفتیم لحاظ شود. رئیس فدراسیون فوتبال ادامه داد: ما می گوییم اساسنامه اصلاح نشود 
ولی وزارت می گوید این اصلاح باید صورت بگیرد. اگر وزارت ورزش قبول کند که اصلاحات 
انجام شود، یکی دو ماه طول می کشد. ضمن اینکه در صورتی که وزارت ورزش قبول کند با 
اساسنامه سال 90 انتخابات را انجام بدهیم، این کار را می کنیم و بعد اصلاح اساسنامه را در 

دستور کار قرار بدهیم. 
وی  در پاسخ به این سئوال که آیا به حل مشکلات سرمربی تیم ملی و ماندن وی امیدوار 
است یا خیر، گفت: جز بحث چمن که کی روش آنرا مطرح می کند، سایر مسائل قابل حل است. 
اگر بودجه خاصی که قول دادند آنرا تامین کنند به ما داده شود، می توانیم مسائل مالی تیم 

ملی و کادر فنی را حل کنیم. کفاشیان درباره انتقاد کی روش از تغییر کاربری مرکز پزشکی 
و اینکه این مرکز به تیم ملی تعلق ندارد، گفت: این مرکز در اختیار تیم ملی بوده و فقط یک 
طبقه از آن به مسائل پزشکی اختصاص دارد. این کار را کردیم تا بتوانیم از فیفا بودجه بگیریم. 

به هر حال تیم ملی هر امکاناتی که بخواهد در اختیارش قرار دارد.
رئیس فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سئوال که دو نفر از کاندیدا شما را به عنوان نایب 
رئیس انتخاب کرده اند و آیا شما این پیشنهاد را قبول خواهید کرد یا خیر، گفت: اگر بتوانم 
خدمت کنم حتما این کار را خواهم کرد. 10 سال در فدراسیون دوومیدانی بودم و موقعی که 
رفتم رئیس جدید از من خواست به عنوان نایب رئیس فعالیت کنم و من هم قبول کردم تا 
تجربیاتم را در اختیار وی بگذارم. در بسیار از کشورها مثل ژاپن این کار می شود و نیروهای 
خود را قطع نمی کنند. من آمادگی دارم تا زمانی که از من بخواهند، به رئیس بعدی کمک 

کنم ولی تصمیم با رئیس بعدی است.
کفاشیان با بیان اینکه در میان کاندیدای انتخابات افراد فوتبالی هم حضور دارند، خاطرنشان 
کرد: در انتخابات پیش رو از هیچ نامزدی حمایت نمی کنم و فقط مسئول برگزاری انتخابات 

هستم. هر کسی که به عنوان رییس فدراسیون انتخاب شود، از او حمایت می کنم.
رئیس فدراسیون فوتبال همچنین درباره ابهاماتی که پیرامون تایید صلاحیت شهاب الدین 
عزیزی خادم برای ریاست فدراسیون فوتبال وجود دارد، تاکید کرد: کمیته تایید صلاحیت ها 
به این مسئله رسیدگی خواهد کرد. در این کمیته هم نماینده حقوقی حاضر است و هم وزارت 
ورزش نماینده دارد. خود من هم در این کمیته هستم ولی تا الان چیزی نشنیده ام و موضوعی 

در این خصوص به ما منعکس نشده است.
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ناظم الشریعه: 

ایران شایسته جایزه بهترین تیم جهان است
سرمربی تیم ملی فوتسال تاکید کرد ایران شایسته انتخاب به عنوان بهترین تیم جهان 

در سال 2015 است.
 محمد ناظم الشریعه درباره انتخاب تیم ملی ایران به عنوان نامزد برترین تیم جهان 
در سال 2015 اظهار کرد: این انتخاب، افتخاری برای همه مردم ایران است که به خاطر 
موفقیت های تیم ملی در سال گذشته بود. ما در دو تورننمت به مقام قهرمانی رسیدیم و 
در جام جهانی کوچک برزیل هم دوم شدیم. به نظرم سال گذشته عملکرد بسیار خوبی 
داشتیم. او در پاسخ به این سوال که چه تیمی را شایسته کسب جایزه برترین تیم جهان 
می داند نیز گفت:  اگر همه جوانب را در نظر بگیریم، شاید نتایج متفاوت باشد. فقط 
کسب نتیجه مطرح نیست و به نظرم تیمی مانند ایران که با حداقل امکانات توانست به 
توفیقات بسیاری دست یابد، شایسته کسب این جایزه است. قصد جانبداری از ایران ار 
ندارم اما ایران بهترین تیم جهان بود. سرمربی تیم ملی فوتسال ایران درباره نامزد شدن 
مهدی مصطفایی، دروزاه بان دوم تیم فوتسال تاسیسات دریایی، در بخش بهترین دروازه 
بان جهان در سال 2015 نیز تاکید کرد: انتخاب هر ایرانی، مایه افتخار ماست. مسئولان 
این سایت بازی تاسیسات دریایی در فینال جام باشگاه های آسیا را در نظر گرفتند که 
مصطفایی بازی کرد. بدون شک مصطفی نظری، دروازه بان اول تاسیسات دریای نقش 
بالایی در انتخاب این دروازه بان داشته و مصطفایی چیزهایی زیادی از او یاد گرفته است. 
ناظم الشریعه درباره اعلام لیست جدید بازیکنان دعوت شده به اردوی تیم ملی هم اظهار 
کرد: فردا جلسه ای را در فدراسیون فوتبال داریم و ضمن بررسی برنامه ها، لیست تیم ملی 

را هم فردا به کمیته فوتسال می دهم.

علی دایی سال آینده در صبا می ماند

مدیران باشگاه صبای قم با سرمربی فعلی تیم فوتبالشان برای فصل آینده به توافق 
رسیدند.

علی دایی در هفته هفتم فصل گذشته که از پرسپولیس جدا شد تا پایان لیگ 
سرمربیگری هیچ تیمی را بر عهده نداشت و امسال هم در فاصله دو هفته مانده به 
شروع مسابقات حضور دوباره اش در لیگ نامشخص بود تا اینکه عبدالرضا موسوی مالک 
هواپیمایی زاگرس که با رایزنی صادقی استاندار قم حمایت مالی صبا را بر عهده گرفته 
بود علی دایی را در همان ابتدا به عنوان سرمربی این تیم معرفی کند.  دایی نیز با وجود 
فرصت کمی که داشت توانست بازیکنان مطرحی از جمله امیرحسین صادقی، قاسم 
دهنوی، رضا حقیقی، محمد قاضی، حامد لک، هاشم بیک زاده و ... را جذب کرده و نفرات 
تاثیرگذار سال گذشته این تیم مثل ابوالفضل ابراهیمی، جلال الدین علی محمدی، مسعود 

حق جو، محمدامین آرام طبع و ... را حفظ کند.
  تیم دایی تا هفته شانزدهم فراتر از حد انتظار ظاهر شد و توانست رده چهارم را با 
فاصله 5 امتیازی صدر جدول در اختیار داشته باشد و موسوی سرمایه گذار این تیم برای 

حمایت از صبا در فصل آینده ترغیب شود. 
 عملکرد ضعیف صبا از هفته هفدهم تا بیست و سوم به گونه ای بود که مدیران باشگاه 
صبا تصمیم گرفتند تمام اعضای تیم فوتبالشان را 10 درصد جریمه کنند اما تساوی 
خارج از خانه مقابل فولاد خوزستان در هفته گذشته دوباره امید را در دل آنها زنده کرد 

تا فصل را موفق تمام کنند.  
با این شرایط مدیران باشگاه صبا تصمیم گرفتند نشستی با علی دایی داشته باشند که 
این جلسه اواسط هفته گذشته برگزار و در آن پیرامون نکات مختلفی از جمله بخشش 
جریمه 10 درصدی اعضای تیم در صورت جبران نتایج و همچنین حضور این سرمربی 
برای فصل آینده در صبای قم مطرح شد.  دایی در این جلسه به توافق قطعی با مدیران 
باشگاه صبا رسیده ولی هنوز چیزی به صورت رسمی امضاء نشده است و مقرر شده 
جلسه دیگری در هفته های آینده با حضور موسوی حامی مالی و کشوری فرد سرپرست 

باشگاه صبا برگزار شود تا به صورت رسمی این قرار داد منعقد شود.

کی روش:

 بازی را 6 بر صفر باختیم
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ضمن عذرخواهی از هواداران اعلام 

کرد بازی را 6 بر صفر باخته است.
به گزارش ایسنا، کارلوس کی روش پس از نشستی که صبح امروز 
با حضور رییس فدراسیون فوتبال و اعضای هیات رییسه و برخی از 
مسئولان تیم ملی فوتبال برگزار شد، اظهار کرد: همان طور که مطلع 
هستید درخواست استعفای خودم را تقدیم فدراسیون کردم. بعد از 
بازی های تیم ملی که در فروردین ماه برگزار شد امروز این فرصت را 
داشتم که با کمال افتخار در خدمت اعضای هیات رییسه فدراسیون 
فوتبال باشم و وقایع و اتفاقاتی که رخ داده بود را به هیات رییسه 
توضیح دهم. بار دیگر این فرصت را داشتم که پس از 5 سال یک 
بار دیگر تجربیات خودم را به اعضای هیات رییسه فدراسیون فوتبال 

توضیح دهم.
او اضافه کرد: امروز این فرصت را داشتم که مانند 11 بازیکن 
فوتبال، 11 شرط لازم برای حمایت از تیم ملی در راه جام جهانی را 
به اعضای هیات رییسه بگویم. با این شرایط می توانیم به جام جهانی 
صعود کنیم. بعد از پنج سال تحت شرایط فعلی، صعود به جام جهانی 
دشوار است و با شرایطی که مواجه هستیم، نمی توان ادامه داد اما با 

این 11 مورد راه را ادامه می دهیم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه تنها مشکلات مالی در 
این میان مطرح نیست ادامه داد: در حال حاضر به جایی رسیده ایم 
که فقط بحث مشکلات مالی مطرح نیست و برخی دیگر از مشکلات 
وجود دارد که برای من قابل درک نیست. البته این مشکلات غیر 

قابل مذاکره هستند.
او افزود: شرایط حال حاضر را به دستان هیات رییسه فدراسیون 
فوتبال سپردم تا ۳0 آوریل 2016 یعنی 10 اردیبهشت ماه به عنوان 
سرمربی تیم ملی به وظایفم پایبند هستم اما چون آقای کفاشیان 
درخواست کرده در مراسم قرعه کشی مرحله مقدماتی جام جهانی 

حضور داشته باشم، به احترام ایشان این درخواست را پذیرفتم.
سرمربی تیم ملی تاکید کرد: پس از استعفایی که به تاریخ ۳0 
آوریل تقدیم فدراسیون فوتبال کردم، در حال حاضر هیچ گزینه ای 
را جلوی خودم نمی بینم. تنها می توانم متصور شوم که به پایان راه 
رسیده ایم. همیشه شخص بنده در خط مقدم حفاظت از منافع تیم 
ملی بودم و این کار را با تمام افتخار و غرور انجام دادم و این موضوع 

را افتخار بزرگی برای خودم می دانم.
کی روش تصریح کرد: هیچ گاه ترس و واهمه ای برای دفاع از منافع 
تیم ملی نداشتم و همیشه این حس را وظیفه خودم می دانم که در 
خط مقدم دفاع از منافع تیم ملی قرار بگیرم و برای آن بجنگم. این را 
می توانید در بازی با قطر یا در مصاحبه های مطبوعاتی ببینید. حتی 

با وجود مشکلات اقتصادی پس از تحریم ها هم از ایران دفاع کردم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه زمان وعده و وعیدها 
تمام شده است، ادامه داد: در حال حاضر زمان وعده و وعیدها به اتمام 

رسیده و زمان ارائه راهکارهای ما است.
او افزود: امیدوارم فدراسیون فوتبال راهکارها و راه حل های بهتری 
را برای آینده بازیکنان تیم ملی اتخاذ کند و همین طور باید بگویم 
آینده من و تیم ملی فوتبال ایران در دستان هیات رییسه فدراسیون 

است.
کی روش با بیان اینکه امیدوار است با استعفای او موافقت شود،  
خاطر نشان کرد: امیدوارم با استعفای من موافقت شود و بعد از 5 
سال امید و اعتمادی که برای پیدا کردن راه حل ها بوده را از دست 
دادم. در آخر بار دیگر باید بگویم امیدوارم هیات رییسه فدراسیون 

تصمیم مناسبی را در این باره اتخاذ کند.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در ادامه عنوان کرد: به تنها کلماتی 
که به فارسی بلد هستم می گویم »خیلی ممنون«. زمانی که برای 
سرمربیگری تیم ملی به ایران آمدم، برخی انتظار نداشتند که بیشتر 
از پنج روز کارم ادامه داشته باشد اما پنج سال به عنوان سرمربی تیم 

ملی فوتبال ایران فعالیتم را دنبال کردم.
او با بیان اینکه امیدوار است تصمیمش به همدلی در فوتبال ایران 
کمک کند گفت: رقبای ما مانند ژاپن، کره جنوبی، ازبکستان و امارات 
به سختی کار می کنند تا بهترین نتیجه را بگیرند. من هم تلاش 
می کنم تا شرایط را شفاف بیان کنم و نگرانی های من در این رابطه 

کاملا شفاف است.
کی روش افزود: با این شرایط، امکان ادامه همکاری وجود ندارد. 
شرایطی که فقط وعده و وعید و قول  داده می شود اما هیچ ضمانتی 

برای ادامه راه وجود ندارد.
وزیر ورزش و جوانان در آخرین اظهار نظر خود از کی روش حمایت 
کرده و گفته است او باید بماند و به اعضای فدراسیون هم دستور 
داده است شرایط لازم برای ادامه همکاری فراهم شود. کی روش در 
این زمینه هم گفت: به شخصه قدردان حمایت ها و کلمات محبت 
آمیز جناب وزیر محترم هستم و از طرف خودم و تیم ملی از او 
تشکر می کنم. همان طور که امروز به هیات رییسه توضیح دادم، 
هیچ موضوع مهمی وجود نداشت که در پنج سال گذشته آن را تکرار 
نکرده باشم. احتیاجی نیست که آن ها را به شما بگویم چراکه شما 

صحبت های من را می دانید.
سرمربی تیم ملی به مشکلات مالی تیم ملی در 5 سال گذشته 
اشاره کرد و افزود: برخی از تصمیم های ما مرتبط با عدم حمایت های 
مالی است. مطمئنا یک سری از این مسائل به بازی های دوستانه، 
پرداخت نشدن حقوق و مزایای بازیکنان و کادر فنی و دیگر مسائل 
مالی است. برای مثال و در اردوی اخیر، رضا قوچان نژاد پس از 
20 دقیقه تمرین مصدوم شد چراکه شرایط لازم برای حضور او از 
لندن به تهران فراهم نبود. حتی منابع مالی کافی و لازم برای حضور 
یک آنالیزور یا یکی از مربیان در بازی قبل عمان را نداشتیم. حتی 
به یاد دارم پس از اینکه دست هاشم بیک زاده شکست، فدراسیون 
فوتبال پول لازم برای عمل جراحی او را در استرالیا نداشت. بدون 
حمایت های مالی نمی توان کمپ تیم ملی را ساخت. بار دیگر عرض 
می کنم بدون این حمایت ها امکان ادامه همکاری وجود ندارد و باید 

در این باره تصمیم گیری شود.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه به نظر می رسد 
فدراسیون اعتمادش را به او از دست داده است نیز گفت: اینگونه به 
نظر می رسد که فدراسیون اعتمادی به من برای اتخاذ تصمیماتی که 

منجر به پیشرفت تیم ملی می شود را ندارد.
او افزود: برای مثال تصمیماتی که مرتبط با ساختن ساختمانی 
برای تیم های ملی گرفته شد و آن را در کنار ساختمان آکادمی 
فوتبال آغاز کردیم به گونه ای دیگر پیش رفت. آنجا یک زمین خالی 
و پر از خاک بود که من از ابتدا ایده طراحی و ساختش را دادم. این 
ساختمان نه تنها به تیم ملی کمک می کرد بلکه از آن می توانستیم به 
عنوان یک مرکز تخصصی فوتبال برای بازیکنان تیم های پرسپولیس، 

استقلال، سپاهان و ... استفاده کنیم.

کی روش با بیان اینکه در حال حاضر آن مرکز تبدیل به یک مرکز 
خصوصی شده است، در ادامه اظهار کرد: در حال حاضر شاهد این 
هستیم که ساختمان متعلق به تیم ملی به یک مرکز خصوصی 
پزشکی تبدیل شده است. البته این عقیده من نیست و من به عقاید 
سایرین نیز احترام می گذارم و حتی در جایگاهی نیستم که بخواهم 

این تصمیم را زیر سوال ببرم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه تصمیم من برای این 
ساختمان پیشرفت فوتبال ایران بوده است، خاطر نشان کرد: برای 
احداث آن ساختمان تنها به پیشرفت تیم ملی فکر نمی کردم بلکه 
به فکر پیشرفت فوتبال ایران بودم اما متاسفانه در این میان گویا 
تصمیمات من ارزشی ندارد و در این شرایط من نمی توانم کاری 

را دنبال کنم.
او خاطرنشان کرد: پروژه ای که در آن مرحله آغاز شد، ساعت ها و 
ماه ها به دنبال اتمامش بودم ولی در حال حاضر شاهد تبدیل شدن 
این مرکز به یک مرکز خصوصی پزشکی هستیم. با تجربه ای که در 
طول ۳2 سال اخیر بدست آورده بودم، تلاش کردم تا این تجربه را 
در اختیار فوتبال ایران قرار دهم. پیش از این شاهد احداث چنین 

مراکزی در منچستر، مادرید و آفریقای جنوبی بودیم.
کی روش با بیان اینکه من تصمیمات سایرین را زیر سوال نمی برم، 
به صحبت هایش ادامه داد و گفت: تصمیمات بقیه را در رابطه با 
تبدیل این مرکز به یک مرکز خصوصی پزشکی زیر سوال نمی برم 
ولی برای احداث این مرکز فوتبال تلاش زیادی کردم اما در حال 
حاضر شاهد آن هستیم که این مرکز چیزی نیست که تیم ملی به 

آن نیاز داشته باشد.
 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران یکی دیگر از تصمیماتی را که 
با آن مخالفت می کند، بازیکنان سرباز و شرایط آنها عنوان کرد و 
گفت: یکی دیگر از تصمیماتی که من با آن موافق نیستم، مشکلات 
بازیکنان سرباز است. نمی توانم این مساله را درک کنم. اگر این 
بازیکنان متخلف هستند و کارهای خلاف قانون انجام دادند، من 
این مساله را به هیچ عنوان زیر سوال نمی برم و معتقدم این افراد باید 
پاسخگو باشند اما باید بگویم این بازیکنان فقط به فکر خدمت به 

کشور خود هستند و نباید آنها را مجازات کرد.
 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران اضافه کرد: آنطور که من به خاطر 
دارم فقط من و آقای پیروانی هستیم که درباره مشکلات صحبت 

می کنیم اما در شرایط فعلی، هیچ راهکار دیگری وجود ندارد. هیچ 
موضوعی نیست که در جلسه امروز مطرح شده باشد و در پنج سال 

گذشته آنها را نگفته باشم. 
کی روش با اشاره به پنج سال گذشته و دیدگاهش نسبت به ایران 
گفت: برداشت من این بود که پس از ورود به ایران دانش و تجربیاتم 
را در فوتبال ایران به اشتراک خواهم گذاشت و فوتبال ایران را تغییر 
خواهم داد. بعد از پنج سال این اتفاق نیفتاده و شرایط برعکسی به 
وجود آمده است و آنها من را تغییر دادند. اگر تغییرات در مسیر بهبود 
باشد قبول می کنم اما اگر ببینم که تغییرات من را بدتر می کند، قبول 
نخواهم کرد. دیگر نمی خواهم جزئی از سوء تفاهم ها و جنگ ها باشم. 
او تاکید کرد: اعتقاد دارم جنگ ها نباید درونی باشد اما متاسفانه از 
این موضوع خسته شدم به خاطر اینکه جنگ های ما درونی است و 
دیگر نمی خواهم با مشکلات درونی بجنگم. اگر شما مطالب و مواردی 
که در پنج سال گذشته مطرح کردم متوجه نمی شوید، چطور 

می توانید در آینده به این صحبت ها باور داشته باشید؟ 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در پاسخ به این سوال خواسته که 
قلبی او درباره ادامه یا عدم همکاری با ایران چیست نیز گفت: وظیفه 
من این است که به عنوان سرمربی تیم ملی به همه لبخند بزنم. 
وظیفه من این نیست که همه مربیان را راضی نگه دارم بلکه باید 
سعی و تلاش کنم تمام مردم و هواداران ایرانی خوشحال باشند و 
تنها روزی به این مهم دست می یابم که برنده میدان باشیم. بدهکار 
محبت و عشقی هستم که هواداران فوتبال ایران به من ابراز کردند 
و از آنها تشکر می کنم و مراتب قدردانی خودم را به هواداران اعلام 

می کنم. 
او یادآور شد: اینجا هستیم که تیم ملی را به جام جهانی ببریم اما 
با شرایط فعلی این کار میسر نیست. هنوز درگیر مشکلات روزمره 
هستیم و قبل از هر اردو هنوز تکلیف مان مشخص نیست. مشکلات 
زیادی برای دریافت حقوق مان داشتیم و با این شرایط نمی توان ادامه 
داد چراکه زجرآور است. در حال حاضر با یک فشار و یک چالش 
جدید مواجه هستیم اما من عاشق جنگیدن هستم با وجود این نمی 

خواهم انرژی ام را صرف قضایای پوچ کنم.
 کی روش با اشاره به بی توجهی فدراسیون به عقاید و نظراتش 
گفت: حداقل پنج سال پیش جزئی از تصمیماتی بودم که برای تیم 
ملی گرفته می شد اما الان درباره مسائلی مانند لباس تیم ملی نظر 
من را هم نمی خواهند. برایم فرقی نمی کند که چه طرح و رنگی را 
می پوشید بلکه من خواهان کیفیت هستم. الان بنده را به طور کامل 

کنار گذاشتند.
 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در ادامه از افشین پیروان نیز درباره 
اینکه آیا برای لباس های تیم ملی از او سوال پرسیدند که با پاسخ 

منفی مدیر تیم ملی مواجه شد.
 او ادامه داد: همانطور که می دانید فدراسیون فوتبال تغییر کرده 

است نه من. 
کی روش در پاسخ به این سوال که چه اتفاقاتی قرار است در 20 
روز آینده رخ بدهد که در پنج سال گذشته رخ نداده نیز گفت: 
این سوال را از هیات رییسه بپرسید. تنها سوال من این است که 
ما در مرحله بعد باید در بازی اول با قطر یا در بازی دوم با امارات 
روبرو شویم اما هنوز نمی دانیم زمین تمرین مان کجاست. اگر فکر 
می کنید چمن را از هلند می آوریم اشتباه فکر می کنید. هنوز با اردوی 
خرداد ماه فاصله داریم اما مشکلات ما پابرجاست. درباره این موضوع 
از اعضای هیات رییسه سوال بپرسید. دیگر راهکاری را نمی بینم و 
فقط قول ها و وعده وعیدهاست که در مقابل من قرار دارد. وظیفه 
من این است که تا آبان ماه سال 15 امتیاز را بگیرم یا از دست بدهم.

 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه آینده تیم ملی فوتبال 
ایران در دستان رییس فدراسیون است، خاطر نشان کرد: باید بگویم 
آینده تیم ملی فوتبال ایران در دستان رییس فدراسیون است. در 
طول این 5 سال تلاش کردم تمام تجارب خودم را در اختیار تیم ملی 
قرار دهم. فوتبال ایران باید این مسئله را درک کند که نیاز به تغییرات 

دارد و باید خود را مطابق با استانداردهای بین المللی پیش ببرد.
 کی روش با بیان اینکه نتوانست فرد برنده در اتفاقات اخیر باشد، در 
پایان اظهار کرد: از هواداران فوتبال به خاطر اینکه نتوانستم شخص 
پیروز باشم، عذر می خواهم. بازی را باختم و نمی توانم یک دوره در 
5 سال آینده نیز این بازی را دنبال کنم و باز هم از هواداران عذر 

می خواهم و باید بگویم من این بازی را 6 بر صفر باختم. 



5علمی و سلامت

یک شرکت آمریکایی وسیله پوشیدنی را طراحی کرده است که می تواند احساس پیر شدن را 
در مدت چند ثانیه به انسان انتقال دهد.

به گزارش خبرگزاری مهر، شرکت آمریکایی بیمه Genworth، اسکلت خارجی برای بدن با 
نام R70i ساخته است که ظرف مدت 5 ثانیه می تواند، توانمندی های فیزیکی شخص را به 

سن 50 سالگی انتقال دهد.
این اسکلت خارجی 18 کیلوگرم وزن دارد و زمانیکه شخص آن را بر تن می کند، قادر است 
که بصورت هوشمند قدرت بینایی، شنوایی و حرکتی شخص را کاهش دهد و حس 50 سالگی 

را به کاربر جوان خود انتقال دهد.
در حقیقت شرکت بیمه ای Genworth آمریکا این اسکلت خارجی را طراحی کرده است تا 
کارمندان جوان بتوانند حس افراد سالخورده را درک کنند و تعامل خود را با آنها بهتر برقرار کنند.

آزمایش مبتنی بر کاغذ برای جلوگیری از مسمومیت غذایی

حسگر عرق جدید که از مکانیسم گیاهان الهام می گیرد

کاهش هزینه های سوخت با طراحی بال هواپیمای فوق نازک

تولید کفش ورزشی با پیشرفته ترین فناوری تایرسازی

سازمان ناسا در حال تولید یک بال هواپیما به شکل دشنه است و بقدری نازک و بلند 
است که به یک خرپا برای بالا نگهداشتن آن نیاز است. به گزارش سرویس علمی ایسنا، این 
بال بلندتر، نازکتر و سبکتر دارای حفاظ خرپا، با هدف کارآمدتر کردن و کاهش آلایندگی 
هواپیماهای مسافربری خصوصی آینده طراحی شده است. با بزرگتر شدن هواپیماها، آن ها 
به بالهای بزرگتر برای برخاستن نیاز دارند اما ارائه سطح کافی برای ایجاد بالابری کافی 

به منظور برخاستن هواپیما از زمین همچنین باعث افزایش وزن هواپیما و کشش بیشتر 
می شود که در نتیجه مصرف سوخت بیشتر، انتشار آلاینده بیشتر و هزینه های اجرایی بالاتر 
را به همراه خواهد داشت.  یکی از راه حل ها برای این مساله، بلندتر و باریکتر ساختن بالها 
است اما در این حالت، بال ها در اثر وزنشان یا نیروهای برخاست به مرور خم می شوند. بال 
دارای حفاظ خرپای تحت تولید ناسا و مهندسان بوئینگ، به تخصیص کارآمدتر سطح بال 
در کنار ارائه حفاظ برای آن پرداخته است. در حال حاضر، این بال از طول 50 درصد بلندتر 
نسبت به طراحی های موجود بر روی هواپیماهای مورد مقایسه برخوردار است. به گفته 
ناسا، ترکیب وزن سبک و کاهش کشش به این معنی است که هواپیمای مجهز به بال 
مذکور تا 50 درصد سوخت کمتر مصرف کرده، انتشار کربن آن نصف طراحی های کنونی 
هواپیماهای مسافربری کنونی است و از عملکرد چهار تا هشت درصد بهتر از طرحهای بال 
بدون حفاظ برخوردار است. این بال اکنون در مرکز تحقیقات ایمز ناسا در کالیفرنیا تحت 
آزمایشات تونل باد قرار دارد که نتایج آن با مدلهای دقیق رایانه ای جریان هوا برای تنظیم 
طراحی بال، حفاظ و ابعاد آن ها استفاده خواهد شد. این بال دارای حفاظ بخشی از پروژه 
فناوری حمل ونقل هوایی پیشرفته ناسا برای تولید فناوری های هوایی کارآمدتر و تمیزتر 

بوده و در هواپیماهای نمایشی جدید تجربی X-Plane این سازمان ادغام خواهد شد. 

همکاری دو غول تایرسازی و تولید البسه های ورزشی 
جهان به ارایه یکی از جالب توجه ترین کفشهای ورزشی 

منتهی شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر، شاید اگر تا چند ماه پیش 
گفته می شد که چه شباهتی میان تایرهای دوچرخه 
کوهستان و کفشهای ورزشی وجود دارد تنها می توانستیم 
واکنشی همراه با خنده بروز دهیم اما حالا محصولی خلاقانه 
به مرحله تولید انبوه رسیده که دقیقا گویای چنین شباهتی 

است.

دو شرکت آدیداس و کونتیننتال، کار بر روی تولید نوعی 
کفش ورزشی جدید را آغاز کرده اند که در آن از تلفیق 
فناوری های تایرسازی و تولید کفشهای ورزشی استفاده 
شده است.این محصول جدید Terrex X-King نام دارد، 
کفش ورزشی ویژه دویدن که در زیر آن برجستگی هایی 

مشابه تایر دوچرخه های کوهستان دیده می شود.
ترکیبات  و  ها  برجستگی  دارای  ورزشی  کفش  این 
 X-King لاستیکی مشابهی نظیر آنچه که در تایر معروف
است که توسط شرکت کونتیننتال تولید می شود.این 

شرکت شناخته شده در عرصه تایرسازی اعلام کرده این 
تایر پایداری وسیله حرکتی و قرار گرفتن آن در مسیر مورد 
نظر را موجب می شود و این درحالی است که به طور 

همزمان مقاومت سطح زمین و تایر به حداقل می رسد.
 حالا شرکت آدیداس نیز اعلام کرده که همین ویژگی در 

کفش جدید Terrex X-King دیده می شود.
 این محصول تا چند ماه پیش در حد یک ایده مفهومی 
در نظر گرفته می شد اما حالا به مرحله تولید انبوه رسیده 

و با قیمتی درحدود 160 دلار ارایه می شود.

تأثیر عجیب گرمایش جهانی بر محور قطبی زمین
ناسا از اثرات عجیب تغییرات جوی و گرم شدن زمین بر این سیاره خبر داده که مقابله با آنها 

کار بسیار دشواری است.
به گزارش خبرگزاری مهر، تازه ترین یافته های جوی دانشمندان آژانس فضانوردی آمریکا 
نشان می دهد که گرمایش جهانی زمین در حال ایجاد تغییراتی در سمت و سوی حرکت 

لرزش محور قطبی زمین است.
بر اساس یک فرآیند کاملا طبیعی، زمین در محور قطبی خود دارای حرکت لرزش مانندی 
است که اکنون و به واسطه ذوب شدن یخهای قطبی زمین و به دنبال آن تغییر فاحش در توزیع 
وزن زمین، تغییراتی در سمت و سوی آن شکل گرفته است. به بیان دیگر باید گفت قطب شمال 

و حرکات لرزشی محور قطبی سیاره ما با تغییراتی عجیب روبرو شده است.
 Science Advances این تحقیقات به جهت اهمیت قابل توجهی که داشته اند در نشریه

به چاپ رسیده است.
نکته حیرت انگیزی که این تحقیقات نشان می دهد گویای آن است که حرکات لرزشی محور 
قطبی زمین که همواره درحال تغییر مسیر اندک به سمت کانادا بوده است حالا و طی قرن 21 

روی به سمت انگلیس گذاشته است.
دانشمندان و مسیریاب ها از سال 1899 و با استفاده از ابزارهای فوق حساس هر دوره، اقدام 

به اندازه گیری دقیق قطب حقیقی زمین و حرکت لرزشی محور آن کرده اند.
دانشمندانی که در این پروژه تحقیقاتی حضور داشته اند معتقدند که چنین تغییر جهتی در 

نوع خود بسیار چشمگیر است.
درحالی که برخی دانشمندان از بی خطر بودن این تغییر جهت خبر می دهند اما از نگاه 
بسیاری نیز این روند معنای خاصی دارد به طوریکه یکی از دانشمندان دانشگاه آریزونا معتقد 
است، این تحقیقات نشان می دهد انسانهایی که در آینده در زمین زندگی می کنند تحت تأثیر 

آن قرار خواهند گرفت.

پیر شدن را ظرف چند ثانیه تجربه کنید

دانشمندان کره جنوبی یک آزمایش مبتنی بر کاغذ ساده را 
ابداع کرده اند که می تواند پاتوژن های روی غذا را پیش از آنکه 

در معرض استفاده قرار بگیرند، شناسایی کند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، مسمومیت غذایی که 
در اصطلاح به آن بیماری ناشی مصرف از مواد غذایی نیز 
می گویند، یک بیماری است که در نتیجه خوردن غذای آلوده 
ایجاد می شود. در این حالت عوامل عفونت زا شامل باکتری ها، 
ویروس ها، انگل ها و یا سایر مواد سمی از دلایل رایج ابتلا به 
بیماری می باشند. این بیماری هر ساله میلیون ها نفر را گرفتار 

می کند و از موارد خفیف تا کشنده دیده می شود.
طبق برآورد وزارت کشاورزی آمریکا، باکتری سالمونلا به 
تنهایی منجر به نزدیک به 20 هزار مورد بستری شدن در 
بیمارستان و حدود ۴00 مرگ در سال 201۳ شد. اقتصاددانان 

تخمین زده اند که درمان همه این بیماران و ضرر و زیان بازدهی 
مربوط به آن سالانه بیش از سه میلیارد دلار هزینه دارد. البته 
این تنها یکی از 15 پاتوژن مسئول بیشتر موارد مسمومیت 
غذایی است. آزمایشات کنونی برای پاتوژن ها در مواد غذایی 
نیازمند دستگاههای پیچیده و کارکنان حرفه ای هستند. اما 
این آزمایش ها نتایج ساده مورد نیاز در تولید مواد غذایی در 
مقیاس بزرگ را ارائه نمی کنند. از این رو محققان کره ای یک 
روش عملی تر برای شناسایی پاتوژنهای غذایی طراحی کردند. 
آن ها یک آزمایش مبتنی بر کاغذ طراحی کردند که می تواند 
واکنش های چند مرحله ای مورد نیاز برای این نوع تحلیل را با 
کنترل کردن اندازه روزنه کاغذ اداره کند. زمانی که نوارهای 
کاغذی درون محلول های حاوی سویه H7:O157 ای کولای، 
سالمونلا تیفی موریوم یا هر دو قرار گرفت، خطوط روی آن ها 

طی 15 دقیقه نتیجه مثبت را نشان دادند. از آنجایی این روش 
به فرو بردن دستگاه درون محلول نیاز داشته و نتایج با خوانش 
آسان تولید می کند، می تواند توسط کارکنان غیر حرفه ای نیز 

مورد استفاده قرار بگیرد. 

حسگر جدید محققان دانشگاه فناوری آیندهاون در هلند از چگونگی استخراج آب از زمین 
توسط گیاهان الهام گرفته و برای انجام خوانش های مفید پزشکی از عرق بیماران بدون نیاز به 

هیچگونه منبع نیروی خارجی طراحی شده است.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، بررسی عرق بیمار می تواند اطلاعات زیادی در مورد سلامت 
وی در اختیار پزشکان قرار دهد. برای مثال، سطوح اسیدیته می تواند اطلاعات کلیدی در 

مورد بیماری های پوستی ارائه کند و تمرکز سالین در مایع می تواند پزشکان را از موارد فیبروز 
کیستیک آگاه کند.

اگرچه برای قابل تحلیل بودن عرق، خوانش ها باید از طریق عبور مداوم مایع از میان حسگر 
بجای گرفتن نمونه های ساکن، بصورت تازه نگهداشته شوند.

محققان به این منظور از طبیعت الهام گرفتند و از روشی که درختان به استخراج آب از زمین 
استفاده می کنند، به عنوان پایه ای برای دستگاه خود استفاده کردند. این حسگر که از یک فویل 
پلاستیکی قابل انعطاف ساخته شده، دارای یک میکروکانال با ساختار متخلخل در یک سو و 
یک کاغذ در سوی دیگر است. این کاغذ به جذب عرق پرداخته و آن را از میان میکروکانال عبور 
داده، از طریق خروجی متخلخل دفع می کند. این طراحی به یک جریان مداوم بدون وجود حتی 

یک قطعه متحرک مانند مکانیسم درون گیاهان اجازه داده است. 
زمانی که جریان مداوم عرق بدن ایجاد شد، دانشمندان یک میکروتراشه را با قرار دادن 
الکترودهایی به داخل کانال، به حسگر افزودند. با عبور مایع از میان دستگاه، حسگر می تواند بطور 
مداوم به تحلیل آن بپردازد. محققان با موفقیت توانسته اند یک پیش ساخت از حسگر را مورد 

آزمایش قرار دهند که می توانست سطوح اسیدیته را بسنجد. 
آن ها قصد دارند کار تولید حسگر را ادامه دهند و بر این باورند که ساختار پلاستیکی دستگاه، 
هزینه آن را پائین نگهداشته است. محققان اکنون در حال کار برای ادغام راه حلی در این حسگر 

به منظور انتقال بی سیم داده های ثبت شده هستند. 

توده در پستان، کاهش وزن ناگهانی و خون در مدفوع. ما 
فکر می کنیم همه علایم سرطان را می شناسیم. مسلما مواردی 
وجود دارند که ما آنها را نمی شناسیم و حال، متخصصان ما 
را تشویق می کنند تا در مورد علایم کمتر شناخته شده که 
می توانند علامتی از بیماری در مراحل اولیه باشند، ما را آگاه 
کنند.بسیاری از علایم اولیه سرطان مبهم و غیراختصاصی 
هستند. این همان چیزی است که مردم باید در مورد آنها آگاه 
باشند و در صورت مشاهده علایم، به پزشک خود گزارش دهند. 
اما اغلب ما توجه خاصی به بدنمان نداریم و همه چیز برای ما 
طبیعی شمرده می شود، بنابراین علایم کوچکی را که اغلب در 
اثر سرطان زودهنگام رخ می دهند، نادیده می گیریم. خبر خوب 
آن است که اغلب سرطان ها قابل درمان هستند، به شرط آنکه 
در مراحل اولیه شناسایی شوند. ما باید در مورد پرچم های قرمز 
آگاهی داشته باشیم. همچنین اگر موردی غیرقابل توضیح است 
و برای شما غیرطبیعی و طی چندین هفته بهتر نشده باشد، باید 

با پزشک خود مشورت کنید.
در این مقاله، همگام با مرکز تحقیقات سرطان بریتانیا، 
فهرستی را از علایم مبهم که نباید نادیده گرفته شوند، آورده ایم.

1( خشونت صدا یا صدای خشن
خشونت صدا یا خشن شدن آن یک علامت شایع است که 
با سرماخوردگی همراه می شود، اما اگر ظرف 2 تا ۳ هفته بهتر 
نشود، باید بررسی شود. خشونت صدای مداوم می تواند نشانه ای 
از تومورهای سر یا گردن زودهنگام و قابل درمان باشد، مانند 
تومور طناب های صوتی. امروزه، تکنیک های جراحی اغلب 
با کاربرد حداقل تهاجم، توده سرطانی را برمی دارند، بنابراین 
صدای بیمار دست نخورده باقی می ماند، البته اگر به اندازه کافی 
زود و به موقع تشخیص داده شود. سرفه های سرکش و مقاوم 
نیز باید با یک عکس ساده از قفسه سینه بررسی شوند، خصوصا 
اگر بیش از ۳ هفته طول بکشد، زیرا می تواند نشانه ای از سرطان 

ریه باشد.
2( تعریق شدید شبانه

اگر شما زن هستید، احتمالا در دوران یائسگی با گر گرفتن 
و عرق  ریزی آشنا خواهید شد، اما تعریق شدید شبانه می تواند 

علامتی از لنفوما )توموری که در سلول های لنفی رشد می کند( 
هم باشد. بیماران مبتلا به لنفوما، متابولیسم بالایی دارند، زیرا 
سلول های لنفوئید انرژی زیادی استفاده می کنند، بنابراین 
بیماران با عرق های شبانه شدید و خیس کننده روبرو می شوند، 
به طوریکه مجبورند لباس یا حتی ملحفه های محل خواب خود 
را عوض کنند. دیگر علامت ها، عبارتند از وجود توده ای حدود 

2 سانتی متر یا بیشتر در زیر بغل، کشاله ران و طرف گردن.
3( سوزش سردل مداوم

غذای  وعده  یک  از صرف  پس  ناراحتی  یا  درد  احساس 
چرب یا تند غیرمعمول نیست، اما اگر علیرغم مصرف منظم 
آنتی اسیدها، این علامت ها بیش از 2 تا ۳ هفته به طول انجامد، 
می تواند علامتی از سرطان معده یا مری باشد. گاهی اوقات، 
یا  پانکراس  از سرطان  است  علامتی  مداوم  سوزش سردل 

تخمدان.
4( درد قسمت میانی پشت

در بریتانیا، حدود 2/5 میلیون نفر از درد پشت رنج می برند. 
در 99 درصد موارد، این درد ناشی از مشکلات عضلانی اسکلتی 
است، اما درد پشت می تواند یکی از شایع ترین علایم سرطان 
در  درد  این سرطان،  باشد. علامت کلاسیک  هم  پانکراس 
قسمت فوقانی شکم است که در طول پشت گسترش می یابد. 
پانکراس در قسمت پشتی شکم جای دارد و با گسترش تومور 
سرطانی در آن، به نورون هایی دست اندازی می کند که باعث 

بروز درد در پشت بیمار می شود.
اغلب دردهای پشت که ناشی از مشکلات عضلانی اسکلتی 
است، در قسمت پائینی کمر احساس می شوند، اما دردی که 
مرتبط با سرطان پانکراس باشد، به اندازه حدود یک دست بالای 
آن حس می شود و ممکن است علامت های دیگری هم با آن 

دیده شوند، مانند بی اشتهایی، خستگی و کاهش وزن.
5( ترشح صورتی رنگ پس از یائسگی

هرگونه  یا  ظریف  خونریزی  دلیل  به  ترشح صورتی رنگ 
خونریزی واژینال پس از یائسگی، باید به پزشک گزارش شود، 
باشد.  اندومتر  سرطان  از  زودهنگامی  علامت  می تواند  زیرا 
سرطان اندومتر در دنیا رو به افزایش است، زیرا با اضافه وزن 

مرتبط است و متاسفانه چاقی نیز در دنیا رو به افزایش است. 
زودرس ترین علامت خونریزی مختصر است و اگر سرطان در 

این مرحله تشخیص داده شود، بسیار قابل درمان است.
6( مشکل در دفع ادرار

با افزایش سن یک مرد، غده پروستات وی نیز رشد می کند 
که همین امر، باعث افزایش تعداد دفعات ادرار کردن، خصوصا 
در شب، می شود. اگر شما نمی توانید چند ساعتی را بدون ادرار 
کردن سپری کنید یا در شروع ادرار کردن با مشکل روبرو 
هستید، این علایم می توانند نشانه ای از انسداد باشد، مانند یک 
سرطان پروستات که راه را بسته باشد. پزشک می تواند برای شما 
درخواست آزمایش یا بیوپسی کند. اگر تست مثبت باشد، اغلب 
مردان به درمان نیازی ندارند، زیرا سرطان آنها اغلب آسیب رسان 

نیست، اما باید آزمایش شده و تهاجمی بودن آن ارزیابی شود.
7( اشکال و دشواری در بلع

وضعیت های  دیگر  و  مغزی  صدمات  مغزی،  سکته های 
پزشکی می توانند باعث دشواری در بلع شوند اما گاهی اوقات، 
ممکن است علامت اولیه ای باشد از سرطان سر و گردن، مانند 
سرطان طناب صوتی، مری، دهان یا زبان. این نوع سرطان ها 
اگر سریع تشخیص داده شوند، اغلب قابل درمان هستند. دیگر 
علامت ها عبارتند از درد در عقب زبان. هرچند این سرطان ها 
بیشتر در افرادی شایع هستند که الکل می نوشند یا سیگار 
می کشند، روند روبه افزایشی را در افراد جوان نشان می دهد 
که اعتقاد برآن است به دلیل انتقال ویروس پاپیلومای انسانی 
)HPV(، از طریق روابط جنسی محافظت نشده است که بروز 

بیشتری پیدا کرده است.
8( مدفوع شل

شما احتمالا در مورد وجود خون در مدفوع می دانید، اما هر 
موردی که تفاوت قابل توجهی نسبت به آنچه همیشه برای شما 
طبیعی بوده، از قبیل تغییر در رنگ، قوام، دفعات اجابت مزاج یا 
درد، که 2 هفته یا بیشتر طول بکشد، باید گزارش شود. درواقع، 
هرگونه تغییر ناگهانی در عادات اجابت مزاج، مانند یبوست، شل 
بودن بیشتر نسبت به آنچه اغلب بوده یا درد، با احساس کشیده 
شدن نامتعارف یا درد مبهم، باید به پزشک گزارش شود. این 
علایم ممکن است علامتی باشند از سرطان روده یا در بعضی 

موارد نادر، بازمی گردد به سرطان های تخمدان یا پانکراس.
9( زخمی که بهبود نمی یابد

اغلب افراد می دانند که باید مراقب تغییرات در خال های 
بدن، مانند خونریزی، خارش یا نامنظم شدن باشند. اما دیگر 
توده های کوچک در  مانند  نیز  علامت های سرطان پوست 
پوست که بزرگتر می شوند و اغلب همراه با یک زخم روی 
آن که طی 2 تا ۴ هفته بهبود نمی یابد، هستند. این توده های 
کوچک اغلب بدون درد هستند اما ممکن است خونریزی کرده 
یا خارش دار شوند. اغلب پزشکان این علامت ها را به خوبی 
می شناسند و می توانند شما را به خوبی راهنمایی کرده تا به 

موقع درمان شوند.
 10( زخم های زبان یا دهان

 بسیاری از افراد به دلیل عفونت های ویروسی دچار زخم های 
دهانی می شوند، اما این نوع زخم ها اغلب طی چند روز بهبود 
می یابند و کاملا هم دردناک هستند. اما اگر زخمی در دهان ۳ تا 
۴ هفته باقی بماند، با یا بدون درد، باید بررسی شود، زیرا می تواند 
نشانه ای باشد از سرطان زبان یا اطراف دهان. علامت های سفید 
روی زبان، همچنین پچ های ضخیم و سفید روی زبان نیز باید 
بررسی شوند، زیرا می توانند تغییرات را روی لایه زبان نشان 

دهند که علامتی هستند از سرطان.
 هرگونه کاهش وزن ناگهانی، بدون گرفتن رژیم غذایی.خون 

در مدفوع یا ادرار.
سرفه خونی.توده در پستان، کشاله ران، بیضه ها، اطراف گردن 

یا زیر بغل.دردهای شدید و غیرقابل توجیه.

10 علامت سرطان كه ممکن است آنها را نشناسید
"قند خون دیابتی ها" چرا افت می کند؟

یک پزشک متخصص داخلی، علل و نشانه های افت قند خون دیابتی ها را توضیح داد.
دکتر ناصری گفت: میزان طبیعی قند خون 70 تا 110 میلی گرم در دسی لیتر است. 
علائم پایین آمدن غیرطبیعی سطح گلوکز خون زمانی اتفاق می افتد که گلوکز خون به 
کمتر از 60 میلی گرم در دسی لیتر کاهش یابد. در افراد مبتلا به دیابت این عارضه ممکن 
است در اثر بالا بودن میزان انسولین یا داروهای ضد دیابت خوراکی، گرسنگی و فعالیت 

جسمی خیلی زیاد ایجاد شود.
وی در رابطه با اینکه کاهش قند خون در چه زمانی رخ می دهد؟ گفت: افت قند خون 
در هر زمانی از روز یا شب ممکن است اتفاق افتد اما زمانی که بیمار وعده غذایی خود را 
به تاخیر انداخته یا از خوردن غذای مختصر اجتناب کند، بیشتر اتفاق می افتد. همچنین 
زمانی که انسولین رگولار در ابتدای صبح تزریق شود، چون سطح این نوع انسولین در 
اواسط صبح بالاترین میزان را دارد، پس در این زمان ممکن است شما دچار افت قند خون 
شوید.ناصری افزود: اما اگر انسولین ان پی اچ را صبح تزریق کنید، ممکن است در غروب 
دچار افت قند خون شوید. همچنین در صورتیکه انسولین ان پی اچ قبل از شام یا قبل 
از خواب تزریق شود، احتمال افت قند خون در نیمه شب وجود دارد. پس بنابراین باید 
در طول روز با میان وعده های سبک حداقل شش وعده غذایی میل کنید و حتما قبل از 
خواب چیزی بخورید تا از موارد احتمالی افت قند خون جلوگیری شود.وی در رابطه با 
علائم و نشانه های کاهش قند خون گفت: این علائم ممکن است به طور ناگهانی و بدون 
انتظار اتفاق افتد. علائم همچنین از هر شخص به شخص دیگر می تواند متغیر باشد و از 
طرف دیگر به میزان قند خونی که معمولا بیمار داشته و افتی که به نسبت آن ایجاد شده، 
بستگی دارد.این متخصص داخلی بیان کرد: علائم عصبی مانند ناتوانی در تمرکز، احساس 
سبکی سر، گیجی، کاهش حافظه، بی حسی لب و زبان، بریده بریده حرف زدن، تغییرات 
عاطفی، رفتارهای بی منطق یا تهاجمی، دو بینی و خواب آلودگی عوامل کاهش قند خون 
هستند.وی تاکید کرد: همچنین علائم عمومی شامل تعریق، لرز، تپش قلب، عصبانیت، 
گرسنگی، ضعف، پوست مرطوب، رنگ پریده و سرد و احساس گرما هم از علائم دیگر 
کاهش قند خون در افراد محسوب می شود.وی خاطرنشان کرد: در موارد افت شدید قند 
خون، عملکرد سلول های مغزی آنچنان تخریب شده که بیمار به کمک دیگران نیاز پیدا 
می کند. علائم ممکن است شامل رفتارهای عدم آگاهی به زمان و مکان، تشنج، مشکل 
از خواب بیدار شدن یا از دست دادن سطح هوشیاری باشد.ناصری اضافه کرد: در افرادی 
که هوشیارند و قدرت بلع دارند، باید فوراً نصف لیوان ) 120 سی سی( آب میوه یا 6-10 
عدد شکلات معمولی یا ۳-2 قاشق چایخوری شکر یا عسل خوراند. اضافه کردن شکر به 
آب میوه لازم نیست، قند میوه موجود در آب میوه به اندازه کافی قند ساده جهت بالابردن 

سطح گلوکز خون را دارد.

خطر ایجاد بیماری های قلبی - عروقی با 
عفونت در دهان و دندان 

یک متخصص عفونی و فلوشیپ گفت: چنانچه لپسیس درمان نشود اثرات خطرناکی 
روی کلیه ها، مغز و گوش می گذارد. 

 C دکتر محمدرضا ناظر با بیان اینکه بیماری های ناشی از کمبود ویتامین هایی نظیر
منجر به بروز خونریزی می شوند، اظهار کرد: افرادی که بهداشت دهان و دندان را رعایت 

نکرده یا دخانیات )سیگار( استعمال می  کنند به التهاب لثه دچار می شوند. 
وی اضافه کرد: بسیاری از میکروب هایی که در دهان وجود دارند، مستعدند و به راحتی 
وارد خون شده و بسیاری از بیماری ها نظیر قلبی و عروقی را ایجاد می کنند. داشتن دهان 

و دندان سالم باعث می شود فرد قلب و بدن سالمی داشته باشد. 
ناظر با بیان اینکه مسواک زدن شدید منجر به بروز التهاب در لثه می شود، افزود: افرادی 
نظیر زنان باردار، شیمی درمانی، پیوندی، سرطانی و کسانی که کورتون استفاده می کنند 
و به بیماری نقص ایمنی دچارند، چنانچه بهداشت دهان و دندان را رعایت نکنند در 

معرض عفونت خونی لپسیس قرار می گیرند. 
این متخصص عفونی و فلوشیپ تصریح کرد: لپسیس یک بیماری جدی است که 
معمولا زمانی رخ می دهد که باکتری در ریه، روده    ها، مجاری ادراری و مثانه سمی تولید 
می کند و به سیستم ایمنی و ارگان ها و بافت های بدن حمله می کند. چنانچه درمان نشود 

اثرات خطرناکی بر روی کلیه ها، ریه، مغز و گوش می گذارد. 
وی یادآور شد: افراد رماتیسمی که می خواهند دارو مصرف کرده و افراد سرطانی که 
می خواهند شیمی درمانی انجام دهند و افراد مبتلا به بیماری های قلبی و عروقی قبل از 

هر اقدامی باید بررسی کنند که بیماری های عفونی دهان و دندان نداشته باشند. 

قائم مقام وزیر بهداشت تشریح کرد 

کاهش هزینه های فقرزا در حوزه سلامت 
قائم مقام وزیر بهداشت برخی اقدامات وزارت بهداشت در زمینه تحقق اقتصاد مقاومتی در 
حوزه بهداشت و درمان کشور را برشمرد و گفت: در زمینه کاهش هزینه های سلامت اقدامات 
قابل توجهی بعد از طرح تحول نظام سلامت انجام شده است که آمارهای این موضوع در 

حال پالایش است. 
دکتر ایرج حریرچی در گفت وگو با ایسنا، درباره چگونگی تحقق اقتصاد مقاومتی در حوزه 
وزارت بهداشت و اقدامات انجام شده در این زمینه از سوی این وزارتخانه، گفت: واقعیت این 
است که وزارت بهداشت از گذشته و با فرمایشات اولیه مقام معظم رهبری کار در زمینه اقتصاد 

مقاومتی را آغاز کرد و اقدامات متعددی در این زمینه انجام داده است. 
وی با اشاره به برخی اقدامات انجام شده در حوزه های دارو، تجهیزات پزشکی، واکسن و... 
افزود: به عنوان مثال یکی از اقدامات مهم در زمینه اقتصاد مقاومتی این بود که در سال 9۴ 
توانستیم 70 درصد سهم ریالی بازار دارویی کشور را از تولید داخل بهره ببریم. این در حالی 
بود که زمانی که وزارت بهداشت را از دولت سابق تحویل می گرفتیم، حجم ریالی داروهای 

تولید داخل تنها 60 درصد بود. 
حریرچی با بیان اینکه همچنین در سال 9۴ از نظر تعداد مصرف دارو تنها 2.2 درصد 
داروها، وارداتی بوده اند، ادامه داد: یعنی نزدیک به 98 درصد ارقام دارو تولید داخل بوده  است. 
همچنین با سیاست های کنترلی در زمینه عددی دارو در سال 9۴ به 9۳ افزایش قیمت 
نداشتیم، اما توانستیم بسته مصرف دارو را تغییر داده و سهم واردات را از ۳۳ درصد به ۳0 

درصد کاهش دهیم. 
قائم مقام وزیر بهداشت با بیان اینکه در سال 9۴ اقدامات مهمی هم در زمینه واکسن انجام 
شد، اظهار کرد: در عین حال در حوزه تجهیزات پزشکی نیز در سال 9۴ نسبت به 9۳ به طور 
متوسط حدود 10 درصد قیمت ملزومات مصرفی کاهش یافته است. البته اینها اقداماتی است 

که مستقیما با موارد صنعتی ارتباط پیدا می کند. 
حریرچی به اقدام مهم دیگری که کمتر به آن توجه شده است، در زمینه اقتصاد مقاومتی 
اشاره و اظهار کرد: نتیجه اقتصاد مقاومتی این است که ایرانی همراه با پیشرفت و مقتضیات 
ایرانی و اسلامی داشته باشیم. از طرفی متاسفانه در گذشته هزینه های سلامت یکی از 

هزینه های فقرزا در کشور ما بوده است. 
وی افزود: در گذشته مخارج سلامت از هزینه هایی بود که خانواده ها را دچار هزینه های 
کمرشکن می کرد. حال با اقداماتی که در دوره اخیر و بعد از طرح تحول نظام سلامت از سوی 
وزارت بهداشت انجام شد، به طرز معنی داری خانواده های دچار هزینه های کمرشکن یا فقرزا 
کاهش یافته است. باید توجه کرد که اگر خانواده ای به دلیل بیماری فقیر شوند، دچار یک 

سیکل معیوبی می شوند که این بدترین نوع فقر است. 
حریرچی همچنین اظهار کرد: بر این اساس در زمینه کاهش هزینه های سلامت اقدامات 
قابل توجهی بعد از طرح تحول نظام سلامت انجام شده است که آمارهای این موضوع در حال 

پالایش است، اما آمارها بسیار چشمگیر و قابل توجه هستند. 

مسئول امور استانهای سازمان غذا و دارو کشور :

کمبود 130 قلم دارو برطرف شد 
مسئول امور استانهای سازمان غذا و دارو کشور گفت : کمبود 1۳0 قلم دارویی سال گذشته 

هم اکنون برطرف شده است. 
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر، عباس مهدی زاده روز شنبه در جمع 
خبرنگاران در بوشهر افزود: اکنون متوسط کمبود داروهای کشور20 قلم است که با توجه به 

بی  سابقه بودن این مهم، سازمان غذا و دارو مورد تقدیر رئیس جمهوری قرار گرفت.
وی با اشاره به رضایت مندی مردم از اجرای طرح تحول نظام سلامت بیان کرد: وزارت 
بهداشت و درمان دومین سطح رضایت مندی پس از وزارت امور خارجه را در کشور کسب 

کرده که این مرهون تلاش همکاران در حوزه بهداشت و درمان سراسر کشور است.
مهدی  زاده گفت: نخستین بند پیشنهادی برنامه ای که در دستور کار مشترك سال 95 قرار 
گرفته، حمایت معاونت های توسعه دانشگاه ها برای خرید، انبار و مصرف دارو در حوزه مدیریت 
غذا و دارو به صورت متمرکز است تا بتوان به کمك آن، مصرف بهینه و دسترسی درستی 
داشته و کاهش مصرف داروهایی از جمله آنتی بیوتیك را مدیریت کرد.مسئول امور استان های 
سازمان غذا و دارو کشور افزود: در تقسیم بندی وزارت بهداشت، کشور به پنج منطقه دارویی 
تقسیم شده که منطقه 5 جزو قطب های فعال کشور بوده و براساس گزارشهای ارائه شده، 
جلسات و کارگروه های مختلف در این استانها به بهترین نحو برگزار شده است.وی با اشاره به 
اینکه امسال نخستین سال اجرای این برنامه است گفت: معاونان غذا و داروی دانشگاه های 
علوم پزشکی منطقه 5 باید بر اساس تفاهم نامه و برنامه عملیاتی منعقد شده گزارشهایی را هر 

سه ماه ارائه دهند تا میزان تحقق و پیشرفت کار مورد سنجش قرار گیرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران اعلام کرد:

تصادف از دلایل اصلی مرگ ومیر ایرانیان 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با تاکید بر لزوم برنامه ریزی برای مبارزه با بیماری های 
غیرواگیر مانند دیابت در کشور گفت: تصادفات جزو بیماری های غیرواگیر نیست اما متاسفانه 

تصادفات جاده ای یکی از پنج عامل اصلی مرگ ومیر ایرانیان به شمار می رود. 
طبق آمارها در سال گذشته حدود 17  هزار نفر در ایران به خاطر تصادفات جاده ای جان 
خود را از دست داده اند، به عبارتی هر ساعت 2.2 نفر در کشور بر اثر تصادف به کام مرگ 
رفته اند.«علی جعفریان روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار سلامت ایرنا افزود: هیچ چیز تصادف 
دست وزارت بهداشت نیست و تا زمانیکه تصادف اتفاق نیافتد، در آن ورود نمی کنیم؛ هنگامی 
که تصادف رخ دهد و مجروحی روی زمین بیافتد آنگاه عوامل پزشکی کار خود را شروع می 
کنند.وی تصریح کرد: اما این راه مقابله با تصادف در کشور نیست، باید میزان تصادفات در 
کشور را به حداقل برسانیم و این مساله در گروی ایمنی جاده، ایمنی خودرو و ایمنی سرنشین 
است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید کرد: جاده، خودرو و سرنشین، هیچکدام دست 
ما نیست، فقط می توانیم بطور مستمر تکرار کنیم که این اتفاق زیاد رخ می دهد و بطور 

فزاینده ای مجروح و معلول داریم.
 لزوم برنامه ریزی برای کاهش بیماری های غیرواگیر در کشور

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با تاکید بر لزوم برنامه ریزی برای کاهش بیماری های 
غیرواگیر در کشور گفت: وضعیت بیماری های غیرواگیر ایران در مقایسه با این بیماری ها 
در منطقه امرو)منطقه مدیترانه شرقی شامل 22 کشور از جمله ایران(، چندان بد نیست و 
حتی بهتر از کشورهای این منطقه است.جعفریان تصریح کرد: بطور مثال بیماری دیابت در 
کشورهای حوزه خلیج فارس خیلی شایع است و شیوع دیابت در ایران کمتر از کشورهای 
حوزه خلیج فارس است. وی خاطرنشان کرد: عدد شیوع بیماری های غیرواگیر در کشورهای 
منطقه با هم متفاوت است اما آنچه باید به آن توجه شود این است که بیماری هایی مانند 
دیابت و فشارخون - که زمینه ساز بیماری های دیگر مانند بیماری های قلبی و عروقی هستند 

- در ایران علل عمده مرگ و میر به شمار می روند.
به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، سه علت از پنج علت مرگ ومیر مردم ایران 
مربوط به بیماری های غیرواگیر مانند دیابت و فشارخون است.جعفریان تاکید کرد: بنابراین 

باید برای این بیماری ها، برنامه ریزی کنیم و آنها را کاهش دهیم.
وی یادآور شد: این مهم نیست که در مقایسه با کشورهای دیگر چه وضعیتی در بیماری 
های غیرواگیر داریم مهم این است که این بیماری ها برای جزو علل شایع مرگ و میر است. 

پس باید حتما برای آن کار کنیم و برنامه داشته باشیم. 
به گزارش ایرنا، اکنون بیماری های غیرواگیر به گفته مسئولان نظام سلامت تبدیل به 
دغدغه بزرگ سلامت مردم شده، چنانکه اکنون پنج میلیون نفر مبتلا به دیابت قطعی بوده و 

پنج میلیون نفر دیگر نیز مستعد ابتلا به دیابت هستند.

رئیس مرکز سلامت خانواده وزارت بهداشت خبر داد؛ 

تولد یک میلیون و 580 هزار نوزاد در سال 94 
رئیس مرکز سلامت خانواده و جمعیت وزارت بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی از تولد 
یك میلیون و 580 هزار نوزاد در سال 9۴ و نیز اجرای برنامه هماهنگ کاهش مرگ نوزادی 

در سراسر کشور خبر داد. 
به گزارش ایرنا، محمد اسماعیل مطلق روز شنبه در همایش تکامل نوزادی در هتل اوین 
تهران افزود: از این شمار نوزاد متولد شده در سال 9۴ ، 96.8 درصد آنان در بیمارستان متولد 
شدند.وی ادامه داد: از ۳.2 درصد باقی مانده نیز حدود 50 درصد در مراکز تسهیلات زایمان 
روستایی و کمتر از 2 درصد کل زایمان ها در منزل به دنیا آمدند.این مقام مسئول در وزارت 
بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی اظهارکرد:هم اکنون، میزان باروری در کشور، حدود 1.8 

است که در آینده باید به 2.1 برسد.
مطلق اضافه کرد: مرگ و میر نوزادان تا قبل از پیروزی انقلاب در کشور حدود 1۴5 مرگ در 
هر هزار تولد زنده بود که بر اساس آخرین آمار سال 9۴ که مورد تائید سازمان بهداشت جهانی 
و یونیسف نیز قرار گرفته است به 9.5 مرگ در هر هزار تولد زنده کاهش یافته است. رئیس 
مرکز خانواده، جمعیت و مدارس وزارت بهداشت خاطرنشان کرد: در برنامه ششم توسعه کشور 
پیش بینی شده است که میزان مرگ نوزادی تا پایان این برنامه به عدد هفت در هزار تولد زنده 
برسد و با اجرای برنامه های بعدی باید تا 15 سال آینده میزان مرگ های قابل اجتناب نوزادی 
در کشور به صفر برسد.مطلق گفت: برنامه های متعددی برای کاهش مرگ نوزادی تدوین شده 
است که باید در تمام بیمارستان های دولتی و خصوصی اجرا شود و برای اجرای این برنامه ها 
انجمن پزشکان اطفال و اساتید این حوزه اعلام همکاری کرده اند.وی افزود: برای اجرای این 
برنامه ها ، بسته های خدماتی متعددی برای پزشکان، پرستاران و سایر کادر بهداشتی درمانی 
تدوین شده است که با ابلاغ سیاست های تحول سلامت در آینده اجرا می شود.وی اضافه کرد:  
بر اساس این برنامه ها، کاهش مرگ نوزادی به صورت هماهنگ در تمام استان ها به صورت 
برنامه ای یکنواخت و سطح بندی شده اجرا می شود. به گزارش ایرنا ، علی اکبر محزون مدیر 
کل دفتر آمار و اطلاعات جمعیتی و مهاجرت سازمان ثبت احوال پیش تر گفته بود که در 
سال 9۳ یك میلیون و 5۳۴ هزار و ۳59 تولد در کشور رخ داد.به نظر می رسد تعداد متولدین 

سال 9۴ ، ۴5 هزار و 6۴1 نوزاد بیشتر از سال 9۳ است.
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اجتماعی 6

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم خبر داد:

استمرار طرح ساماندهی هیئت های مذهبی در قم
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: ساماندهی هیئت های مذهبی در سال جاری 

همچنان ادامه خواهد داشت. 
حجت الاسلام سید محمد چهل اخترانی رئیس شورای هیئت های مذهبی استان قم 
و محمدعلی بختیاری زاده نایب رئیس این شورا صبح شنبه با حجت الاسلام عباس 

اسکندری مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم دیدار و گفت وگو کردند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم در این دیدار ضمن قدردانی از تلاش های شورای 
هیئت های مذهبی در ساماندهی هیئت های مذهبی تأکید کرد که ساماندهی تشکل های 

مذهبی امسال هم ادامه خواهد داشت.
وی تصریح کرد: خوشبختانه فعالیت هایی که در راستای ساماندهی هیئت های مذهبی در 
سال 9۴ انجام شده، موثر واقع شده و حتی بعضی از مراجع عظام تقلید نسبت به کاهش 

آسیب های عزاداری در قم ابراز خرسندی کردند.
با مسئولان هیئت های  نفره  تا ۳0  برگزاری جلسات 20  حجت الاسلام اسکندری 
مذهبی استان را در کاهش آسیب های عزاداری موثر دانست و افزود: این جلسات برخلاف 
همایش های سالانه هیئت های مذهبی - که سخنرانان به صورت یک سویه به بیان مطالب 
می پرداختند- با رویکرد بیان مشکلات و آسیب های هیئت های مذهبی تدارک دیده شد 
و توصیه های لازم برای کاهش آسیب های عزاداری با در نظر گرفتن شرایط کنونی دنیای 

اسلام به مسئولان هیئت های مذهبی ارائه شد.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با بیان اینکه ساماندهی هیئت های مذهبی از 
برنامه های اولویت دار سازمان تبلیغات اسلامی است، ابراز امیدواری کرد که برنامه های 
آموزشی و پژوهشی شورای هیئت های مذهبی قم، متنوع تر و اثربخش تر از سال های 
گذشته باشد. حجت الاسلام چهل اخترانی رئیس شورای هیئت های مذهبی استان قم 
نیز در این دیدار ضمن قدردانی از حمایت های مدیرکل تبلیغات اسلامی استان در اجرای 
برنامه های شورای هیئت های مذهبی، تأکید کرد که این شورا امسال چند طرح مهم را با 

مشارکت اداره کل تبلیغات اسلامی استان اجرا خواهد کرد.

مشاور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

کتابخانه عمومی خیابان امام خمینی امسال 
تکمیل می شود 

مشاور مدیرکل و مسئول پیگیری های ویژه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: 
فاز نخست ساخت کتابخانه عمومی مجهز درخیابان امام خمینی قم به پایان رسیده است 

و با تکمیل آن دراختیار علاقه مندان به کتاب قرار خواهد گرفت. 
علی مسگری  اظهار داشت: این اداره کل به عنوان کارفرما ساخت این کتابخانه را برعهده 
دارد و پس از ساخت در اختیار اداره کل نهاد کتابخانه های عمومی قم به عنوان بهره بردار 
قرار می گیرد.وی افزود: در حال حاضر اسکلت و سقف به صورت 100درصد انجام شده 
است و تلاش می کنیم با تامین و تخصیص اعتبارات استانی درسالجاری این طرح به بهره 
برداری برسد.وی ادامه داد: کتابخانه فوق در مساحت چهار هزار متر مربع در سه طبقه 
ساخته می شود که دارای مخزن کتاب، سالن قرائت خانه برای خانم ها و آقایان و سالن 
آمفی تئاتر است که در کنار آن نیز زمینی برای ساخت یک مجتمع فرهنگی که از نیازهای 
این منطقه است پیش بینی شده که در صورت جذب اعتبارات استانی، یک مجتمع 
فرهنگی نیز در کنار کتابخانه مذکورساخته می شود. مسگری، با تاکید بر اینکه این کتابخانه 
جزء کتابخانه های عمومی قم محسوب می شود، گفت: کتابخانه مرکزی ویژگی ها و تعریف 
خاص خود را دارد و چون اعتبارات این کتابخانه از اعتبارات استانی است به عنوان یک 
کتابخانه عمومی در دست ساخت است.وی با بیان اینکه ساخت کتابخانه مرکزی نیازمند 
اعتبارات ملی است که در توانایی استان نیست، اظهار کرد: ساخت کتابخانه مرکزی هنوز 
جزء مطالبات استان است که ان شاءالله امسال دریک مکان مناسبی ساخته می شود. وی با 
بیان اینکه یک مجتمع فرهنگی نیز در منطقه پردیسان )منطقه 8 شهرداری قم( با زیربنای 
دو هزارمتر مربع در دست ساخت است، گفت: این مجتمع نیز از نیازهای این منطقه است 
که تاکنون پیشرفت خوبی داشته و امسال تکمیل می شود که زمین 2.5 هکتاری مناسب 
در پردیسان در اختیار این اداره کل است. مسگری، با بیان اینکه این طرح از طرح های سفر 
رهبرمعظم انقلاب اسلامی است، گفت: مجموعه فرهنگی فوق در زمینی به مساحت یک 
هزار متر مربع در حال ساخت است که دارای دو نگارخانه، یک مجموعه آموزشی هنر و یک 
کتابخانه در دو طبقه با زیربنای دو هزارمترمربع می باشد. مشاور مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم گفت: در آینده با توسعه منطقه پردیسان، موقعیت و زمین برای توسعه این 
مجموعه همچون ساخت سینما و سالن نمایش وجود دارد و این طرح از اعتبارات استانی 
ساخته می شود.  وی در رابطه با تالار مرکزی شهر قم نیز گفت: این طرح از طرح های ملی 
بود که در 9 استان کشور تقریبا مشابه هم توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به مرحله 

اجرا درآمد و در استان های قم و گیلان تقریبا به صورت همزمان به بهره برداری رسید.

شهردار منطقه 5 قم خبر داد :

بازگشایی بلوار شهید کبیری در آینده نزدیک
شهردار منطقه 5 قم از تحقق کامل بودجه پیش بینی شده شهرداری این منطقه در 
سال گذشته خبر داد و گفت: میزان تحقق بودجه در بخش درآمد بیشتر از پیش بینی ها 

بوده است. 
احمد ترکمن با اشاره به بودجه سال گذشته شهرداری منطقه 5 اظهار کرد: برای سال 
گذشته ۳00 میلیارد ریال بودجه پیش بینی شده بود که با عنایت شهردار قم و مساعدت 
شورای اسلامی شهر و تلاش همکاران منطقه این بودجه از نظر درآمد تحقق 1۳0 درصدی 
داشت. وی میزان تحقق بودجه عمرانی را 98 درصد اعلام کرد و افزود: بازگشایی بلوار 
شهید کبیری در کمترین زمان انجام شده است. شهردار منطقه 5 با اشاره به تملک های 
صورت گرفته در حاشیه مسجد مقدس جمکران اضافه کرد: با توجه به خدمات انجام شده، 
میزان ماندگاری زائر در مسجد جمکران طبق بررسی های صورت گرفته بیشتر شده است. 
ترکمن با اشاره به محدودیت های ایجاد شده در خصوص نصب چادر در هسته مرکزی شهر 
قم گفت: در اطراف مسجد مقدس جمکران شاهد حضور گسترده زائران هستیم و در این 
خصوص امکانات خوبی در کمپینگ های اطراف مسجد مقدس جمکران مهیا شده است.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبر داد :

صدور 700 دفترچه درمانی
 توسط تامین اجتماعی قم 

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: حدود 700 مورد صدور، تجدید و تامین اعتبار 
دفترچه های درمانی در ایام تعطیلات نوروزی 95 در شعب تامین اجتماعی این استان 

انجام شد. 
سید مجتبی موسوی اظهار کرد: در ایام تعطیلات نوروزی شعبه یک تامین اجتماعی قم 
به منظور تکریم بیمه شدگان و مستمری بگیران به ارائه خدمات حداکثری به همشهریان 
و مهمانان نوروزی در خصوص صدور، تجدید و تامین اعتبار دفترچه های درمانی پرداخت.

نوروزی  امسال دفترچه های درمانی مهمانان  نوروزی  یادآور شد: در تعطیلات  وی 
متقاضی دریافت خدمات که در این استان حضور داشتند بدون هیچ گونه محدودیتی برای 
بهره مندی از خدمات درمانی سازمان تامین اعتبار و تعویض شد. مدیرکل تامین اجتماعی 
قم ادامه داد: ستاد تسهیلات نوروزی تامین اجتماعی قم مستقر در اداره کل نیز با ارائه 
امکانات اسکان، رفاهی و بهداشتی پذیرای ۳50 میهمان نوروزی در تعطیلات نوروز 95 
بود. مدیرکل تامین اجتماعی استان قم افزود: چهار مرکز درمانی شامل یک بیمارستان به 
همراه دو پلی کلینیک و یک دی کلینیک زمینه ارائه خدمات مورد نیاز بیمه شدگان تامین 

اجتماعی را در این استان فراهم کرده اند.

معاون سازمان صنعت و تجارت قم: 

30 درصد واحدهای صنعتی قم تعطیل است 
معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: ۳0 درصد 

واحدهای صنعتی دارای پروانه فعالیت این استان، تعطیل است. 
به گزارش ایرنا، محمود سیجانی روز شنبه در جلسه کمیته اقتصاد مقاومتی در سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی قم، با اشاره به پایشی که سال گذشته با همکاری چند دستگاه 
استانی از واحدهای صنعتی انجام شد، افزود: دو هزار و 600 وحد دارای پروانه فعالیت در 
استان وجود دارد که 9۳ درصد آن ها صنایع کوچك و متوسط است.وی با بیان اینکه دو 
هزار و 200 واحد در این طرح پایش شده است، اضافه کرد: ۳0 درصد از واحدهای پایش 
شده تعطیل و 70 درصد آن ها فعال یا نیمه فعال است که از این 70 درصد، ۳۳ درصد 
زیر 25 درصد، ۴9 درصد بین 25 تا 70 درصد و حدود 10 درصد بین 50 تا 75 درصد 
فعالیت می کنند.وی ادامه داد: تنها هشت درصد واحدهای صنعتی استان بین 75 تا 100 
درصد ظرفیتشان فعال است.سیجانی با بیان اینکه 60 درصد کل واحدهای صنعتی استان 
زیر 50 درصد کار می کنند، بیان کرد: عوامل زیادی بر تعطیلی واحدها از جمله رکود بازار، 
قیمت تمام شده کالا، مشکل نقدینگی، بیمه، مالیات، فرسودگی ماشین آلات، تامین مواد 
اولیه و امکانات زیرساختی موثر است.وی افزود: بر اساس پایش صورت گرفته مشکل بازار 
فروش، کمبود نقدینگی و مشکل بانکی، مالیات، فرسودگی ماشین آلات، تامین مواد اولیه، 
مشکلات کارگری و بیمه و قیمت تمام شده بالا به ترتیب 60، 58، 50، ۳1.2، 15، 15 و 
12.2 درصد از علت تعطیلی واحدهای صنعتی است.وی تصریح کرد: 500 واحد صنعتی 
استان در این طرح پایش نشده که عمده آن ها تعطیل است و معمولا خارج از شهرك های 
صنعتی قرار دارد. در این جلسه که به ریاست سید حسن رضوی رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی قم و با حضور مدیران کل دستگاه های اجرایی استان برگزار شد، مدیران 
دستگاه ها دیدگاه ها و نقطه نظرات خود را پیرامون راهکارهای صحیح پیاده سازی اقتصاد 

مقاومتی بیان کردند. 

رئیس پلیس آگاهی استان  همدان خبرداد:

دستگیری  باند جاعلان و کلاهبرداران
 در همدان 

رئیس پلیس آگاهی استان از شناسایی و دستگیری باند جاعلان و کلاهبرداری به ارزش 
۳0 میلیارد و 800 میلیون ریال خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ رضا زارعی گفت: در راستای شناسایی 
باند جاعلان و کلاهبرداران و دستگیری اعضای باند، کارآگاهان این پلیس موفق به کشف 

یك فقره جعل سند و کلاهبرداری به مبلغ سه میلیارد و 80 میلیون تومان شدند.
 وی افزود: تحقیقات پلیس جهت دستگیری عضو اصلی این باند در دستور کار 
ماموران عملیات ویژه این پلیس قرار گرفت و محل اختفاء نامبرده در استان تهران 

شناسایی شد. 
زارعی ادامه داد: با اخذ نیابت قضائی و عزیمت به استان تهران، متهم در یکی از مکان های 

شناسایی شده رویت و در یك عملیات غافلگیرانه دستگیر شد.
 این مقام مسئول گفت: متهم پس از دستگیری به پلیس آگاهی همدان انتقال داده 
شد و با اتجام تحقیقات به جعل سند و کلاهبرداری به مبلغ ۳0 میلیارد و 800 میلیون 
ریال اعتراف کرد. رئیس پلیس آگاهی استان خاطر نشان کرد: متهم با قرار قضائی مناسب 

روانه زندان شد.

جانشین انتظامی استان بوشهر:

23تن برنج قاچاق در دیر توقیف شد 
جانشین انتظامی استان بوشهر از توقیف یک دستگاه کامیون حامل برنج قاچاق به ارزش 

یک میلیارد و 150 میلیون ریال در شهرستان "دیر" خبر داد. 
 سرهنگ علیرضا رزمی  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهار داشت: 
ماموران انتظامی کلانتری شهر " آبدان" شهرستان دیر در اجرای طرح ممنوعیت ورود 
کالای قاچاق و برخورد با متخلفان در حین کنترل خودروهای عبوری به یک دستگاه 
کامیون کشنده حامل بار که از سمت کنگان به مقصد اهواز در حال حرکت بود، مشکوک 

شدند و آن را متوقف کردند.
 وی افزود: در بازرسی انجام شده از بار کامیون، 575 کیسه ۴0کیلوگرمی برنج خارجی 
قاچاق معادل 2۳تن، فاقدهرگونه مدارک گمرکی لازم کشف و یک نفر در این خصوص 
دستگیر و به مرجع قضائی معرفی شد. سرهنگ رزمی درادامه عنوان داشت: برابر بررسی ها، 

ارزش محموله کشف شده، یک میلیارد و 150 میلیون ریال برآورد شده است

کشف 7میلیارد ریال ذرت قاچاق در ملایر 
 فرمانده انتظامی شهرستان ملایر از کشف هفت میلیارد ریال ذرت از یک دستگاه تریلر 

در این شهرستان خبر داد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ شعبان ترک نیا  با اعلام این مطلب 
گفت: در راستای اجرای پیام نوروزی مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( در سال جدید با 
رویکرد مبارزه جدی با پدیده  شوم و مخرب قاچاق کالا، با اجرای طرح کنترل جاده های 
مواصلاتی و میادین ورودی شهر ملایر، ماموران انتظامی به یک دستگاه تریلر  مشکوک 
شدند که بلافاصله جهت کنترل و بررسی مدارک و نوع محموله بارگیری شده، آن را 

متوقف کردند. 
این مقام مسئول در ادامه سخنان خود افزود: با بررسی انجام شده، مشخص شد که این 
تریلر، حامل 26 تن و 750 کیلو گرم ذرت خارجی و فاقد مجوز حمل بوده است. فرمانده 
انتظامی شهرستان ملایر در خاتمه گفت: با تشکیل پرونده قضائی، مراتب تحت پیگرد 

قانونی قرار دارد.

در ۴8 ساعت گذشته؛

حوادث ترافیکی در قم یک کشته و 12 
مجروح برجای گذاشت

رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم از فوت یک نفر و مجروح شدن 12 نفر در 
حوادث ترافیکی ۴8 ساعت گذشته قم خبر داد. 

محمدرضا حسنی اظهار داشت: بامداد امروز برخورد 2 دستگاه خودرو با یکدیگر در بلوار 
الغدیر پنج مجروح برجای گذاشت که بلافاصله سه دستگاه آمبولانس به محل حادثه 
اعزام شده و مجروحان را به مرکز درمانی انتقال دادند.وی گفت: روز گذشته برخورد شدید 
یک دستگاه موتورسیکلت که سه سرنشین داشت با 2 نفر عابر پیاده پنج مجروح برجای 

گذاشت. 
رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم افزود: در این حادثه که 2 مجروح بدحال 
داشت، چهار دستگاه آمبولانس به محل تصادف اعزام شد و مجروحان را به مرکز درمانی 
انتقال دادند. وی عنوان کرد: بالگرد اورژانس 115 برای انتقال مجروحان تصادف دیگر 
موتورسیکلت با مجروح بسیار بدحال به محل حادثه اعزام شد و مجروح را به مرکز درمانی 

انتقال داد.
حسنی بیان کرد: برخورد شدید کامیون با خودروی پراید در محور جعفریه منجر به فوت 
در دم راننده و مجروح شدن فرد دیگر شد که بلافاصله مأموران اورژانس به محل حادثه 

اعزام شده و مجروح را به مرکز درمانی انتقال دادند.

 سرپرست بازرسی فرماندهی انتظامی استان از رد رشوه  توسط مأموران مبارزه با مواد مخدر 
این فرماندهی در نتیجه بازرسی از کوله پشتی قاچاقچی مواد مخدر خبر داد. 

سرهنگ سیدمحمد سیف زاده در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:مأموران 
مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان قم در راستای اجرای طرح ایست و بازرسی در 
یکی از محورهای مواصلاتی و با حضور واحد سگ مواد یاب یک دستگاه اتوبوس را مورد 
بازرسی قرار دادند. به گفته وی مسافران خودرو مذکور از یکی از استان های جنوبی عازم 
شهر تهران بودند. سرپرست بازرسی فرماندهی انتظامی استان قم افزود:در ادامه طی بازرسی 

از داخل صندوق اتوبوس از بین ساک های مسافران یک عدد کوله پشتی حاوی مواد مخدر 
گراس کشف شد. سرهنگ سیف زاده گفت:سپس صاحب کوله پشتی شناسایی و بلافاصله 
توسط مأموران دستگیر شد. وی بیان کرد:در ادامه برادر متهم به مقر این پلیس مراجعه 
و ضمن پیگیری وضعیت وی مبلغ 100 دلار به عنوان رشوه پیشنهاد می کند که ضمن 
هماهنگی با مقام قضایی استان نامبرده نیز دستگیر شد. سرپرست بازرسی فرماندهی انتظامی 
استان قم گفت: متهمان به انضمام پرونده متشکله جهت سیر مراحل قانونی تحویل مرجع 

قضایی استان شدند. 

دادستان عمومی و انقلاب کرمان از کشف باند بزرگ زمین 
خواری در شهر کرمان و دستگیری رئیس این باند خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی دادگستری استان کرمان، دادخدا 
سالاری بیان کرد: اعضای این باند تاکنون بیش از دو هزار 
قطعه اراضی را به افراد مختلف به قیمت های گزاف فروخته 
اند که اغلب این اراضی دولتی است.وی ارزش زمین های 
دولتی که توسط این باند به فروش رسیده را بیش از 700 
میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: رئیس این باند هم اکنون 

بازداشت است و تحقیقات ادامه دارد.وی گفت: پس از جمع 
آوری اخبار مشخص شد یك باند با دایر کردن بنگاه معاملاتی 
املاك و یك دفتر و استخدام چندین نفر اقدام به شهرك سازی 
و نامگذاری یك شهرك و فروش قطعات این شهرك کرده است. 
دادستان کرمان اظهار کرد: برخورد با باند مذکور در دستور 
کار دادسرای عمومی و انقلاب کرمان قرار گرفت و مشخص 
شد بیش از دو سوم اراضی فروخته شده متعلق به دولت 
است.وی گفت: این باند برای فریب خریداران و جلب توجه 

افراد اقدام به چاپ بیع نامه و مهر برجسته و نقشه تفکیکی 
جعلی کرده و از این طریق به طرف معامله القا می کردند 
که املاك دارای اعتبار لازم هستند. سالاری افزود: نکته قابل 
توجه و جالب این است که باند مذکور نقشه شهرك موهوم را 
که در آن درمانگاه، مدرسه، فضای سبز، سینما و سایر امکانات 
شهری لحاظ شده بود برای فریب به خریداران نشان می داد 
تا از این طریق به آنان اطمینان بدهد زمین های خریداری 

شده در بهترین موقعیت قرار دارند.

رئیس پلیس فتا خراسان رضوی از دستگیری عامل مزاحمت های سایبری در شبکه 
اجتماعی تلگرام برای شهروند مشهدی خبر داد.

سرهنگ جواد جهانشیری در تشریح خبر گفت: مدرس یکی از مراکز آموزشی با در دست 
داشتن مرجوعه قضایی به پلیس فتا مراجعه و در اظهارات اولیه خود به کارشناسان پلیس 
فتا گفت مدتی است از سوی فردی ناشناس در محیط خصوصی تلگرام پیام های مستهجن 
و مطالب غیر اخلاقی دریافت می کنم که مسبب آزار روحی و روانی و مشکلات خانوادگی 

برای من شده است. 
سرهنگ جهانشیری افزود : با توجه به اظهارات این خانم کارآگاهان پلیس فتا تحقیقات 
گسترده خود را برای شناسایی متهم آغاز کردند. وی تصریح کرد: پلیس متهم پرونده که 
دختری جوان بود را شناسایی کرد. این دختر جوان در تحقیقات اولیه پلیس فتا منکر هرگونه 

ارتباطی با پرونده شد و اظهار داشت سیم کارت من در اختیار دامادمان است. در بررسی های 
بعدی درباره ادعای این دختر، شوهر خواهرش به عنوان متهم اصلی پرونده مورد شناسایی 
قرار گرفت. به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، رئیس پلیس فتا خراسان رضوی 
خاطر نشان کرد: متهم که مردی ۳2 ساله و دانشجوی شاکیه بود در مواجه با دلایل فنی ناچار 
به بیان حقیقت شد و انگیزه خود از مزاحمت های مکرر برای شاکی را، کسب نکردن نمره 
قبولی در درس این فرد ذکر کرد که ضمن تکمیل پرونده متهم جهت سیر مراحل قانونی 
به دادگاه اعزام شد. سرهنگ جهانشیری در پایان به کاربران فضای سایبری و شبکه های 
اجتماعی هشدار داد : مراقب افعال خود در فضای سایبری باشیم و هرکاری که در فضای واقعی 
انجام نمی دهیم در فضای سایبری هم انجام ندهیم زیرا در فضای سایبری هم به منظور حفظ 

حقوق شهروندی و حریم خصوصی نظارت کامل صورت می پذیرد. 

  رئیس پلیس فتا یزد با توجه به شیوع پرونده های شرط 
ماده 705،  برابر  گفت:  مجازی  فضای  در  فوتبال  بندی 
قماربازی با هر وسیله  ای ممنوع است و مرتکبان آن به یک تا 

شش ماه حبس یا ضربه شلاق محکوم می شوند. 
به پایگاه اطلاع رسانی پلیس فتا ،سرهنگ حسین رضایی 
رئیس پلیس فتا یزد با بیان اینکه اخیراً پرونده های شرط 
بندی فوتبال در فضای مجازی شیوع پیدا کرده است و افراد 
ساده لوح به راحتی طعمه و هدف سرکرده های این سایت ها 

قرار گرفته و متضرر شده اند و از جهتی با عنایت به جرم بودن 
این موضوع، به تشریح تعدادی از موارد قانونی در برخورد با 

مجرمان این جرائم پرداخت.
 وی گفت: برابر ماده 705 قماربازی با هر وسیله ای ممنوع 
است و مرتکبان آن به یک تا شش ماه حبس یا تا 7۴ ضربه 
شلاق محکوم می شوند و در صورت تجاهر به قماربازی به هر 

دو مجازات محکوم خواهند شد. 
فردی  هر  که  دارد  می  بیان  ماده 708  افزود:  رضایی 

قمارخانه دایر کند یا مردم را برای قمار به آنجا دعوت نماید 
به شش ماه تا دو سال حبس یا از سه میلیون تا 12 میلیون 
ریال جزای نقدی محکوم می شود. رئیس پلیس فتا استان 
یزد با اشاره به شرط بندی و متذکر شدن عواقب این نوع 
جرم از سوی مراجع قضائی، از عموم مردم خواست در صورت 
مواجهه با این موضوع مراتب را سریعاً به وب سایت پلیس فتا 
به آدرس www.cyberpolice.ir بخش تماس با ما گزارش 

کنند.

فرمانده انتظامی استان گلستان از کشف زمین خواری 10 میلیارد ریالی در شهرستان رامیان 
خبر داد. 

سردار سیدمحمود میرفیضی در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، در خصوص 
جزئیات این خبر اظهار داشت: در پی کسب اخباری مبنی بر وقوع چهار فقره تصرف غیرقانونی 
مساحت قابل توجهی از اراضی ملی در منطقه روستا های توابع شهرستان رامیان و دلند، 
پیگیری موضوع به ماموران پلیس آگاهی این شهرستان محول شد.وی افزود: با انجام تحقیقات 
میدانی و بررسی نقشه های هوایی و مرجع و برابر اعلام اداره منابع طبیعی و آبخیزداری و 
دستگاه قضائی شهرستان مشخص شد متهمان مساحت بیش از 1۳1 هزار و 670 متر مربع از 

اراضی ملی را به صورت غیرقانونی به تصرف خود در آورده و به صورت غیرقانونی اقدام به کشت 
و زرع و بهره برداری شخصی کرده اند.

فرمانده انتظامی گلستان تصریح کرد: در این خصوص چهار نفر شناسایی و برای انجام 
تحقیقات تکمیلی به پلیس آگاهی فراخوانده شدند.

این مقام ارشد انتظامی استان ابراز داشت: متهمان به دلیل نداشتن مدارک کافی برای اثبات 
مالکیت، پس از تشکیل و تکمیل شدن پرونده، برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی 
شدند.سردار میرفیضی در پایان خاطرنشان کرد: ارزش ریالی اراضی خلع ید شده 10 میلیارد 

ریال برآورد شده است.

  مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی سنندج از 
کشته شدن یک کودک 5 ساله بر اثر گیر کردن در بالابر خبر 

داد و گفت: در این حادثه یک نفر هم زخمی شد. 
مرتضی سنندجی صبح دیروز در حاشیه جلسه با مدیران 
شهرداری اظهار داشت: خبر گیر کردن سر یک کودک 5 
ساله در میان تسمه های بالابر در یک منزل مسکونی از طریق 

سامانه 125 به این سازمان اطلاع داده شد.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی سنندج 
افزود: در پی این اتفاق بلافاصله نیروهای ایستگاه شماره ۴ و 5  
به محل حادثه اعزام شدند.وی گفت: حادثه در منزل مرحوم 
ماموستا مجتهدی، امام جمعه و نماینده سابق مردم سنندج 
در مجلس خبرگان رخ داده بود که طی آن سر نوه 5 ساله 
وی در میان تسمه های این بالابر گیر کرده و در دم جان خود 
را از دست داده بود. سنندجی افزود: پدر این کودک 5 ساله 

هم برای نجات فرزندش پای خود را بین بالابر قرار داده بود که 
نیروهای این سازمان با استفاده از جک های هیدورلیکی پای 
وی را آزاد کرده و توسط اورژانس 115 به بیمارستان انتقال 
دادند. این مسئول در خصوص نصب آسانسورها و بالابرهای 
غیراستاندارد در اماکن اداری و منازل مسکونی هشدار داد و 
گفت: متاسفانه استفاده از این نوع وسایل غیراستاندارد همواره 

حادثه های دلخراشی را به وجود آورده است.

 فرمانده انتظامی الیگودرز از دستگیری دو کلاهبردار و کشف 955 سکه تقلبی در این 
شهرستان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس ، سرهنگ خدارحم ذلقی گفت: ماموران پاسگاه 
خمه این فرماندهی حین گشت در سطح حوزه به یک دستگاه خودرو پژو ۴05 مشکوك و 

آن را توقیف کردند. 

وی در ادامه گفت : با دستگیری دو متهم ، در بازرسی از خودروی مذکور تعداد 955 سکه 
تقلبی کشف  شد.  ذلقی با اشاره به اینکه ، کلاهبرداران از شگردهای مختلف در جهت به دام 
انداختن افراد ساده لوح استفاده می کنند ، گفت : شهروندان باید مراقب حیله های اینگونه 
افراد باشند و با یک تماس تلفنی که صحبت از یافتن گنج و معامله سکه تاریخی به زبان می 

آورند فریب نخورند. 

سرپرست بازرسی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

دست رد پلیس قم به رشوه 100 دلاری قاچاقچی مواد مخدر

دادستان عمومی و انقلاب کرمان  خبرداد:

کشف باند بزرگ زمین خواری در کرمان 

ارسال پیام های مستهجن به دلیل کسر نمره!

هشدار پلیس فتا در مورد شرط بندی فوتبال در فضای مجازی 

حبس و شلاق در انتظار قماربازان

کشف زمین خواري 10 میلیاردي در گلستان 

در پی یک حادثه دلخراش 

بالابر، جان کودک 5 ساله سنندجی را گرفت

کشف 955 سکه تقلبی در الیگودرز 

آیا برای ورود به یک جمع جدید، قلب تان تندتر 
می زند و احساس می کنید راحت نیستید و گونه های 
بازدید  و  را در دید  این مسائل  قرمز می شود.  تان 
نوروزی بیشتر حس کرده اید و ممکن است تصمیم 
جدیدی گرفته باشید که در سال آینده دیگر خجالتی 
نباشید و بتوانید با اطرافیانتان ارتباط برقرار کنید. اما 

راهکار این مسئله چیست؟
خجالتی بودن یا همان چیزی که باعث می شود شما 
در ارتباط برقرار کردن با دیگران راحت نباشید، تنها 
یک احساس است؛ احساسی که تنها در درون شما 
وجود دارد و فقط خود شما آن را می فهمید. برخی 
مردم خجالتی بودن را با ترس از اجتماع یا بیماری 
فوبیا یکی می دانند، در حالی که این دو با هم فرق 
می کند؛  در بیماری ترس از اجتماع، فرد نسبت به 
نگرانی  و  ترس  دچار  اجتماعی  فعالیت های  تمام 
می شود، در صورتی که فرد خجالتی تنها در شرایطی 

خاص، نگرانی و اضطراب را تجربه می کند.
در کودکی شما چه گذشته است؟  

هنگام قرار گرفتن در موقعیت های اجتماعی که شما 
را عصبی می کنند، از خودتان بپرسید: آیا من نفس 
می کشم؟ آیا من احساس راحتی می کنم؟ آیا من به 

خوبی راه می روم؟
با رشد کودک و بیشتر شدن تجربه ها و فعالیت های 
اجتماعی، فرد در برخی شرایط خاص در مواجهه با 
افراد غریبه یا وارد شدن به محیطی ناآشنا، خجالت را 
تجربه می کند. هر خانواده ای براساس فرهنگ، مهارت 
و سطح دانش و آگاهی های خود درباره تربیت کودک، 
با این وضعیت برخورد می کند. چگونگی این برخورد 
در از بین رفتن یا ماندگار شدن این حس، تاثیر زیادی 
خواهد داشت. تمسخر، تحقیر یا شماتت کردن کودک 
در شرایطی که نسبت به یک وضعیت خاص خجولانه 
رفتار می کند، باعث می شود احساس خجالت به عنوان 

یک صفت دائمی او باقی بماند.
تحقیقات چه می گویند؟

تحقیقات نشان می دهد اکثر افراد در موقعیت های 
مختلف، کمی خجالتی می شوند. مثلا 75 درصد از 
مردم، هنگام مواجهه با یک جمع غریبه و مقتدر که 
ملزم به پاسخگویی به سؤالات آنها نیز باشند، احساس 
خجالت می کنند. 70 درصد از افراد هنگام حضور در 
جمع بزرگی از افراد غریبه، خجالتی برخورد می کنند. 
6۴ درصد افراد نیز هنگامی که با جنس مخالف روبه 
رو یا هم صحبت می شوند، دچار احساس خجالت 
درصد   58 در  خجالت  حس  همچنین  می شوند. 
از افرادی که با جمعی دارای موقعیت اجتماعی یا 
تحصیلات بالاتر مواجه می شوند، به وجود می آید. 
می بینید؟ اگر شما هم خجالتی هستید، امیدوار باشید! 

چندان تنها نیستند.
نشانه های خجالتی ها

افراد خجالتی نشانه هایی دارند که می توان آنها را در 
چند گروه تقسیم بندی کرد؛ برخی روان تنی هستند، 
برخی روان حرکتی و برخی نشانه ها نیز در سبک 
زندگی آنهاست و بلافاصله نمی توان آنها را تشخیص 
داد؛ مگر با زیر نظر گرفتن رفتارها و عادات فرد. افزایش 
ضربان قلب، سرخ شدن صورت، اختلال در تنفس، 
تنش عضلانی، لرزیدن صدا یا تغییر در تن آن، لرزیدن 
دست ها، پاها و لب ها، عرق کردن شدید. همچنین فرار 
کردن از جمع غریبه ها، کم حرف بودن، عبوس بودن 
و کمتر لبخند زدن، عدم برقراری ارتباط بصری مستمر 
و طبیعی با دیگران، عدم برخورداری از روابط دوستانه، 
شخصیتی انفعالی داشتن، بیزاری از دعوت کردن و 
دعوت شدن به مهمانی ها و مجالس، تمایل به سر و کار 
داشتن بیشتر با کتاب و اشیا و لوازم مختلف به جای 
آدم ها، شنونده بودن صرف، تأیید کردن هر چیزی 
بدون بحث و جدل در مورد آن، ترس از مخالفت با 
نظرات دیگران یا بیان نقطه نظرات خود، ترس دائمی از 

مورد تمسخر قرار گرفتن. 
با نگرانی های اجتماعی همگام  کمرویی معمولا 
است. اما چه کنیم تا با به کار بردن این روش ها بتوانیم 

بر آن غلبه کنیم.
کمرویی خود را بشناسید

سعی کنید نوع خجالتی بودن خود را تشخیص 
دهید و تأثیر آن را در زندگی تان مشخص کنید. 

محرك هایی که باعث می شوند این احساس را داشته 
باشید، بشناسید.بدانید که دنیا در حال تماشا کردن 
شما نیست. مردم آنقدر پر مشغله هستند که فرصت 

زیادی برای این کارها ندارند. 
توانایی خود را بشناسید

همه ما قدرت ها و توانایی های خاص خودمان را 
داریم. اگر همه مثل هم بودیم، دنیا دیگر جذابیتی 
نداشت و همه چیز تکراری می شد. چیزی را بیابید 
که در آن مهارت و توانایی بیشتری دارید و روی آن 
متمرکز شوید. با تکیه بر توانایی های منحصر به فردتان 
عزت نفس بیشتری برای خود ایجاد کنید. قدرت های 

خاص تان به شما مزیت های ویژه ای می دهند.
یاد بگیرید که خود را دوست داشته باشید

تحسین و تقدیر کردن خودتان را تمرین کنید. برای 
خودتان یك نامه محبت آمیز بنویسید کارهایی انجام 
دهید که دوست دارید. زمانی را به شناخت خودتان 

اختصاص دهید.
کسب آگاهی

دهید  انجام  می خواهید  که  کاری  درخصوص 
اطلاعات جمع کنید و بعد از این که کاملا مطمئن 
شدید چه می خواهید، دست به کار شوید و هرگز به 
انتظار شهامت روبه رو شدن با ترس هایتان ننشینید، 
نکردن  حرکت  برای  دستاویزی  موضوع  این  زیرا 

می شود.
مشاهده کنید و بیاموزید

همیشه می توان با مشاهده رفتار و عملکرد دیگران 

نکاتی آموخت. شما می توانید با این روش، طرز برخورد 
با دیگران را بیاموزید و آن را تقلید کنید و آنگاه از 
آموخته های دیگرتان به آن افزوده و بتدریج از زندان 
کمرویی بیرون بیایید. وقتی تنها هستید آموخته هایتان 
را تمرین کنید. مثلا فرض کنید در جمعی حاضر شده 
اید سپس با آنها ارتباط چشمی )البته نه خیره شدن( 
برقرار ساخته و حرف هایتان را با آرامش بزنید. این 
روش کمک می کند در شرایط واقعی از روبه رو شدن 
با افراد واهمه ای نداشته باشید. می توانید مقابل آینه 

نشسته و تمرین هایتان را انجام دهید.
از شخصیت فعلی تان دور شوید

افراد خجالتی معمولا شهامت انجام دادن کارهای 
غیرمعمول را ندارند، بنابراین سعی کنید دست به این 
نوع کارها بزنید. مثلا در خیابان مدام از افراد مختلف 
زمان را بپرسید یا وارد مغازه ای شده و قیمت اجناس 
مختلف را بپرسید و الزاما خرید نکنید. این روش باعث 
می شود به مرور کمتر خجالت بکشید. در ابتدا ممکن 
است نتوانید این تمرین را بخوبی انجام دهید، اما 
خودتان را مجبور کنید و ترس و واهمه را کنار بگذارید 

تا نتیجه اش را ببینید.
آرامش ناشی از اعتماد به نفس 

مهارت هایی را که در گذشته آموخته اید یا در حال 
یادگیری هستید، در اولین فرصت به کار ببندید. با این 
روش می توانید خود را فردی لایق بدانید و به واسطه 
نداشتن اطمینان از خود دچار ترس های اجتماعی 
نشوید و باور کنید که توانا هستید. چنین اعتقادی شما 

را از گرداب خجالت و کمرویی رها کرده و می توانید در 
جمع دیگران براحتی ابراز وجود کنید.

نگرانی ها و دلهره ها را از خود بیرون کنید
ترس و نگرانی به طرز طاقت فرسایی شما را در 
تصمیم مثبتی که گرفته اید، مأیوس می کنند. یکی 
از بهترین راه ها برای غلبه بر دلهره و ترس، عمیق 
نفس کشیدن است. چشمان خود را ببندید و نفس 
عمیق بکشید. روی نفس های خود متمرکز شوید 
و به آرامی دم و بازدم را انجام دهید. یك شیوه دیگر، 
تمرین یوگا است. نفس های خود را بشمارید تا وقتی 

که احساس راحتی بیشتر کنید.
به خودتان انرژی مثبت بدهید

کلمات، قدرت و نیرویی باور نکردنی دارند. همه 
چیزهایی را که به طور مکرر برای خود تکرار می کنید، 
گونه عمل  و همان  تان می شنود  ناخودآگاه  ذهن 
می کند. اگر مرتباً با خودتان تکرار کنید که ناتوان و بی 
عرضه یا بسیار خجالتی هستید، بیشتر به سمت این 

خصوصیات سوق می یابید.
رد شدن را بپذیرید

تحسین و تقدیر کردن خودتان را تمرین کنید. برای 
خودتان یك نامه محبت آمیز بنویسید کارهایی انجام 
دهید که دوست دارید. زمانی را به شناخت خودتان 

اختصاص دهید
این را بپذیرید که ممکن است شما نیز پذیرفته 
نشوید. در چنین مواقعی بهتر است سریع جبهه گیری 
نکنید. همه ما انسان ها گاهی اوقات از طرف برخی 
افراد پذیرفته نمی شویم. این حقیقت بخشی از زندگی 
است. اینکه به هنگام رد شدن، چه واکنشی نشان 

می دهیم، مهم است.
سه سوال از خود بپرسید

هنگام قرار گرفتن در موقعیت های اجتماعی که شما 
را عصبی می کنند، از خودتان بپرسید: آیا من نفس 
می کشم؟ آیا من احساس راحتی می کنم؟ آیا من به 

خوبی راه می روم؟
موفقیت ها و پیروزی های خود را ثبت کنید

از این به بعد، موفقیت های بیشتری خواهید داشت؛ 
پس بهتر است آنها را ثبت کنید. شما به درك بهتری 
از خودتان و بینش بیشتری نسبت به حقایق دست 
می یابید؛ حقایق پنهان در اجتماع که گاه هیچ کس به 

آنها توجه نمی کند. 
پیروزی های خود را ثبت و آنها را به شکل یك 
دفتر از وقایع مهم زندگی گردآوری کنید.این کار 
باعث می شود اعتماد به نفس تان نیز افزایش یابد و 
توجه خود را بیشتر روی چیزهایی که به نفع شما 
هستند، متمرکز کنید؛ نه آن چیزهایی که آزارتان 

می دهند. 

میانبرهای ساده برای غلبه بر كمرویی
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ترفندهای اقتصادی
 احمدی نژاد

»تعلیق«. این یکی از پرکاربرد ترین تکنیک هایی است 
که روند جریان سازی را تاثیرگذار می کند. ترفندی که از 
همان روزهای نخست روی کار آمدن محمود احمدی نژاد 

به عنوان رییس دولت نهم در دستور کار قرار گرفت به طوریکه او همواره زمان را به آینده 
ای احاله داد تا از اتفاقی »مهم« رونمایی کند. بر این اساس در همان روزهای نخست دولت 
داری به جای آنکه خبر اتفاق های هسته ای را به صورت مستقیم اعلام کند در همایشی 
حاضر شد و اعلام کرد در یکی از روزهای هفته خبر بسیاری خوشی برای ملت ایران دارد. 
بررسی عملکرد هشت ساله او به دفعات این موضوع را نمایان می سازد که »تعلیق« همواره 
به عنوان یکی از کلیدی ترین تکنیک هایی است که از آن می توان بهره برد. »تعلیق« هایی 
که بعد ها به »بگم؟ بگم؟« رسید و همچنان به عنوان جمله ای دو کلمه ای مشهور در میان 
ادبیات محاوره ای شهروندان رد و بدل می شود؛ اما در میان تمام »تعلیق« هایی که رییس 
دولت های نهم و دهم برای اطلاع رسانی ایجاد کرد یکی از آنها حائز اهمیت است: »جیبی 

که حاوی فهرست مفسدان اقتصادی بود«.
 اصلا احمدی نژاد از همان ابتدا بر این تاکید داشت که اسامی دانه درشت های اقتصادی 
در جیبش است و روزی آن را اعلام خواهد کرد. بارها تاکید کرد که این کار را خواهد 
کردو هر بار شمار زیادی از مردم منتظر پایان این تعلیق بودند که در نهایت به کجا خواهد 
رسید و به همین دلیل در هر نشست خبری و در حاشیه هر نشستی جملگی منتظر بودند 
دست محمود احمدی نژاد یکباره در جیبش برود و آن فهرست معروف را بیرون بکشد. 
این راهکار  تا روزهای پایانی دولت داری او جواب داد و همواره بسیاری منتظر نشتسند تا 
آقای رییس جمهوری از یک فهرست شناخته رونمایی کند که دست آخر نشد تا گروهی 
به طنز بنویسند: »فردی فهرست مفسدان اقتصادی در جیب کتش بود که بعدها مشخص 

شد شماره تلفن دوستانش است.«
حالا احمدی نژاد دوباره بازگشته است و باز هم »تعلیق« ایجاد می کند. اینکه وقتی 
از او پرسیده می شود در انتخابات ریاست جمهوری دور دوازدهم شرکت خواهد کرد یا 
خیر، اینگونه پاسخ می دهد: »سال 96 همدیگر را می بینیم.« همین جمله کافیست که از 
همین حالا نظم ذهنی بسیاری بهم بریزد و این را رویدادی معرفی کنند که می تواند اتفاق  
بسیار پیچیده ای باشد. در کنار این »تعلیق« خبر واریز یارانه 250 هزار تومانی نیز به نقل از 
رییس دولت های نهم و دهم مطرح می شود تا آنها که حافظه تاریخی شان را زود از دست 
می دهند باز هم بپذیرند با وعده های »تعلیق« گونه اقتصادی می توان همواره در عرصه 

سیاست ایران حیات داشت، خبر ساز بود و شرایط را برای یک چهره رای آور آماده کرد. 

وزیر امور خارجه آمریکا:

ایران به حل مسئله سوریه کمک کند
وزیر امور خارجه آمریکا با تکرار ادعاهای بی اساس خود علیه کشورمان در اظهاراتی خصمانه 

گفت: از ایران می خواهیم که به شیوه ای سازنده به تلاش ها برای ایجاد صلح بپیوندد.
به گزارش ایسنا به نقل از خبرگزاری فرانسه، جان کری وزیر امور خارجه آمریکا که 
به منظور دیدار با سران کشورهای عرب حاشیه خلیج )فارس( به منطقه سفر کرده بود، 
در کنفرانس خبری مشترک با عادل الجبیر وزیر امور خارجه عربستان با تکیه بر ادعاهای 
بی اساس غرب و آمریکا درخصوص سیاست های تهران در منطقه مدعی شد: امروز ما 
درباره این مسئله صحبت کردیم که اگر ایران قصد دارد تا صحبت های چند روز پیش 
رئیس جمهورش که گفته بود؛ )ایران( تهدیدی برای مردم منطقه نیست و می خواهد 
با مردم همکاری کند، معنا پیدا کند، جایی که ایران باید شروع کند حمایت از تلاشی 
است که ما مشغول آن هستیم تا در یمن صلح ایجاد کنیم نه اینکه تسلیحات بیشتری در 
اختیار یمن قرار دهد و همچنان به مناقشه دامن بزند. کری در ادامه ادعاهای خود گفت: 
ما از ایران می خواهیم که به شیوه ای سازنده به تلاش ها برای ایجاد صلح بپیوندد و به ما 
کمک کند مسئله سوریه را حل کنیم، نه اینکه به ارسال تسلیحات برای حوثی ها ادامه 
دهد، ایران به تلاش برای ترغیب کردن حوثی ها برای ایجاد صلح ملحق شود و به سمت 
توقف خصومت ها کار کند. به گزارش ایسنا، وزیر امور خارجه آمریکا در روزهای گذشته و 
در دیدارهایش با سران عرب در منطقه خلیج فارس به طور مکرر به طرح ادعاهای خصمانه 
علیه کشورمان پرداخته و ایران را به دست داشتن در اقدامات بی ثبات کننده در منطقه 
متهم کرده است، این در حالی است که سیاست های مداخله جویانه و جنگ طلبانه آمریکا و 
متحدان عربش از جمله عربستان با هدف غارت سرمایه های کشورهایی چون عراق، یمن، 
سوریه و دیگر کشورها منجر به بروز جنگ های داخلی در آن ها شده که تلفات و خسارات 

غیر قابل جبرانی را در پی داشته است. 

سخنگوی وزارت خارجه آمریکا:

برای برنامه های موشکی
 با ایران مذاکره نمی کنیم

معاون سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در توضیح اظهارات اخیر جان کری گفت 
که اگر ایران رفتاری سازنده تر داشته باشد، می توانیم روابطی متفاوت با تهران داشته باشیم.

به گزارش ایسنا، مارک تونر معاون سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در نشست 
خبری روز جمعه خود درپاسخ به سوالی درباره  اظهارات جان کری وزیر امور خارجه این 
کشور که گفته بود، واشنگتن آماده است تا به توافقات جدید با ایران بر سر آزمایش های 
موشکی اش دست یابد، بیان کرد: من جزییات بیشتری در این باره ندارم اما فکر نمی کنم 
که وی قصد داشته بگوید ما یک نوع سیاست جدید یا تمهیدات جدید برای مواجهه با این 
اقدامات پیش گرفته ایم. به طور ساده باید بگویم که وی تنها روی این نکته تاکید کرده است 
که اگر ایران تصمیم بگیرد رفتاری سازنده تر در منطقه اتخاذ کند در آن صورت ما می توانیم 
رابطه ای متفاوت با این کشور داشته باشیم. بر اساس گزارش پایگاه اینترنتی وزارت امور 
خارجه آمریکا، تونر در ادامه در پاسخ به این سوال که آیا آمریکا آماده است تا بر سر برنامه 
موشکی بالستیک ایران وارد مذاکره با این کشور شود، تاکید کرد که خیر، چنین نیست. به 
گزارش ایسنا این اظهارات در حالی است که جانشین فرمانده کل سپاه اعلام کرد: خارج 
از صلاحیت و شایستگی مقامات آمریکایی است که درباره الزامات قدرت دفاعی جمهوری 

اسلامی ایران صحبت کنند.

معاون امور دفاعی نخست وزیر روسیه:

هیچ مانعی در تحویل اس-300 
به ایران وجود ندارد

 دیمیتری راگوزین معاون امور دفاعی نخست وزیر روسیه گفت، هیچ مانعی در تحویل 
سامانه های موشکی پدافند هوایی اس-۳00 به ایران وجود ندارد.

راگوزین در گفت و گو با خبرنگاران تصریح کرد: هیچ گونه مشکلی که در تحویل 
مجموعه های اس-۳00 به ایران مانع ایجاد کند بین تهران و مسکو وجود ندارد. بر اساس 
گزارش ایتارتاس، راگوزین خاطرنشان کرد که مساله خاصی وجود ندارد و قرارداد تحویل 
اس-۳00 با ایران امضا شده و اجرا می شود. وی در پاسخ به این سوال که آیا تحویل اس-

۳00 به ایران آغاز شده است گفت: تاریخ تحویل در قرارداد دولتی روسیه و ایران قید شده 
است. اس-۳00 پی ام او یکی از قدرتمندترین موشك های زمین به هوای قابل استفاده 
در تمامی ارتفاع ها به شمار می رود که توانایی پیگیری همزمان 100 هدف و درگیری با 
12 هدف را دارد. روسیه در سال 2007، قراردادی را برای فروش موشك های اس ۳00 به 
ایران به ارزش 800 میلیون دلار امضا کرد. مسکو در سال 2010 و در پی قطعنامه شورای 
امنیت سازمان ملل برای متوقف کردن فروش سلاح به ایران به خاطر برنامه انرژی هسته 

ای مناقشه برانگیز آن، این قرارداد را معلق کرد. 

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی خبر داد؛

احتمال به تعویق زمان ارائه گزارش برجام 
به دلیل تصویب بودجه 

 سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: باتوجه به این که 
دوستان در وزارت خارجه کاملًا به قوانین اشراف دارند، مشکلی جهت ارائه گزارش نداشته و 

قطعاً ازسوی وزارت خارجه مسئله خاصی برای ارائه این گزارش وجود ندارد.
نوذر شفیعی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به سپری شدن مدت سه ماهه از آغاز اجرای 
برجام، اظهار داشت: درصورتی که اتفاق غیرمترقبه ای پیش نیاید، وزیر امور خارجه در موعد 
مقرر برای ارائه گزارش در کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی حاضر خواهد شد و 
به درباره روند اجرای برجام در این مدت سه ماه گزارش خواهد داد. او ادامه داد: باتوجه به 
این که بنا بود هر سه ماه گزارشی از سوی وزارت خارجه درباره روند اجرای برجام به مجلس 
ارائه شود، آقای ظریف و همکارانش می بایست در تاریخ 27 فروردین ماه در مجلس حاضر 
شوند و گزارش خود را ارائه کنند. سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس همچنین با بیان این که درصورت بروز اتفاقی غیرمترقبه،  ارائه گزارش به زمان 
دیگری موکول خواهد شد، گفت: در صورتی که وزیر محترم در زمانی که می بایست برای 
ارائه گزارش های سه ماه در داخل کشور نباشند یا میهمان خارجی داشته باشند، طبیعتاً ارائه 

گزارش با چند روز تاخیر و در اولین فرصت انجام خواهد شد.
او ادامه داد: در حال حاضر نیز باتوجه به این که مجلس از این هفته درگیر بحث تصویب 
بودجه خواهد شد و معمولاً در چنین شرایطی، مجلس در دو نوبت صبح و بعد از ظهر و در 
تمام روزهای هفته تشکیل جلسه می دهد و تمام زمان خود را به بررسی بودجه اختصاص 
می دهد، احتمال دارد ارائه گزارش وزارت خارجه نیز به دلیل تداخل با بررسی بودجه در 

مجلس، به زمان دیگری بلافاصله پس از اتمام کار تصویب بودجه موکول شود.
شفیعی در پایان تصریح کرد: با این وجود، باتوجه به این که دوستان در وزارت خارجه 
کاملًا به قوانین اشراف دارند، مشکلی جهت ارائه گزارش نداشته و قطعاً ازسوی وزارت 

خارجه مسئله خاصی برای ارائه این گزارش وجود ندارد.

نکتــه

اخبــار

محمد هیراد حاتمی

دولت ترکیه تلاش می کند با تشدید بحران قره باغ، روسیه را وادار 
به حمایت از ارمنستان کند و در نتیجه این رویارویی، وجهه منطقه ای 
و بین المللی کرملین را مخدوش سازد. مواضع ترکیه در قبال بحران 
قره باغ، متفاوت از گروه مینسک و نشست های سه جانبه وزرای 
خارجه ایران، ترکیه و آذربایجان است. این موضوع به ویژه در خصوص 
نشست های سه جانبه قابل توجه است. طی سال های گذشته نشست 
های سه جانبه ای میان وزرای خارجه ایران، ترکیه و آذربایجان برگزار 
شده بود. نشست سال 2011 در ارومیه، 2012 در نخجوان، 201۴ 
در وان ترکیه و اکنون در رامسر. برگزاری چنین نشست های دوره 
ای بیشتر با هدف همکاری های سه جانبه  اقتصادی، صلح، ثبات 
و امنیت منطقه ای صورت می گیرد؛ اما همزمانی نشست رامسر با 
بحران قره باغ، به طور طبیعی این موضوع را به یک موضوع مهم در 
نشست تبدیل کرده و در نهایت طرفین نیز در بیانیه ای بر حل و 
فصل مسالمت آمیز بحران قره باغ تاکید کردند؛ بنابراین مواضع ترکیه 
را باید جدای از نشست های سه جانبه مورد بررسی و ارزیابی قرار 
داد. ترکیه در بحران قره باغ از مواضع آذربایجان حمایت کرد. در عین 
حال خواستار پایان یافتن مناقشه از طریق راه حل مسالمت آمیز بود. 

برخی تحلیلگران بر این عقیده اند که اساسا ایجاد بحران و نقض آتش 
بس بعد از 22 سال، فراتر از اراده نیروهای آذربایجانی و ارمنستانی 
بوده است. آنها این موضوع را عمدتا با تنش میان روسیه و ترکیه یکی 
دانسته و بیان می کنند درگیری های اخیر متاثر از تحرکات روسیه 
است. برخی هم تحرکات ترکیه به ویژه رفت و آمدهای مقامات میان 
دولت آنکارا و باکو پیش از بروز بحران را عامل اصلی می دانند. با این 
حال به آسانی نمی توان ادعا کرد که آیا این بحران ساخته دولت ترکیه 
یا روسیه بوده است. تحلیلگران فرضیه ای را مطرح می کنند مبنی بر 
اینکه پیش زمینه های تنش میان روسیه و ترکیه، علاوه بر سوریه، 

پیشتر بر سر مساله کریمه بوده است. 
دولت روسیه و ترکیه در شمال ترکیه _ شمال دریای سیاه_ و 
در جنوب ترکیه درگیر بوده اند. این درگیری حتی در مرحله ای به 
رویارویی نظامی نیز انجامیده است. این عده از تحلیلگران بر این باورند 
دولت ترکیه احساس می کند در بحران سوریه به خواست ها و اهداف 
خود دست نیافته است. از این رو ترکیه مانع اصلی دستیابی به اهداف 
خود را روسیه آن هم به خاطر حمایت هایش از دولت اسد و مهمتر 
از آن اقدامات نیروی هوایی در بمباران مواضع گروه های مخالف و 

تروریست می داند. بر این اساس یکی از انگیزه های ترکیه، وارد کردن 
روسیه در چالش مقابل غرب می دانند. 

در عین حال برخی هدف قرار دادن هواپیمای روسیه در سوریه 
را نوعی قرار گرفتن ناتو در مقابل روسیه قلمداد می کنند. از طرفی 
دولت اردوغان، سابقه دیگری در این زمینه دارد. برگزاری انتخابات 
سال گذشته ترکیه و واگذاری انتخابات از سوی حزب اردوغان، سبب 
شد او با به هم زدن آتش بس و توافق با پ.ک.ک شرایط داخلی را 
امنیتی کرده و از طریق امنیتی سازی حزب مورد نظر خود را پیروز 

انتخابات کند که اتفاقا نتیجه نیز گرفت. 
در ادامه نیز با تشدید بحران قره باغ، روسیه را وادار به حمایت از 
ارمنستان کند و در نتیجه این رویارویی، وجهه منطقه ای و بین المللی 
کرملین را مخدوش و زمینه احتمال تقابل روسیه و ناتو تشدید یابد 
و روابط روسیه با غرب بحرانی شود. این در حالی است که طی ده 
روز گذشته وزرای خارجه روسیه و آمریکا، مسایل گسترده دو جانبه 
منطقه ای و بین المللی را در دستور کار خود قرار داده و حتی در 
برخی از موضوعات به ویژه بحران سوریه، به توافقاتی دست یافته اند. 
پیش از آتش بس سوریه، در مذاکرات ژنو نیز به توافقاتی دست یافتند. 

دولت ترکیه احساس می کند نتیجه روند مذاکرات روسیه و آمریکا 
منجر به رها شدن ترکیه در یک مرز طولانی خصومت آمیز با سوریه 
به خصوص با حضور نیروهای داعش و گروه های تروریستی مختلف 
و از همه مهمتر حضور نیروی جدی پ.ک.ک خواهد شد. طی دو ماه 
اخیر شاهد صحنه درگیری عجیبی میان نیروهای ترکیه و پ.ک.ک 
بوده که دامنه عملیات نظامی حتی به آنکارا و استانبول نیز کشیده 
شده است. از این رو انگیزه های ترکیه برای تشدید بحران قوی است. 
ترکیه با درگیر کردن دیگران در بحران در مناطق دیگر سعی می کند 
جلوی توافقات روسیه با غرب بگیرد و اینکه خود به تنهایی درگیر 
بحران نباشد. البته واقعیتی وجود دارد مبنی بر اینکه بحران سازی 
های ترکیه تا به امروز به نفع این کشور نبوده است. از یک طرف این 
کشور زیان هایی در بحران سوریه دیده و از طرف دیگر عملیات های 
گسترده ای حتی در برخی از شهرهای ترکیه میان نیروهای ارتش و 
پ.ک.ک _ گروهای مخالف مسلح _ وجود دارد. حال بحرانی شدن 
منطقه قفقاز به نفع کشورهای منطقه و به خصوص ترکیه نخواهد بود.
جهانگیر کرمی
 استاد دانشگاه و تحلیلگر مسائل روسیه – ترکیه

رضا ضراب یکی از سرمایه دارانی است که هر چند در تهران 
متولد شده است، اما تابعیت دوگانه ترکیه و آذربایجان را دارد و 
عاشق خواننده های مشهور ترک است اما برای ایرانیان ارتباطش 
از علایق  تر  مهم  ایران  تاریخ  مالی  فساد  پرونده  بزرگترین  با 
شخصی است و شنیده ها حاکی از استرداد رضا ضراب توسط 
آمریکا به ایران است و حالا احتمال محاکمه وی در ایران می تواند 
ابعاد پنهان این پرونده فساد بزرگ را برای افکار عمومی و ناظران 

حکومتی بیش از پیش آشکار کند.
دو هفته پیش رضا ضراب توسط دولت فدرال ایالات متحده 
به همراه کاملیا جمشیدی و حسین نجف  زاده به اتهام دور زدن 
تحریم های ایران در بازه زمانی 2010 تا 2015 بازداشت شدند.

پس از اعلام رسمی دلیل بازداشت ضراب در آمریکا وکیل 
بابک زنجانی، به بهره برداری از این مساله پرداخت و مدعی شد 
که این اعلام جرم علیه رضا ضراب خود دلیلی محکم برای تبرئه 
متهم میلیاردی است. هر چند بابک زنجانی در تمامی دفاعیات 
خود هیچگاه از ضراب و خط واصل بین خود و ضراب نام نبرده، 
اما این اظهارات وکیل زنجانی پیام های مهمی را در برداشت و 
مهمترین آن ها تایید ارتباط بین دو فرد مساله دار زنجانی و 
ضراب از سوی نزدیکان زنجانی است. در همان زمان هایی که 
بحث بابک زنجانی و اتهامام های مالی وی در رسانه ها باز شد، 

چند قضیه به موازات یکدیگر مطرح گشت.
1- بابک زنجانی باید همکار هایی بین مقامات  اجرایی و 
نظارتی کشور داشته باشد تا آنجا که برخی گمانه زنی ها مبنی 

بر این بود که بابک زنجانی پیاده نظام این تخلف میلیادری است 
و قطعا دانه های درشت تری در پس این پرونده ده هزار میلیارد 

تومانی وجود دارند. 
2- افرادی از بدنه شبکه بانکی و صرافی ها بابک زنجانی را در 

این راه کمک کرده اند. 
ترکیه،  مثل  کشورهایی  جمله  از  کشور  از  خارج  در   -۳
تاجیکستان و مالزی فرد یا افرادی با مجموعه کاری زنجانی، تحت 
عناوین مختلف از جمله شرکت سورینت همکاری داشته اند. یکی 

از دلایلی که بابک زنجانی از هم داستان های خود در پرونده تخلف 
بزرگ نفتی، سخنی به میان نمی آورد، احتمال افشای جزئیات 
بیشتر و آشکار شدن ردپاهای دانه درشت ها در سه دسته فوق 
بود. از همین رو با ظرافت و تبحر خاصی در تمام طول مدت 
دادگاه از ارتباط خود با ترکیه و محورهای ارتباطی اش سخن 

به میان نیاورد. 
اکنون وکیل بابک زنجانی به صراحت در اشتباهی استراتژیک 
از ارتباط بین زنجانی و ضراب سخن به میان آورده است و باوجود 
اینکه تیم »زنجانی« سعی می کرد ارتباط مستقیمی بین این 
دو مطرح نشود چرا که در خصوص این ارتباط نام برخی افراد 
دیگر نیز مطرح است. اقرار به ارتباط بابک زنجانی و رضا ضراب 
این حق را برای ایران ایجاد می کند تا دستگاه قضایی جمهوری 
اسلامی، درخواست استرداد مجرمین دستگیر شده در آمریکا و 
آغاز محاکمه علنی آنها را از دولت آمریکا انجام دهد. چرا که بابک 
زنجانی و برخی نزدیکان وی هم اکنون به دلیل تخلفات گسترده 
مالی در حال محاکمه هستند و سه نفر از متهمان پرونده مذکور 

به اعدام محکوم شده اند. 
به گزارش جماران به نقل از اعتدال، علاوه بر لزوم توجه بیشتر 
دستگاه های مربوطه در خصوص ابعاد پرونده فساد بزرگ پولهای 
نفت، توجه به ایادی باند مذکور که در همان زمان در سایت های 
خبری منتشر شد نیز باید حساسیت داشته باشند، مخصوصا دو 
بانک پارسیان و سرمایه که بارها از آنها به عنوان پل ارتباطی بابک 

زنجانی نام برده شده است. 

 دبیر شورای عالی حوزه های علمیه سراسر کشور، تأکید کرد: 
مخالفت ها با برجام، مغرضانه، به دور از انصاف و خلاف نظر رهبری 

است.
آیت الله مرتضی مقتدایی در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایلنا، با 
اشاره به سیاه نمایی های اخیر مخالفان دولت به بهانه انتقاد از توافق 
هسته ای و برجام، اظهار داشت: اگر چه بحث برجام یک امر تخصصی 
است اما ما باید توجه مان بیشتر معطوف به نظرات مقام معظم رهبری 
باشد چرا که ایشان با دوراندیشی های بسیار صحیح و مطابق با واقع 
در مسائل مختلف از جمله برجام و توافق هسته ای نکات خود را 

بیان می کنند.
ایراد گرفتن ها از برجام به سیاه نمایی می ماند

وی با تأکید بر این که تمام مسائل مربوط به بحث توافق هسته ای 
و حتی ریز اقدامات آن با نظر و مشورت مقام معظم رهبری انجام شده 
و نگاه ما نباید جدای از نگاه ایشان باشد، گفت: متأسفانه این روزها، 
بسیاری از ایراداتی که از دولت آقای روحانی و مثلا بحث برجام و توافق 
هسته ای می شود مغرضانه و بدور از انصاف است؛ از طرفی این ایراد 
گرفتن ها که به سیاه نمایی می ماند، مطابق با واقع و مطابق نظر رهبر 
معظم انقلاب هم نیست. نائب رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه 
قم خاطرنشان کرد: می بینیم که رهبری در جاهای مختلف از قضیه 
برجام و توافق هسته ای حمایت و آن را تأیید کردند؛ ایشان از طرفی 
افراد مذاکره کننده را مؤمن، متدین، شجاع و دلسوز خطاب کردند و از 
زحمت هایی که برای برجام و توافق هسته ای کشیدند، تقدیر و تشکر 
کردند، منتها نباید فراموش کنیم که طرف مقابل نیز، طرفی است که با 

نظام عناد و دشمنی دارد و از هر اقدامی علیه ما فروگذار نخواهد کرد.
مانع تراشی دشمنان را نباید به حساب 

عدم پیشرفت برجام بدانیم
وی گفت: مذاکره کنندگان کشورمان در موضوع توافق هسته ای 
زحمت کشیدند و قطعا کارهای خوبی انجام شده است و به قول مقام 
معظم رهبری بهتر از این نمی شد اما با تمام زحماتی که مذاکره 
کنندگان جمهوری اسلامی ایران داشتند، باید توجه داشت که طرف 
مقابل ما، معاند است و مطلوبش نیست که تحریم های ظالمانه ای که 
در طول سال ها علیه ملت ما وضع کرده بودند، به یکباره برداشته شود 
و به همین دلیل دائما کارشکنی می کنند؛ بنابراین پیشرفت هایی که 

باید پس از توافق انجام می شد به دلیل مانع تراشی ها و دشمنی ها 
به طور کامل انجام نشده است؛ البته این مانع تراشی ها را نباید به 
حساب عدم پیشرفت برجام و کارایی نداشتن توافق هسته ای بدانیم.

اجرای برجام به نفع اقتصاد و امنیت کشور است
آیت الله مقتدایی خاطرنشان کرد: البته اگرچه مقام معظم رهبری 
توافق هسته ای را خوب توصیف کرده و تصریح کردند که بهتر از این 
نمی شد، اما در اجرای برجام به صورت کامل، باید تحمل و صبر 
کنیم، زیرا این موانعی که دشمنان مان پیش می آورند به تدریج 
حل می شود. وی افزود:  امید است آن طور که برادران مذاکره کننده 
گفتند، برجام اقدام و عملیاتی شده، چرا که اجرای آن به نفع کشور و 
به نفع اقتصاد و امنیت کشور است؛ امیدواریم خدا عنایت کند و این 

موانعی که دشمنان ایجاد می کنند برطرف شود و مفاد برجام آن جور 
که آقایان زحمت کشیدند و انتظار هست، تحقق یابد.

روحانی و دولتمردان حسن نیت دارند
عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان این که آقای روحانی و 
دولتمردان حسن نیت دارند، گفت: شکی نداریم که دولتمردان و 
مخصوصا آقای روحانی با حسن نیتی که دارند، در مقام این هستند 
که انشاالله کشور از نظر اقتصادی پیشرفت خوبی داشته باشد، چرا که 
می بینیم در مقام حمایت از مردم و پشتیبانی از اقتصاد مردم تلاش 
دارند و واقعا شکی نیست در پیاده کردن اقتصاد مقاومتی برنامه دارند.

سیاه نمایی علیه خدمات دولت زیبنده نیست
وی با بیان این که سیاه نمایی علیه خدمات دولت آقای روحانی 

زیبنده نیست، خاطرنشان کرد: این بداخلاقی ها و مخالفت کردن ها 
و دامن زدن به مطالبی خلاف واقعیت به صلاح نظام و مردم نبوده 
و از طرفی موافق نظر رهبر معظم انقلاب هم نیست؛ یعنی با نظرات 

ایشان تطابقی ندارد.
با سنگ اندازی در کار مسئولان، تلاش ها نتیجه نخواهد داد

آیت الله مقتدایی با بیان این که برای پیشرفت کشور نیاز به وحدت 
داریم، گفت: امروز شاهد همت و تلاش مسئولان کشور هستیم و از 
این رو انتظار می رود همگان با همدلی و همراهی با تلاش های صورت 
گرفته، در راستای رفع موانع و مشکلات کشور گام برداشته که این 
مهم به نفع نظام جمهوری اسلامی و اقتصاد کشور خواهد بود، اما 
اگر خدای ناکرده مخالفت و سنگ اندازی در کار مسئولانی که در 
حال تلاش هستند صورت گیرد و وحدت کشور خدشه دار شود، هر 

تلاشی هم که صورت گیرد، نتیجه ای نخواهد داد.
وی خاطرنشان کرد:  حضرت امام خمینی )ره( در اوایل پیروزی 
انقلاب گفتنتد این پیروزی بدست آمده به خاطر وحدت ملت بود، 
اگر وحدت نباشد، هر کار جدی هم صورت گیرد، شاهد پیشرفت و 

نتیجه مطلوب نخواهیم بود.
مخالفان برجام ان شاءالله که قصد خیانت ندارند

این استاد خارج فقه حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد:  کسانی که 
به انتقاد و مخالفت با برنامه های دولت و برای مثال مخالفت با برجام 
و توافق هسته ای می پردازند،  ان شاءالله که قصد خیانت ندارند و فقط 
برداشت هایشان این گونه است، اما باید تأمل کرده و بدانند که نتیجه 
کارشان خلاف تحقق اقدام عملی برای تحقق اقتصاد مقاومتی است.

مخالفان، اذهان مردم را منحرف نکنند
آیت الله مقتدایی در پایان گفت: قطعا اگر منتقدان و مخالفان 
دولت، دلسوزانه نقدهای خود را بگویند و مطرح کنند برای کشور هم 
مفید خواهد بود اما اگر از حالت انتقاد خارج و به سیاه نمایی تبدیل 
شود، مفید نخواهد بود؛ قطعا به کارهای دولت نیز نقد وارد است و 
شکی در این موضوع نیست؛ اگر انتقاد به صورت سازنده و صحیح 
مطرح شود، آقای رئیس جمهور و دولت می پذیرند اما اگر انتقاد 
وارد نیست، مخالفان نسبت به ادامه آن اقدام نکرده و اذهان مردم را 
منحرف نکنند، چرا که این کار وحدت و همدلی را خدشه دار خواهد 

کرد و در راستای شرع و پیشبرد انقلاب نیز نخواهد بود.

 قائم مقام حزب اعتمادملی با اشاره به حمله های اخیر مخالفان 
دولت برای زیر سؤال بردن دستاوردهای دولت به ویژه در بحث برجام 

گفت: بحث برجام نیست، آنها می خواهند دولت روحانی نباشد.
حجت الاسلام رسول منتجب نیا در گفت وگو با  ایلنا، با اشاره به 
شدت گرفتن فعالیت های مخالفان دولت به بهانه ناکارآمد جلوه دادن 
برجام و زیر سؤال بردن تلاش های دولت برای توافق هسته ای، اظهار 
داشت: واقعیت این است که اصل قضیه و تحرکات افراطیون بحث 
برجام یا دیگر موفقیت های دولت تدبیر و امید نیست، بلکه اصل 
قضیه و هدف نهایی آنها بر سر کار نبودن آقای روحانی و دولت ایشان 
در دوره دوم ریاست جمهوری است؛ آنها نمی توانند دولت روحانی و 

مقبولیت او در میان مردم را تحمل کنند.
افراطیون نمی توانند دستاوردهای دولت را ببینند

او با بیان این که متأسفانه برخی مخالفان دولت و افراطیون این 
مملکت نمی توانند دستاوردها و موفقیت های دولت تدبیر و امید را 
ببینند، گفت: مخالفان دولت برای رسیدن به هدف خود در انتخابات 
سال 96 و کنار زدن دولت آقای روحانی، به هر کاری دست می 
زنند و می بینیم هر گامی که دولت بردارد حتی اگر خوب بودن آن 
اقدامات و رضایت مندی مردم از آن اقدامات واضح و آشکار باشد، 
آن را زیر سؤال می برند و تلاش می کنند دستاوردهای دولت را 

زشت جلوه دهند.
قائم مقام حزب اعتمادملی خاطرنشان کرد: در قضیه حل معضل 
انرژی هسته ای که سالیان سال به صورت مشکل لاینحل در آمده 
بود، دیدیم که آقای دکتر روحانی، دکتر ظریف و سایر مذاکره 
کنندگان توانستند با جلب حمایت بزرگان نظام و با به کارگیری تدبیر 
و هوشیاری، آن مشکل بزرگ را حل کنند، اما برخی افراطیون که 
نمی خواهند آقای دکتر روحانی و دولت او به عنوان یک دولت کامیاب 
و موفق در میان مردم جلوه کند، شروع به تخریب غیرمنصفانه برجام 
کرده، شاید به هدف خود که همان نبودن آقای روحانی به عنوان 
رئیس جمهور دوره بعد باشد برسند و البته برای رسیدن به این هدف 
حتی حاضرند به بهانه انتقاد از برجام، دستاوردهای نظام در مواجهه با 

طرف های غربی را خدشه دار کنند.
قائم مقام حزب اعتمادملی با بیان اینکه جمع کمی در کشور 
هستند که نمی توانند پیشرفت های کشور و رضایت مردم را ببینند، 

گفت: این عده همیشه دوست دارند مملکت در جنگ و آشوب و 
در اضطراب باشد.

او با بیان این که برای به ثمر رسیدن بحث توافق هسته ای و 
برجام، باید شکرگزار پروردگار و قدردان مسئولانی باشیم که خطرات 
بزرگی را از کشورمان دور کردند، گفت:  برخی از مخالفان دولت که 
نگاه غیرمنصفانه ای به مسائل دارند، احساس می کنند دولت آقای 
روحانی که در سیاست خارجی موفق بوده، اگر در مباحث داخلی 
نیز به صورت اساسی وارد شود، می تواند مسائل اقتصادی و حتی 
سیاسی و فرهنگی را درست کند و با ایجاد رضایتمندی عمومی از 
اقدامات دولت، این دولت ادامه دار خواهد بود و چون نمی خواهند و 
نمی توانند توفیق های دولت تدبیر و امید را برتابند، به عناوین مختلف 

سعی در زیر سؤال بردن خدمات ارزشمند دولت دارند تا از این راه 
به اهداف خود برسند.

از هم اکنون در پی ناکام جلوه دادن دولت 
برای بهره برداری در سال 96 هستند

منتجب نیا با بیان این که قصاص قبل از جنایت کار عقلانی نیست 
و حتی زشت و غیرمنصفانه است، گفت: مشاهده می کنیم که به 
محض اعلام برنامه های دولت برای آینده کشور و برای مثال اصلاح 
اوضاع داخلی از جمله در زمینه اقتصادی تندروهایی که با روی کار  
آمدن دولت روحانی دستشان از بسیاری منابع و منافع قبلی شان 
کوتاه شده، شروع به حمله به دولت کرده و این برنامه دولت برای 
بهبود اوضاع اقتصادی را زیر سؤال می برند و هدفشان این است که 

دولت نتوانند مانند بحث توافق هسته ای و اصلاح اوضاع سیاست 
خارجی که با موفقیت آن را پشت سر گذاشت، حداقل در مسائل 

داخلی توفیق خاصی حاصل کرده و به منویاتشان برسند.
او با بیان این که تندروها داخلی، پروژه تخریب دولت روحانی برای 
ناکام شدن در انتخابات 96 را از هم اکنون کلید زده اند، گفت: آقایان 
از هم اکنون در پی ناکام جلوه دادن دولت برای بهره برداری در سال 
96 هستند و در برخی جلساتشان هم گفتند ما باید به هر ترتیبی که 
شده تلاش کنیم آقای دکتر روحانی رئیس جمهور یک دوره ای باشد 
و فرد دیگری را جایگزین او کنیم؛ این تندروها، چه بسا حاضر باشند 
از هر افرادی؛ حتی آنها که سابقه مدیریتی ندارند، استفاده کنند تا 

دولت روحانی زمین بخورد.
مردم توجهی به بازی های شیطنت آمیز
 برخی مخالفان غیرمنصف دولت ندارند

این فعال سیاسی گفت: تحرکات تندروها و سیاه نمایی علیه 
خدمات ارزشمند دولت تدبیر و امید، اگرچه زمینه سازی برای 
انتخابات سال 96 است، اما خوشحالیم که مردم آگاه هستند و 
در انتخابات 9۴ این واقعیت را نشان دادند؛ مردم در انتخابات 9۴ 
علیرغم همه زمینه سازی های پیش از انتخابات و نامهربانی هایی 
که در انتخابات اخیر صورت گرفت، به صورت فعال به صحنه 
انتخابات آمدند و وارد شدند و حرف آخر را زدند؛ ما از مردم 
رو  این  از  و  هستند  هوشیار  که  می دانیم  و  هستیم  مطمئن 
توجهی به این توطئه ها و بازی های شیطنت آمیز برخی مخالفان 

غیرمنصف دولت ندارند.
او با بیان این که اگر برخی مخالفان افراطی دولت، در داخل کشور 
سنگ اندازی نکنند، سیاست خارجی ما سامان پیدا کرده است، گفت:  
متأسفانه عده ای در داخل کشور با هدف از بین بردن توافق هسته ای 
ایران با قدرت های جهانی و برجام یا حداقل بی اثر کردن آن در حال 
فعالیت هستند که امیدواریم با تذکر مسئولان نظام دست از اقدامات 

خود بردارند.
منتجب  نیا در پایان گفت:  در مقابل سنگ اندازی های داخلی، ملت 
باید آگاه باشند که خوشبختانه هستند و در مواقع لازم نیز اقدام 
خودشان را با شرکت در انتخابات و رأی خود نشان می دهند، کما این 

که در انتخابات اخیر شاهد آن بودیم.

نائب رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

مخالفت ها با برجام، خلاف نظر رهبری  است 

رسول منتجب نیا:

هدف تندروها، یک دوره ای کردن دولت روحانی است

قره باغ صحنه اختلاف کدام کشورهاست؟

ترکیه به دنبال بحران سازی منطقه ای

استرداد رضا ضراب به ایران و افشای نقش همدستانش
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فرمانده انتظامی استان قم با 
اینکه در سال گذشته  به  اشاره 
۳7 باند بزرگ تهیه و توزیع مواد 
مخدر متلاشی شده، گفت: 9 هزار 
و 289 نفر معتاد در سال 9۴ از 

سطح معابر جمع  آوری شده اند.
سردارکاظم مجتبایی با اشاره 
در  ناجا  دستگیری های  آمار  به 
سال گذشته اظهار کرد: در سال 
گذشته ۳9 هزار و 9۳0 نفر به 
دستگیر  مختلف  جرایم  دلیل 
شدند که 5۳ درصد از این افراد 

بیکار بودند.
وی با بیان اینکه 75 درصد 
از افراد دستگیر شده بدون سابقه 
دستگاه های  باید  افزود:  بودند، 
مختلف تلاش جدی تری داشته 

باشند تا بتوانیم شاهد کاهش میزان دستگیری و وقوع 
جرم باشیم. فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به کاهش 
یک درصد وقوع سرقت در قم بیان کرد: جرایم خشن 50 
درصد، سرقت به عنف ۳0 درصد و سرقت با پوشش 58 

درصد کاهش یافته است.
وی از کاهش ۳5 درصدی وقوع قتل خبر داد و یادآور 
شد: میزان کشفیات مواد مخدر در سال جاری 8.5 تن 

بوده است و این در حالی است که سال گذشته ۴.9 تن 
مواد مخدر کشف شده بود.

مجتبایی با اشاره به اینکه ۳7 باند بزرگ تهیه و توزیع 
مواد مخدر متلاشی شده است، گفت: 9 هزار و 289 نفر 

معتاد در سال 9۴ از سطح معابر جمع  آوری شده اند.
وی با اشاره به دستگیری 225 نفر در زمینه قاچاق 
کالا تاکید کرد: استان قم در زمینه مقابله با قاچاق کالا از 

استان های برتر کشور است.

قم  استان  انتظامی  فرمانده 
وقوع  درصدی  پنج  کاهش  از 
تصادفات در سال گذشته خبر 
میزان  در  کرد:  اضافه  و  داد 
هفت  یعنی  نفر   20 کشته ها 
گذشته  سال  به  نسبت  درصد 
کاهش داشته ایم. وی همچنین 
خاطرنشان کرد: متاسفانه وقوع 
در  گذشته  سال  در  تصادفات 
استان قم 10 هزار و 160 مجروح 

بر جای گذاشته است.
مجتبایی با اشاره به ساماندهی 
اتباع غیرمجاز ادامه داد: ۳9 هزار 
و ۴52 نفر از اتباع غیرمجاز در 
به  و  شده  دستگیر   9۴ سال 

اردوگاه ها منتقل شده اند.
به  وی  فارس،  گزارش  به 
فعالیت های پلیس فتا اشاره کرد و گفت: در عرصه تخلفات 
اخلاقی، اقتصادی و  غیره 170 نفر توسط پلیس فتا 
دستگیر شدند و متهمان در اختیار دستگاه قضایی قرار 
گرفتند. فرمانده انتظامی استان قم از توقیف 22 هزار و 
210 دستگاه موتورسیکلت متخلف در سال گذشته یاد 
کرد و افزود: در بخش فعالیت های معاونت اجتماعی پلیس 

قم، 12 هزار و 6۳7 نفر از مشاوره  بهره مند شده اند.

فرمانده انتظامی استان قم: در سال گذشته

37 باند بزرگ تهیه و توزیع مواد مخدر متلاشی شد

اخبــار
سقائیان نژاد :

شهرداری باید محور امور اجرایی 
شهر باشد 

شهردار قم گفت: با توجه به گستره خدمات شهرداری ها و لزوم یکپارچه 
سازی خدمات شهری، شهرداری باید محور امور اجرایی شهر باشد تا از موازی 

کاری جلوگیری شود. 
دکترسقائیان نژاد با تاکید بر لزوم یکپارچه سازی خدمات در شهر تصریح 
کرد: اگر تمام ارگان های شهر به صورت یکپارچه و هماهنگ خدمات خود را ارائه 
کنند علاوه بر کاهش حجم زیادی از هزینه ها، مدیریت خدمات نیز به درستی 
صورت می گیرد. وی با تاکید بر اینکه شهرداری باید محور فعالیتهای اجرایی شهر 
باشد، تصریح کرد: یکپارچه سازی خدمات در این بحث از اهمیت بالایی برخوردار 
است چرا که به عنوان نمونه اگر خیابانی احداث و آسفالت شد بعد از چند ماه 
دوباره توسط ارگانی دیگر تخریب نشود و هزینه ها هدر نرود. شهردار قم با تاکید 
بر ضرورت برنامه محور بودن فعالیت های ارگان های مختلف در شهر، تصریح 
کرد: همانطور که شهرداری قم در حال برنامه ریزی و نوشتن برنامه 5 ساله است، 
ارگان های دیگر هم باید این کار را انجام دهند که اگر اقدامی در شهر صورت 
می گیرد ارگان های دیگر پیش از آن اقدامات مرتبط با خود را در آن انجام دهند. 
وی ایجاد کانال مشترك تاسیسات شهری را یکی از موارد یکپارچه سازی اقدامات 
و عملکرد هماهنگ ادارات شهری عنوان کرد و گفت: کانال مشترك تاسیسات 
نجات بخش شهر است که از بسیاری از مشکلات موجود در شهر و هزینه های 
گزاف جلوگیری می کند. سقائیان نژاد با بیان اینکه شورا باید محلی برای نظارت 
تامه بر تمام ارگان ها باشد و محور خدمات نیز شهرداری ها باشند،  افزود: تحقق 
این مهم نیازمند اصلاح چارچوب ها و قوانین است تا وظایف منطقه ای به پارلمان 
شهری واگذار شود و موتور اجرایی و هماهنگ کننده هم شهرداری ها باشند و 
اگر این امر محقق شود هزینه های شهر کاهش یافته و خدمات رسانی به مردم 

توسعه پیدا می کند.
 

قاری قرآن عنوان کرد:

ارائه خدمات ویژه شهرداری قم 
در راه اندازی مصلی قدس

معاون شهردار قم گفت: با شروع برگزاری نماز در مجموعه مصلی قدس 
اقداماتی توسط سازمان های  اتوبوسرانی، تاکسیرانی، حمل و نقل و زیباسازی 

انجام و سرویس دهی لازم به نمازگزاران ارائه شده است.
دکترعلیرضا قاری قرآن با اشاره به برگزاری نماز جمعه در مصلی قدس 
قم اظهار کرد: خوشحال هستیم که مصلی قم بعد از زحمات بسیاری که 
کشیده شد به مرحله بهره برداری رسید. وی افزود: شهرداری قم با توجه به 
هماهنگی های انجام شده بخشی از وظایف را بر عهده گرفت و این وظایف 

شامل آماده سازی محوطه بیرونی و محوطه داخلی بوده است.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم خاطرنشان کرد: ماه ها 
همکاران ما در شهرداری منطقه هفت و مجموعه های عمرانی مشغول فعالیت 
در مصلی بوده و وظایف محوله را انجام دادند. وی بیان کرد: با شروع برگزاری 
اتوبوسرانی،  اقداماتی توسط سازمان های   نماز در مجموعه مصلی قدس 
تاکسیرانی، حمل و نقل و زیباسازی انجام و سرویس دهی لازم به نمازگزاران 
ارائه شده است. معاون شهردار قم با بیان اینکه در طول دو تا سه هفته نخست 
برگزاری نماز جمعه مشکلاتی که وجود داشته باشد احصا شده و برطرف 
می شود، اظهار کرد: در چند ماه گذشته پارکینگ زائر برای برگزاری نماز 
جمعه رایگان اعلام شد و در پارکینگ بلوار زائر نیز همین رویه اعمال می شود.

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم خبرداد:

احداث 18 پارك در مناطق هشت گانه 
تا نیمه اول امسال

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: بررسی 
کامل طرح ها، انجام کامل رفع معارض ملکی و تاسیساتی پیش از اجرای 
پروژه ها انجام می شود و این امر سبب می شود اجرای پروژه در حداقل زمان 

ممکن تحقق پذیرد.
عباس حلوائی زاده با اشاره به پیگیری پروژه های عمرانی در سال جاری اظهار 
کرد: بنا داریم پروژه های نیمه تمام را به پایان برسانیم که از جمله آنها میتوان به 
تقاطع غیرهمسطح کمربندی امام علی )ع( با بلوار عمار یاسر، تکمیل رمپ و 
لوپ های تقاطع 9 دی، تقاطع غیرهمسطح بلوار میثم، تقاطع عمار یاسر با 15 
خرداد و تقاطع بلوار پیامبر اعظم با بلوار شهید کریمی اشاره نمود. وی خاطرنشان 
کرد: در سال جاری به دنبال برطرف کردن گره های ترافیکی می باشیم که پس 
از شناسایی، برطرف کردن معارض ملکی و تاسیساتی انجام می شود تا در حداقل 
زمان ممکن احداث این موارد تحقق بپذیرد که در این زمینه می توان به تقاطع 
بلوار جمهوری با شهیدان محمود نژاد، تقاطع غیرهمسطح بلوار زینبیه و تکمیل 
رمپ و لوپ تونل غدیر در سال جاری اشاره کرد. مدیرکل نظارت بر امور عمرانی 
و ساختمانی شهرداری قم با بیان اینکه بررسی کامل طرح ها، انجام کامل رفع 
معارض ملکی و تاسیساتی پیش از اجرای پروژه ها انجام می شود  گفت: این امر 
سبب می شود اجرای پروژه در حداقل زمان ممکن تحقق پذیرد و شیرینی آن 
برای مردم شهر باقی بماند. وی خاطرنشان کرد: روکش معابر فرعی و اصلی در 
سطح شهر از دیگر امور است که تامین مصالح خام از جمله قیر، شن و ماسه 
در سال گذشته انجام شده و در سال جاری تمام ردیف های بودجه سال 95 
محقق می شود. حلوائی زاده اعتبارات سفر رهبری را مورد توجه قرار داد و افزود: 
احداث 18 پارك در مناطق هشت گانه و احداث دو کمپ مسافران و زائران در 
بوستان های غدیر و فدك در این بخش قرار می گیرد که پارك ها و کمپ ها تا نیمه 

اول سال به بهره برداری می رسد.

شهردار منطقه 8 قم اعلام کرد:

پیش بینی توسعه 450 هکتاری 
فضای سبز در پردیسان

شهردار منطقه 8 قم گفت: در طرح تفصیلی این منطقه توسعه ۴50 
هکتاری فضای سبز پیش بینی شده است.

سیدعبدالله سلیمانی با اشاره به فعالیت های شهرداری منطقه هشت برای 
توسعه فضای سبز و درختکاری در این منطقه اظهار کرد: یکی از کمبودهای 
شهری قم مساله فضای سبز است که در این راستا توسعه عرصه های سبز و 
درختکاری در اولویت شهرداری قرار گرفته است. وی به احداث بیش از 10 
بوستان محله ای در پردیسان اشاره کرد و افزود: سال گذشته بیش از 100 
هکتار فضای سبز نیز در منطقه هشت ایجاد شد و برنامه های این بخش در 
سال جاری ادامه خواهد داشت. شهردار منطقه هشت قم با بیان اینکه در طرح 
تفصیلی این منطقه پیش بینی توسعه ۴50 هکتاری فضای سبز شده است، 
گفت: در طرح تفصیلی ۴50 هکتار از عرصه های منطقه هشت به عنوان 
فضای سبز مشخص شده و در این راستا بخش زیادی از آنها ایجاد شده است. 
وی ادامه داد: در اوایل سالجاری 250 هکتار از این عرصه ها درختکاری و 
تبدیل به فضای سبز خواهد شد و مابقی عرصه ها نیز با رفع معارضات و تامین 
امکانات لازم ایجاد می شود. سلیمانی همچنین با اشاره به ایجاد 7 هزار متر 
شبکه آب خام در پردیسان تصریح کرد: در سال گذشته نیز 21 هزار مترمربع 
شبکه آبیاری زیرفشار و قطره اجرا شده است. وی توسعه خدمات رفاهی در 
بوستان غدیر را مورد توجه قرار داد و گفت: برنامه های رفاهی متعددی برای 
بوستان غدیر پیش بینی شده تا این بوستان به کمپ زائر تبدیل شود و در این 

راستا امکانات لازم در حال تامین می باشد.

رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم عنوان کرد

اورژانس مسئول پوشش امدادی 
نماز جمعه قم

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: 2 
دستگاه آمبولانس اورژانس 115 به همراه کادر درمانی بخش VIP و درب 

اصلی محل برگزاری نماز جمعه را پوشش امدادی می دهند.
محمدرضا حسنی  با اشاره برگزاری نماز جمعه قم در محل مصلی قدس 
پس از 9 سال،  اظهار کرد: از سوی شورای تامین شهرستان، مسئولیت پوشش 

امدادی نماز جمعه مصلی به اورژانس 115 واگذار شد.
وی از برگزاری چند جلسه هماهنگی داخلی با مسئولین ستاد نماز 
جمعه خبر داد و بیان کرد: بر این اساس هر هفته اورژانس 115 با استقرار 
 VIP دو دستگاه آمبولانس به همراه کادر درمانی مقابل درب مصلی و بخش
مستقر می شود. رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم 
همچنین از استقرار یک دستگاه آمبولانس هلال احمر به همراه کادر درمانی 
خبر داد و گفت: آمبولانس و کادر درمانی هلال احمر با هماهنگی اورژانس در 

مقابل درب ورودی دوم مصلی مستقر می شوند.

 مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم از ارائه خدمات امدادی و درمانی به ۳ هزار و 
71۳ زائر و مسافر در قم همزمان با تعطیلات نوروز خبر داد. 

محمد گلفشان با بیان اینکه در ایام اجرای طرح نوروزی تعداد ۴8 حادثه به این جمعیت 
گزارش شده، افزود: جمعیت هلال احمر قم در ایام نوروز به سه هزار و 71۳ زائر و مسافر 

نوروزی خدمات امدادی و درمانی ارائه داده است.
وی ادامه داد: 21 مورد حادثه جاده ای در محورهای مواصلاتی استان در ایام نوروز به وقوع 

پیوسته که در این حوادث به 16۴ مصدوم امدادرسانی و 18 نفر نیز رهاسازی شدند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم با اشاره به وقوع ۳ حادثه کوهستان در ایام نوروز، 
افزود: در این حوادث 25 نفر حادثه دیده توسط امدادگران و نجات گران این جمعیت نجات 
داده شدند. وی گفت: در ایام نوروز یک حادثه شهری با امدادرسانی به 11 نفر به وقوع پیوست.

گلفشان عنوان کرد: در زمان اجرای طرح نوروزی تعداد 2 هزار و ۳۳1 مصدوم از خدمات 
امدادی و درمانی پایگاه های ثابت و سیار این جمعیت در سطح استان قم بهره مند شدند.

وی ادامه داد: در این طرح 15 دستگاه آمبولانس، هشت خودروی نجات، پنج موتورلانس، 
یک خودروی ارتباطات و یک فروند چرخ بال امدادی بکار گرفته شد.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم بیان کرد: در طول ایام نوروز بیش از 168 هزار 

نفر به 27 پست ثابت و سیار معاونت جوانان جمعیت هلال احمر قم مراجعه کرده و از خدمات 
مختلف این پست ها بهره مند شدند. وی گفت: 1۳۴ هزار و ۴9۴ نسخه نقشه ایران و استان قم 
با معرفی مناطق زیارتی و گردشگری و 27 هزار و 179 مورد بروشور نکات ایمنی و سلامت 
و ۳7 هزار و 170 مورد سایر محصولات فرهنگی توسط پست های هلال احمر میان مسافران 
نوروزی ارائه شده است. وی بیان کرد: در ایام نوروز هزار و 5۴1 نفر از خدمات ایستگاه های 

سلامت جهت گرفتن تست خون و قند خون بهره برده اند
با توجه به اینکه 6 میلیون و 150 هزار و 119 دستگاه خودرو طی ایام نوروز در محورهای 
مواصلاتی استان قم تردد داشته اند، بنابراین امکان بروز حوادث در این محورها افزایش می یابد 
که این امر نیازمند وجود پایگاه های ثابت و سیار امداد و نجات برای خدمت رسانی سریع تر به 

مسافران و همچنین گسترش این پایگاه ها در جاده های منتهی به استان قم است.
از آنجایی که استان قم شاهراه مواصلاتی 17 استان است، وجود حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران و حضور مسافران بسیار در این شهر، لازم است 
سازمان های امدادی به ویژه جمعیت هلال احمر در روزهای خاص از جمله ایام نوروز و نیمه 
شعبان در اوج آمادگی باشد تا بتواند خدمت رسانی خوبی به هم وطنان در اقصی نقاط کشور 

داشته باشند.

شهردار قم از تصویب احداث هتل پنج ستاره توسط 
سرمایه گذار بخش خصوصی در بلوار پیامبر اعظم )ص( در 

شورای اسلامی شهر قم خبر داد.
دکتر سقائیان نژاد پیش از ظهر دیروز در دیدار مدیران 
شهرداری قم با احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه نزدیك به 500 میلیارد 
تومان از بدهی های شهرداری قم در سال جاری رفع شده 
است، اظهار کرد: شهرداری باید با دریافت هزینه خدمات 
و عوارض شهری بخشی از منابع مالی خود را برای عمران 

شهری تامین کند.
وی از دیدار با مراجع تقلید در هفته های اخیر یاد کرد و 
افزود: تاکیدات مراجع تقلید در حوزه بهبود وضعیت عمران 
شهری بسترهای مناسبی را برای جذب بودجه های کشوری 

توسط مسئولان فراهم کرده است.
شهردار قم با تاکید بر اینکه پروژه های عمران شهری با 
سرعت مناسبی در حال پیشرفت است، تصریح کرد: پروژه 
شهیدان محمودنژاد تا پایان سال جاری به اتمام می رسد اما 
برخی از پروژه های گذشته مشکلات خاصی دارد که رفع این 

مشکلات نیازمند زمان هستیم.
وی خاطرنشان کرد: امیدواریم در حوزه پسماند شهری 
بتوانیم از ظرفیت بخش خصوصی استفاده کرده و با مشارکت 

مردم تفکیك از مبدا را نیز به نتایج مطلوبی برسانیم.
سقائیان نژاد جمع آوری متکدیان را یکی از اولویت های 
شهرداری قم برشمرد و عنوان کرد: برخی از نقاط شهر برای 
دست فروشان تعیین شده است تا بتوانیم با ساماندهی آنها 

مشکلات شهری را کاهش دهیم.

وی از افزایش سرانه فضای سبز در شهر قم یاد کرد و 
با اشاره به تدوین برنامه 1۴1۴ با کمك مسئولان مختلف 
استانی، ائمه جمعه و مراجع تقلید گفت: شهرداری قم 
از  می تواند  اکنون  و  برسد  مناسبی  آرامش  به  توانسته 
ظرفیت های قم با همدلی و همیاری دیگر مسئولان استانی 

بهره برداری مطلوب تری انجام دهد.
سقائیان نژاد با بیان اینکه رفع 500 میلیارد تومان از 
بدهی های شهرداری قم در سال جاری برنامه ریزی شده 
است، مطرح کرد: احداث شهرك سلامت گام مناسبی در 
حوزه سلامت و بهداشت قم است اما در احداث این شهرك 

باید به حقوق شهر نیز توجه شود.
شهردار قم با اشاره به اینکه احداث هتل پنج ستاره با 
استفاده از سرمایه گذاری بخش خصوصی در بلوار پیامبر 
اعظم )ص( به تصویب رسیده است، عنوان کرد: تصویب 
احداث مدینه الزائر امروز در صحن علنی شورای اسلامی شهر 

قم مطرح می شود.
سقائیان نژاد در ادامه با تاکید بر اینکه از سال 81 تاکنون 
شهرداری  نیروهای  حقوق  افزایش  به  نسبت  مسئولان 
توجهی ننموده اند، اظهار کرد: امیدواریم در مجلس دهم 

برای رفع این مشکل اقدامات لازم انجام شود.

 امیر آبادی نماینده قم:
مدیریت واحد شهری در برنامه ششم 

پیگیری می شود
نیز در  نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
این دیدار گفت: در برنامه چهارم و پنجم برنامه مدیریت 

واحد در شهرها عملی نشد زیرا دولت ها از واگذاری امور به 
شهرداری ها نگران هستند اما این موضوع باز هم در برنامه 

ششم پیگیری می شود.
احمد امیرآبادی فراهانی با بیان اینکه شهرداری ها و 
شوراهای اسلامی حامی خاصی در دولت و مجلس ندارند، 
همه  و  نداشته  خاصی  وزیر  مجموعه ها  این  کرد:  اظهار 
نمایندگان به حقوق آنها توجه ندارند؛ قانون جدید شوراها 
پس از رفع دو ایراد شورای نگهبان قبل از پایان مجلس نهم 

ابلاغ می شود.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
نزدیك به ۴۳0 میلیارد تومان از محل پرداخت درون دولت 
به شهرداری ها طبق توافق انجام شده با سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی، برای شهر قم اختصاص داده شده است، گفت: 
مشکلات مالی شهرداری قم باید با پیگیری مستمر از طریق 
مسئولین مرتفع شود لذا باید تیمی در شهرداری قم تشکیل 

شود تا فرآیند وصول اعتبارات را دنبال کند.
وی با تاکید بر اینکه حاشیه شهر قم باید مورد توجه 
مسئولان شهری قرار گیرد، عنوان کرد: هر چند در بودجه 
جدید ارقام مشخصی برای شهر قم در نظر گرفته می شود 
اما مدیران استانی بودجه محور و پیگیر تخصیص اعتبارات 

نیستند.
با اشاره به وجود هماهنگی مطلوب میان  امیرآبادی 
کرد:  خاطرنشان  قم  شهرداری  و  شهر  اسلامی  شورای 
مسئولان باید از این ظرفیت استفاده کنند؛ کم ترین فساد 
مالی در بین شهرداریها به شهرداری قم اختصاص دارد و 
اکنون افراد توانمند و ظرفیت  های مناسبی در شهرداری قم 

یافت می شود که باید از آنها استفاده کرد.
وی یادآور شد: اگر شهرداری قم عملکرد مناسبی داشته 
باشد به نفع نمایندگان مجلس و دولت است؛ گرد و غبار 
بسیاری از غرب و شمال شرق قم وارد این شهر می شود 
در صورتی که زمین هایی در جعفریه تا شاه جمال آماده 
واگذاری است و این منطقه می تواند فضای سبز مشخصی 
با اهداف گردشگری و خدماتی باشد که برای قم درآمدزایی 

داشته و از ورود گردو غبار و ریزگردها جلوگیری می کند.
امیرآبادی از تصویب قوانین لازم برای حضور نمایندگان 
شهرداری ها در شوراهای برنامه ریزی یاد کرد و ادامه داد: در 
برنامه چهارم و پنجم برنامه مدیریت واحد در شهرها عملی 
نگران  به شهرداری ها  امور  واگذاری  از  زیرا دولت ها  نشد 
هستند اما این موضوع باز هم در برنامه ششم پیگیری 
می شود. منتخب اول مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
مجلس،  در  قم  مردم  نمایندگان  توافق  اساس  بر  گفت: 
دستگاه های اجرایی استان باید برنامه چهار سال آینده خود 
را مشخص کنند تا بتوانیم رسالت کاری مجلس برای چهار 

سال آینده قم را نیز هماهنگ سازی کنیم.

همزمان با تعطیلات نوروز انجام شد؛ 

ارائه خدمات امدادی و درمانی به 3 هزار و 713 مسافر در قم

سقائیان نژاد در دیدار امیرآبادی نماینده قم عنوان کرد:

احداث هتل پنج ستاره در بلوار پیامبر اعظم )ص(

استاندار قم با بیان اینکه دولت 
یازدهم به دنبال رونق اقتصادی در 
جاری  سال  در  افزود:  است  کشور 
مساله توسعه فضاهای کسب و کار و 
افزایش قدرت خرید مردم با جدیت 

بیشتری دنبال خواهد شد.
در جلسه  سید مهدی صادقی 
شورای معاونان استانداری قم با اشاره 
به نامگذاری امسال به نام »اقتصاد 
مقاومتی، اقدام و عمل« از سوی رهبر 
معظم انقلاب اظهار کرد: این مساله 
نشان از اهمیت معیشت و وضعیت 
اقتصادی مردم در نظام اسلامی دارد.

ستاد  تشکیل  به  اشاره  با  وی 
به  مقاومتی  اقتصاد  فرماندهی 
ریاست معاون اول رئیس جمهوری 
و برگزاری جلسات مستمر در این 

زمینه ادامه داد: مدیران قم نیز در برش استانی موظف به برگزاری جلسات مرتبط، عمل 
به مصوبات آن و رعایت بخش نامه ها، ضوابط و چارچوب های مشخص شده هستند. وی 
تحقق شعار سال را تنها در سایه همراهی آحاد جامعه و نهادهای مختلف با دولت عنوان و 
ابراز امیدواری کرد: با همدلی ایجاد شده بین مردم و دولت شاهد به ثمر نشستن این امر مهم 

تا پایان سال جاری باشیم.
استاندار قم اعلام کرد:

رشد قابل توجه زیرساخت های حوزه ی بهداشت و درمان
 استاندار قم همچنین در دیدار مدیران دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه زیرساخت 

های حوزه ی بهداشت و درمان در 
دولت تدبیر و امید رشد قابل توجهی 
بایستی  کرد:  اظهار  است  داشته 
به خدمات دولت در  اعتماد مردم 

حوزه ی سلامت جلب شود.
سید مهدی صادقی طی سخنانی 
از زحمات مجموعه ی بهداشت و 
درمان قم در ایام نوروز قدردانی کرد. 
طرح  آغاز  به  اشاره  با  قم  استاندار 
تحول سلامت در دولت تدبیر و امید 
افزود: با وجود اینکه این طرح باید 
خیلی زودتر از این آغاز می شد، اما 
شاهد تغییرات بنیادین در این حوزه 

بوده ایم. 
استان  در  دولت  عالی  نماینده 
با بیان اینکه دولت نگاه ویژه ای به 
بحث سلامت مردم دارد خاطرنشان 
کرد: خوشبختانه در استان قم نیز در این مدت کوتاه زیرساخت ها و خدمات درمانی رشد 
قابل توجهی داشته اند. صادقی در ادامه به نقش خیرین حوزه ی سلامت در افزایش فضاهای 
درمانی اشاره کرد و افزود: مجموعه ی استانداری قم نیز از هرگونه حمایت از حوزه ی بهداشت 

و درمان دریغ نخواهد کرد. 
استاندار قم همچنین مواجهه ی مستقیم حوزه ی بهداشت و درمان با مردم را مورد توجه 
قرار داد و تصریح کرد: اگر اعتماد مردم نسبت به خدمات جلب شود، این امر رضایتمندی 
مردم از مجموعه ی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و در نتیجه دولت تدبیر و امید 

را در پی خواهد داشت.

استاندار قم:

دولت یازدهم به دنبال رونق اقتصادی است

چین بزرگترین بندر یونان را خرید
گفته می شود: چین پس از ماهها تلاش موفق شد »پیرایوس«، بزرگترین بندر یونان را که به این 
کشور امکان می دهد یك مرکز پشتیبانی برای صادرات به اروپا در اختیار داشته باشد، خریداری کند. به 
گزارش ایرنا، »الکسیس سیپراس« نخست وزیر یونان و »شو لیرونگ« مدیرعامل شرکت کشتیرانی کاسکو 
)COSCO( متعلق به دولت چین این قرارداد را امضا کردند که بر اساس آن این شرکت بخش اعظم بندر 
»پیرایوس« را در اختیار خواهد گرفت. براساس گزارشی که رسانه های چینی اقدام به انتشار آن کرده اند، 
شرکت کشتیرانی کاسکو برای خرید این بندر رقمی معادل ۴19 میلیون و 700 هزار دلار به طرف یونانی 
پرداخت کرده است. بر اساس قرارداد امضا شده میان طرفین مالکیت 67 درصد از این بندر بزرگ در 
اختیار طرف چینی قرار می گیرد. کاسکو اکنون 51 درصد از سهام این بندر را در اختیار گرفته است و بر 
اساس توافقنامه امضا شده تا پنج سال دیگر مالکیت 16 درصد دیگر را نیز از آن خود خواهد کرد. این در 
حالی است که طرف چینی برای رسیدن به این مقصود باید تا پنج سال دیگر بیش از 100 میلیون دلار 

در این منطقه سرمایه گذاری کند.

كشف روستایی 6هزارساله در اورامانات
گفته می شود: سرپرست کاوش در محوطه باستانی سرچم گفت: کاوش های باستان شناسی در 
محوطه باستانی سرچم در نزدیکی روستای روآر از توابع شهرستان سروآباد کردستان به کشف بقایای یك 
روستای 6 هزارساله منجر شد. امیر ساعدموچشی عنوان کرد: روستای مکشوفۀ سرچم، مربوط به دوره ای 
است که باستان شناسان آنرا دوره مس سنگی می خوانند. به گفته او، در کاوش های به عمل آمده در این 
محوطه آثاری شامل سفال، ظرف سنگی، ابزار سنگی، بقایای استخوان حیوانات و بقایای معماری کشف 
شده است. وی افزود: سفال های به دست آمده در سرچم شامل نمونه هایی با پوشش قرمز، نخودی و 
سفال های با تزیین فشاری انگشتی و منقوش هندسی اند که به سنت سفال دالما و تعداد محدودی نیز 
به سنت سه گابی تعلق دارند. به گفته کاوشگر این مکان تا پیش از شناسایی محوطه سرچم اطلاعاتی از 
سکونت های دوره مس و سنگ میانی در منطقه اورامان وجود نداشت وتاکنون روستایی با این قدمت در 

منطقه اورامان شناسایی نشده بود. 

آیا شوماخر زنده می ماند؟
گفته می شود: از زمانی که در سال 201۳ میشائیل شوماخر دچار حادثه شد، اخبار کمی درباره 
وضعیت جسمانی او منتشر شده است. او از کما خارج شده است و در ویلای خانوادگی شان مراحل 
بهبودی را طی می کند. طی آخرین اخباری که از وضعیت بیماری این اسطوره اتومبیلرانی منتشر شده 
است، وضعیت جسمانی او همچنان بحرانی گزارش شده و روند بهبودی او نیز به کندی در حال پیشرفت 
است. به گزارش ایسنا و به نقل از پایگاه تخصصی اتومبیلرانی Car Throttle، شوماخر در حال حاضر 
توانایی حرکت ندارد و نمی تواند صحبت کند. همچنین تیمی متشکل از 15 پزشک در ویلای خانوادگی 
این قهرمان اتومبیلرانی مشغول درمان او به صورت شبانه روزی هستند. در حال حاضر هفته ای 150 هزار 
دلار برای درمان این قهرمان اتومبیلرانی هزینه می شود و هنوز او به بهبودی نرسیده است و میزان آگاهی 
او از اطراف نیز بسیار محدود است. دکتر پیتر هاملین متخصص تیم قبلی درمان شوماخر عنوان کرده بود 
او به بهبودی کامل نخواهد رسید و وضعیت او بهتر نخواهد شد مگر معجزه ای برای او در آینده رخ دهد. 
همچنین خبر دیگری درباره این قهرمان آلمانی اتومبیلرانی این است که خودروی بنتون سابق او قرار است 

به زودی به مزایده گذاشته شود.

پادشاه آفریقایی كه در آلمان مکانیک است 
گفته می شود:پادشاهِ 67 سالۀ یکی از کشورهای آفریقایی، یک مکانیکِ ساکن آلمان است که از 
طریق اینترنت بر قومِ خود حکومت می کند. به گزارش عصر ایران به نقل از  العالم، سیفاس بانساه »پادشاهِ 
سرزمینِ« کبی »است. این منطقه در شرق غنا و در مرزهای توگو واقع شده است و حدود یک میلیون نفر 
توگویی و غنایی در آن زندگی می کنند که ۳00 هزار نفر از آنان از قوم« ایو »هستند. به نوشتۀ روزنامۀ 
انگلیسی« دیلی میل »سیفاس بانساه، در غنا به دنیا آمد و در سال 1970 به آلمان رفت، آن گاه پس 
از مرگِ پدربزرگش، به عنوان پادشاهِ قومِ خود منصوب شد. بانساه که به توصیۀ پدربزرگش به آموختن 
مکانیکی روی آورده بود، پس از فارغ التحصیل شدن از دانشگاه، توانست شناسنامۀ کامل آلمانی بگیرد 
و در آلمان زندگی تشکیل دهد و در شهر لودویگشافن تعمیرگاهِ خودرو دایر کند. پادشاهِ سرزمینِ کبی 
در حال حاضر به همراه همسرش گابریل بانساه که 57 سال سن دارد، در لودویگشافن زندگی می کند و 
به کار تعمیر خودرو ادامه می دهد و در عین حال، امور مملکت خود را از طریق« اسکایپ اداره می کند.

هر ساعت 1۵0 نفر بیکار می شوند
گفته می شود: محسن جلال پور رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: در حالی که عدد بیکاران کشور 
بیش از پنج میلیون برآورد شده، آگاهی از اینکه هر ساعت حدود 150 نفر به جمعیت بیکاران افزوده 
می شود، نگرانی را صدچندان می کند. با وجود این، اگر در هرساعت، 150 نفر کار پیدا کنند، تازه توانسته ایم 
سطح موجود را حفظ کنیم. اگر امسال بتوانیم هرساعت 150 شغل ایجاد کنیم عملًا تنها توانسته ایم از 
رشد و افزایش بیکاری جلوگیری کنیم و اگر بخواهیم طی پنج سال آینده بیکاری را به عدد صفر نزدیک 

کنیم، باید دو برابر این میزان یعنی ۳00 شغل در ساعت و 5 شغل در هر دقیقه ایجاد کنیم.

بازگشت »مهدی هاشمی« به زندان
گفته می شود: وکیل مدافع مهدی هاشمی از بازگشت موکلش به زندان خبر داد. سیدوحید ابوالمعالی 
گفت: آقای مهدی هاشمی که برای انجام عمل جراحی مجددا از زندان به بیمارستان منتقل شده بود 
سه شنبه -17 فروردین- با تشخیص پزشک معالج از بیمارستان مرخص و برای گذراندن ادامه دوران 
محکومیت خود به اوین بازگشت. سهراب سلیمانی مدیرکل زندان های استان تهران، یکشنبه - 15 
فروردین - در گفت و گو با خبرنگار ایسنا انتقال مهدی هاشمی از زندان به بیمارستان را تایید کرد و گفت: 

مهدی هاشمی دو روز قبل به بیمارستان منتقل شده است.

اتهام فاطمه هاشمی چیست؟  
گفته می شود: علیزاده طباطبایی با اشاره به اینکه هنوز تاریخ احضار فاطمه هاشمی به دادگاه 
مشخص نشده گفت: اتهام وی توهین به قاضی است. محمود علیزاده طباطبایی در گفت وگو با فارس در 
خصوص آخرین وضعیت پرونده فاطمه هاشمی گفت: هنوز تاریخ احضار وی به دادگاه مشخص نشده 
است. وی با بیان اینکه اتهام فاطمه هاشمی توهین به قاضی عنوان شده، تصریح کرد: این در حالی است 
که قاضی از موکل من شکایتی ندارد، در واقع این پرونده فاقد شاکی خصوصی است و به همین دلیل هم 

اتهامی به فاطمه هاشمی وارد نیست که بخواهد تبرئه شود.

قاتل بن لادن بازداشت شد
گفته می شود: رابرت اونیل تکاور نیروی دریایی که ادعا می کند در جریان عملیات پنج سال پیش 
با شلیك گلوله به »اسامه بن لادن« سرکرده سابق گروه تروریستی القاعده، وی را به قتل رسانده است، به 
اتهام رانندگی در حالت مستی بازداشت شد. به گزارش شبکه خبری اسکای نیوز انگلیس، اونیل در حال 
خواب در اتومبیلی در مقابل یك فروشگاه در زادگاهش در ایالت مونتانای آمریکا بازداشت شد. پلیس پس 
از آن که به درخواست مشتریان این فروشگاه به محل فراخوانده شد، وی را شناسایی کرد. به گفته پلیس، 
اونیل اتهام پلیس را تکذیب و از دادن آزمایش برای مشخص شدن سطح الکل در خونش خودداری کرد. 
اونیل با قرار 685 دلار آزاد شد و مدعی شد که به خاطر بی خوابی شدید، قرص خواب مصرف کرده است.

بازگشت عیر مستقیم عابربانک به فوتبال
گفته می شود: چند روزی است که خبرهایی مبنی بر خرید باشگاه نفت تهران توسط حسین هدایتی 
شنیده می شود و به نظر می رسد که هدایتی بار دیگر قصد حضور در فوتبال را دارد. این در حالی است 
که طبق شنیده ها از افراد نزدیک به هدایتی، وی قصد ورود به دنیای فوتبال را ندارد و قرار شده یکی از 
شرکت های هولدینگ زیر مجموعه استیل آذین باشگاه نفت را در اختیار بگیرد. هدایتی عنوان کرده در 
صورتی به صورت مستقیم وارد فوتبال خواهد شد که بتواند باشگاه پرسپولیس را در اختیار بگیرد. سایت 

نامه نیوز این خبر را منتشر کرده است.

نامحــرمانه

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای محمد علی فرحی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت بشماره 
مسلسل 088906 مربوط به پلاک 1100۳/8۴/109 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم در صفحه 201 دفتر 
8۳۴ ذیل ثبت 155287 بنام سید هادی طهوری ثبت و سند صادر سپس مع الواسطه طی سند 2۳69-

9۴/6/2۴ دفتر 82 قم به محمد علی فرحی منتقل شده که سند 0۴6790 ه 92 بعلت سهل انگاری مفقود 
گردیده و تقاضای صدر سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 
120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 
10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از 

انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم


